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VAL POSKUPLJENJA ZAHVATIO JE I ZDRAVSTVO
Izmjenama Zakona o obveznom zdravstvenom 

osiguranju koje su stupile na snagu, svi oni koji 

nemaju dopunsko osiguranje plaćat će uvećani 
iznos participacije za neke zdravstvene usluge 

– i to za čak 33%.  - Prvog siječnja stupila je na 
snagu odredba Zakona iz obveznog zdravstvenog 

osiguranja gdje se mijenjaju najniži i najviši iznos 
sudjelovanja u troškovima zdravstvene zaštite. 
Otprilike 33% mijenjaju se svi ti troškovi sudje-
lovanja. Ono što je velika promjena je taj najviši 

iznos sudjelovanja koji smo dosad plaćali malo 
više od 265 eura i sad ćemo plaćati 530 eura – 
rekla je za HRT Morana Krušarovski, pomoćnica 
ravnatelja za dobrovoljno zdravstveno osiguranje 

HZZO-a. Tako će, primjerice, dan bolničkog lije-
čenja stajati 17,70 eura, za specijalističku dijagno-
stiku plaćat će se 8,83 eura, dok će se za posjet 
obiteljskom liječniku ili za lijek na recept u ljekarni 
plaćati kao i do sada – 1,32 eura. Maksimalan 
iznos participacije udvostručuje se na 530 eura.

AKTUALNO

Ministarstvo unutarnjih po-
slova objavilo je nove podatke 
o broju izdanih dozvola za 
boravak i rad stranih radnika. 
Tako je prošle godine izdano 
ukupno 172.499 dozvola.

Od ukupnog broja izdanih 
dozvola za boravak i rad iz-
dano je za novo zapošljavanje 
112.981 dozvola, 40.660 za 
produljenje dozvola, te 18.858 
za sezonske radnike, od toga 
najviše u djelatnosti turizma i 
ugostiteljstva (16.882).

Najveći broj dozvola za bora-
vak i rad do 31. prosinca 2023. 
godine izdan je državljani-
ma slijedećih država: Bosna i 
Hercegovina 38.236, Srbija – 
24.028, Nepal – 23.493, Indija 
– 15.627, Sjeverna Makedonija 
– 13.412, Filipini – 10.999, 
Kosovo – 9.922, Bangladeš – 
8.749, Turska – 5.067, Albanija 
– 4.244

MUP je objavio i podatke o 
izdanim dozvolama za boravak 
i rad u 2023. godini po policij-
skim upravama.

Tako je trenutno na po-
dručju Varaždinske županije 
zaposleno 8097 stranaca, a u 
Međimurju 5010.

S obzirom na to da se već 
neko vrijeme govori o potrebi 

U Hrvatskoj je prošle godine izdano ukupno 172.499 dozvola stranim radnicima. Od ukupnog broja izdanih dozvola za boravak i rad izdan

40.660 za produljenje dozvola, te 18.858 za sezonske radnike, od toga najviše u djelatnosti turizma i ugo

U našem kraju radi više od 13.000 str
radnika, u Varaždinu će uskoro učiti hrvatski jezik

UČENJE HRVATSKOG JEZIKA KAO MALI KORAK PREMA INTEGRACIJI STRANACA

PIŠE: AMALIJA ŠAŠEK

asasek@regionalni.com
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HABIJAN UZ MINISTARSKU DOBIO JOŠ NIZ FUNKCIJA U INA-I, HBOR-U, HEP-U, JANAF-U...
Na zatvorenoj sjednici Vlade novom je ministru 

Damiru Habijanu dodijeljeno još niz drugih funkcija.

Tako je, među ostalim, imenovan članom Glavne 
skupštine društva INA - Industrija nafte d.d. Ta-

kođer, član je i Skupštine društva Hrvatska elek-

troprivreda d.d., te član Skupštine društva Janaf 
- Jadranski naftovod d.d..
Dopunom Odluke o osnivanju Savjeta za pregovore 
s Mol Hungarian Oil&Gas PLC vezano uz mogući 
otkup dionica koje drži MOL Hungarian Oil&Gas 

PLC u INA - Industrija nafte d.d., Zagreb, Damir 
Habijan imenovan je novim članom Savjeta.
Također, imenovan je novim članom Međuresorne 
radne skupine za Europski semestar, kao i predsjed-

nikom Kriznog tima odgovornog za provedbu Plana 
intervencije o mjerama zaštite sigurnosti opskrbe 

plinom Republike Hrvatske. Damir Habijan imeno-

van je i zamjenikom predsjednika Nadzornog odbora 

Hrvatske banke za obnovu i razvitak i predstavni-

kom Vlade Republike Hrvatske u Gospodarsko-soci-

jalnom vijeću, kao i predstavnikom Vlade Republike 
Hrvatske u Hrvatskom odboru za produktivnost i 

konkurentnost. U nizu funkcija dobio je i onu člana 
Upravnog vijeća Centra za restrukturiranje i proda-

ju. Također, Habijan je imenovan i supredsjedateljem 
Zajedničkog povjerenstva za gospodarsku suradnju 
između Vlade Republike Hrvatske i Vlade Republike 
Kazahstana te Zajedničkog povjerenstva za proved-

bu i promicanje gospodarske suradnje između Vlade 
Republike Hrvatske i Vlade Republike Azerbajdžana.

integracije, odnosno prila-
gođavanja stranih radnika, 
dobra je vijest da će uskoro u 
Varaždinu imati prilike učiti 
Hrvatski jezik.

- Pučko otvoreno učilište 
Varaždin je kao javna usta-
nova za obrazovanje odraslih 
verificiralo pri Ministarstvu 
znanosti i obrazovanja RH 
formalni program obrazo-
vanja pod nazivom ‘Hrvatski 
jezik za strance’. Riječ je o 
programu učenja hrvatskog 
jezika za strance u trajanju od 
140 nastavnih sati. Moduli su 
propisani od nadležnih tijela i 
nije riječ o posebnom tečaju za 
strane radnike. Međutim, me-
todika rada odnosno provođe-
nja nastave bit će prilagođena 
ciljanoj skupini. Na tržištu su 
se pojavile prilike za provo-
đenjem ovog programa obra-
zovanja te je Pučko otvoreno 
učilišta Varaždin iskoristilo 
priliku i pripremilo verifika-
ciju programa te je angažiralo 
profesore hrvatskog jezika koji 
zadovoljavaju formalne uvjete 
(magistar hrvatskog jezika, 
znanje engleskog jezika u go-
voru i pismu (min. razina B2) i 
korištenje modernih alata po-
dučavanja – pojasnili su nam 
u Pučkom otvorenom učilištu.

U pogledu plaćanja tečaja, 
POU Varaždin ne ulazi u to 
tko će financirati tečaj pola-
znicima, već samo i isključivo 
provodi tečaj.

- Međutim, POU Varaždin 
je dobilo par upita tvrtki/obrta 
koji su iskazali interes da nji-
hovi radnici iz trećih zemalja 
pohađaju tečaj i da su im oni 
kao poslodavci voljni platiti taj 
tečaj. Hoće li POU Varaždin 
uspjeti pokrenuti tečaj ovisi o 
broju polaznika i prihvaćanju 
cijene, tj. ponude od strane 
potencijalnih klijenata. Jesu 
li to polaznici sami ili njihovi 
poslodavci, POU Varaždin 
nikako ne može ulaziti u tu 
problematiku – kažu u Pučkom 
otvorenom učilištu Varaždin.

Napominju i da POU Varaž-
din ne radi nikakvu analizu 
tržišta u smislu da ispituje 
izvore financiranja tečaja.

- Ovaj program ponuđen je 
na tržištu kao i svaki drugi, 
a uz strane radnike iz trećih 
zemalja za koje smo uglavnom 
dobili upit, ovaj program uče-
nja hrvatskog jezika namije-

Državna komisija za kon-
trolu postupaka javne nabave 
(DKOM) je 9. siječnja objavila 
na svojim službenim strani-
cama tekst rješenja kojim se 
odbija žalba žalitelja Zajed-
nice ponuditelja MOBILITA 
EVOLVA d.o.o. iz Zagreba kao 
neosnovana. Riječ je o neosno-
vanoj žalbi na postupak javne 
nabave koji je Grad Varaždin 
kao naručitelj objavio još 4. 
rujna prošle godine radi na-
bave usluga izrade projektne 
dokumentacije za izgradnju 
deniveliranog prolaza ispod 
pruge i rekonstrukcija dvaju 
raskrižja na ulici Frana Supila 
u Varaždinu.

U predmetnom postupku 
javne nabave pristigle su dvije 
ponude, naručitelj je u postup-
ku pregleda i ocjene ponuda 
obje ponude ocijenio kao va-
ljane, te je Odlukom o odabiru 
kao ekonomski najpovoljniju 
odabrao ponudu Zajednice 
ponuditelja Via Plan d.o.o., 
Varaždin, Geotech d.o.o., 
Rijeka i Granova d.o.o., Za-
greb. Kako je objavljeno, ta će 
Zajednica izraditi projektnu 
dokumentaciju u vrijednosti 
446.237,5 eura.

Nakon odbijanja žalbe od 
strane DKOM-a stvoreni su 
svi preduvjeti da se potpiše 
ugovor i započne projektira-
nje tog važnog komunalnog 
i cestovnog projekta kojim će 

da nakon ove odluke varaž-
dinski Via Plan u suradnji s 
partnerima može krenuti na 
posao projektiranja. Rješava-
nje problema gužvi i čekanja 
na “Kućanskoj rampi”, odno-
sno primjerenog i sigurnog 
cestovnog spoja jugoistočnog 
dijela s centrom i ostatkom 
grada jedan je od najvažnijih 
strateških ciljeva ove gradske 
uprave. O rješenju problema 
svima znanog kao “Kućanska 
rampa” govori se već više od 
50 godina. Bilo je raznih ideja 
i prijedloga, ali nitko nikad 
nije uspio doći dalje od nas na 
korak do konačnog rješenja. 
Drago mi je da smo u suradnji 
s Hrvatskim željeznicama, 
Ministarstvom prometa i 
našim stručnim timom došli 
do faze projektiranja glavnog 
projekta te ćemo kao i kod 
pripreme projekta rješenja 
drugog velikog problema, 
onog s balama, i u ovom sluča-
ju poštovati prijedlog struke. 
Očekujem da ćemo sukladno 
propisanim uvjetima natječaja 
u roku od 9 mjeseci od potpi-
sivanja Ugovora imati pred 
sobom projekt podvožnjaka 
kojim ćemo i na simboličkoj 
razini izbrisati ovu razdjel-
nicu koja je dijelila naš grad. 
Varaždin je predugo bio podi-
jeljen željezničkom prugom, a 
ovakvim rješenjem i gradnjom 
podvožnjaka osigurat ćemo 
daljnji urbani razvoj ovog 
dijela našeg grada – izjavio 
je varaždinski gradonačelnik 
Neven Bosilj.

jugoistočni dio Va-
raždina biti pri-
mjerenom ce-
stom spojen 
s ostatkom 
grada te će 
gužve na 
postoje-
ćem prije-
lazu preko 
takozvane 
“Kućanske 
rampe” po-
stati stvar proš-
losti.

- Bilo je za oče-
k i v a t i  d a  ć e 

DKOM do -
nijeti takvu 

o d lu k u  i 
o d b a c i t i 
žalbu kao 
ne o s no -
vanu jer 
smo pro-
veli javnu 

nabavu su-
kladno pro-

pisanim pravi-
lima. Drago mi je 

U Hrvatskoj je prošle godine izdano ukupno 172.499 dozvola stranim radnicima. Od ukupnog broja izdanih dozvola za boravak i rad izdano je za novo zapošljavanje 112.981 dozvola, 
40.660 za produljenje dozvola, te 18.858 za sezonske radnike, od toga najviše u djelatnosti turizma i ugostiteljstva

U našem kraju radi više od 13.000 stranih 
radnika, u Varaždinu će uskoro učiti hrvatski jezik

UČENJE HRVATSKOG JEZIKA KAO MALI KORAK PREMA INTEGRACIJI STRANACA

Očekujem da ćemo sukladno propisanim uvjetima natječaja u roku od 9 mjeseci od 
potpisivanja Ugovora imati pred sobom projekt podvožnjaka kojim ćemo i na simboličnoj 

razini izbrisati ovu razdjelnicu koja je dijelila naš grad, rekao je gradonačelnik Bosilj

Počinje projektiranje 
podvožnjaka Supilova - 
Wissertova u Varaždinu

DKOM ODBIO ŽALBU

POU Varaždin je 
dobilo par upita 
tvrtki i obrta koji 
su iskazali interes 

da njihovi radnici 
iz trećih zemalja 
pohađaju tečaj i 
da su im oni kao 
poslodavci voljni 
platiti taj tečaj

O rješenju 

problema svima 
znanog kao 

“Kućanska rampa” 
govori se već više od 

50 godina

PIŠE: AMALIJA ŠAŠEK

asasek@regionalni.com

njen je bilo kojoj stranoj osobi 
u RH koja želi naučiti hrvatski 
jezik i za to dobiti pravovaljanu 
svjedodžbu. To je razlika od 
tzv. neformalnih tečajeva hr-
vatskog jezika. Pratimo razvoj 
dijaloga na političkoj sceni i 
u okviru odgovornih tijela za 
integraciju stranih radnika 
u RH. Ukoliko dođe do bilo 
kakvih promjena na tržištu, 
u pogledu samog programa i 
načina financiranja programa 
posebno za strane radnike, 
POU Varaždin će se prila-

goditi novonastaloj situaciji, 
prilagoditi program i dalje ga 
nuditi na tržištu. Ali pritom 
napominjemo da je za ustano-
ve za obrazovanje odraslih ire-
levantan izvor financiranja, jer 
o njemu ne odlučuju ustanove, 
već neki drugi dionici – kažu u 
POU Varaždin.

Broj stranih radnika raste, 
što govore i službeni podaci. I 
dok dio lokalnog stanovništva 
prihvaća dolazak ljudi koji su 
po mnogočemu drugačiji, dio 
razumljivo osjeća nelagodu. 
Međutim, treba napomenuti 
da je većina tih ljudi iz Nepala, 
Filipina ili Indije u Hrvatsku 
došla raditi. Oni su u Hrvatskoj 
vidjeli bolju priliku, a kakve 
plaće imaju, ovisi o njihovim 
poslodavcima. Zašto su pak 
naši mladi otišli u neke druge 
zemlje u potrazi za boljim 
životom ovisi o dugogodišnjoj 
hrvatskoj politici, porezima, 
nepotrebnim nametima i op-
ćenito nesuvislom politiziranju 
i lošem kadroviranju.

Učenje hrvatskog jezika je 
samo mali korak prema inte-
graciji stranaca, koji su prema 
svemu sudeći potrebni gos-
podarstvu, a do toga je opet 
dovela politika.
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U NESREĆI NA RADU SMRTNO STRADAO 55-GODIŠNJI MUŠKARAC
Policija je proteklog tjedna 

izvijestila o tragičnoj smrti.
U utorak, 9. siječnja, oko 23 
sata, u jednom poduzeću, u 
Turčinu, dogodila se nesreća 
na radu u kojoj je preminuo 
55-godišnji muškarac, javila je 
PU varaždinska.

On je prilikom obavljanja po-

slova u pogonu poduzeća, ušao 
u prostor između elektroprije-

voznice i elevatora, kojom pri-
likom ga je elektroprijevoznica 
pritisnula vilicama, uslijed čega 
je zadobio ozljede od kojih je 
preminuo na mjestu događaja.

Tijelo nesretnog muškarca 
prevezeno je na Odjel pato-

logije Opće bolnice Varaždin 
gdje je obavljena i obdukcija. 
Očevid na mjestu događaja 
obavili su policijski službenici u 
suradnji s inspektorom zaštite 
na radu.

Na kraju 2023. objavljen 
je pregled rada Hrvatskoga 
sabora za proteklu godinu, a 
riječ je o 10. sazivu.

Hrvatski sabor je u raz-
doblju od 17. siječnja do 20. 
prosinca 2023. godine održao 
šest plenarnih sjednica, od 
čega četiri redovne i dvije 
izvanredne, u trajanju od 129 
dana, na kojima se rasprav-
ljalo o 380 točaka dnevnoga 
reda. Doneseno je 129 zako-
na, a njih 33 usklađeno je sa 
zakonodavstvom Europske 
unije. Po redovnom postupku 
doneseno je 95 zakona, po 
hitnom postupku njih 34.

Tijekom plenarnih rasprava 
zastupnici su se za riječ javili 
više od 19.500 puta, najviše 
za repliku te kao predstav-
nici klubova zastupnika, a 
izrečeno im je ukupno 3360 
stegovnih mjera. Prema obra-
đenim podacima, zastupnici 
su Vladi tijekom Aktualnog 
prijepodneva postavili 156 
usmenih pitanja i 303 u pisa-
nome obliku.

Hrvatski sabor objavio je i 
podatke o aktivnosti svakog 
pojedinog zastupnika tijekom 
2023. godine.

Najaktivnije saborske za-
stupnice u 2023. bile su Dalija 
Orešković (SSIP) i Anka Mrak 
Taritaš (GLAS) koje su se javi-
le čak 720 odnosno 676 puta, 
putem replika i odgovora na 
repliku ili u pojedinačnoj 
raspravi i u ime kluba. Postoji 
i druga strana medalje. Niti 
jednom u cijeloj godini nisu se 
oglasili Dražen Barišić (HDZ) 
i Vinko Grgić (NZ), optuže-
nici za korupciju. Nijednom 
se nije oglasio ni Ivan Radić 
(HDZ) koji je reaktivirao 
mandat u rujnu, kao ni Mario 
Radić (Domovinski pokret) 
koji je mandat aktivirao tek 
početkom prosinca.

”Domaći” zastupnici
Provjerili smo koliko su bili 

aktivni saborski zastupnici 
koji dolaze iz Varaždinske i 
Međimurske županije.

Provjerili smo koliko su bili 
aktivni saborski zastupnici 
koji dolaze iz Varaždinske i 
Međimurske županije. Podaci 
pokazuju da je najaktivnija 
bila Andreja Marić, a najlošiji 

Tijekom plenarnih rasprava održanih lani svi zastupnici su se za riječ javili više od 19.500 puta, ali potrošili su još i 1,1 milijun eura 
poreznih obveznika na dodatne troškove

KOLIKO SU I KAKO RADILI SABORSKI ZASTUPNICI IZ DVIJE ŽUPANIJE

repliku.
Ispred Reformista u Saboru 

sjedi Varaždinka Natalija 
Martinčević koja je bila lani 
aktivna 24 puta te je najčešće 
sudjelovala kao predstavnica 
kluba zastupnika.

HDZ-ovac i gradonačelnik 
Murskog Središća Dražen 
Srpak u Saboru je protekle 
godine bio aktivan 81 put, od 
tog broja 72 puta javio se za 
repliku.

Bivši župan Varaždinske 
županije i ministar HNS-ovac 
Predrag Štromar lani je iz 
saborskih klupa bio aktivan 
14 puta, a najčešće je to radio 
kao predstavnik kluba zastu-
pnika.

Trošilo se...
Hrvatski sabor također 

redovno, dvaput godišnje, 
objavljuje polugodišnje troš-
kove rada zastupnika nastale 
u sklopu obavljanja njihovih 
službenih dužnosti te u skla-
du s nadležnim propisima. 
Posljednji prikaz troškova 
odnosi se na razdoblje od 
1. siječnja do 27. prosinca 
2023. Podaci se odnose na 
zastupnički paušal, naknadu 
za odvojeni život, dnevnice, 
putovanja, službene stanove 
i drugo.

Saborski zastupnici uz pla-
će koje se kreću u rasponu 
od 1800 do 3000 eura neto 
mjesečno potrošili su lani još 
i 1,1 milijun eura na dodatne 
troškove. Najviše su potrošili 
na korištenje osobnih auto-
mobila za službene svrhe, 
odnosno 409.000 eura.

Najviše je uz plaću, nešto 
više od 34.000 eura, već tra-
dicionalno potrošio Domagoj 
Hajduković (Socijaldemokra-
ti) koji je član mnogobrojnih 
međuparlamentarnih skupina 
prijateljstva i često putuje u 
inozemstvo. Po troškovima 
slijede Socijaldemokrat Davor 
Bernardić (27.770), HDZ-ov 
Davor Ivo Stier (25.300) i 
Mostovac Zvonimir Troskot 
(23.000), iz istih razloga kao 
i Hajduković.

Ponovno smo provjerili ko-
liko su iznosili troškovi sabor-
skih zastupnika koji dolaze iz 
dvije sjeverne županije. Naj-
više dodatnih troškova imala 
je Martinčević, a najmanje 
Nadica Dreven Budinski, koja 
je u Zagrebu bila samo pola 
godine.

Barbara Antolić Vupora 
(SDP) tijekom 2023. imala 
je dodatne troškove koji su 
iznosili 7588 eura, a najveći 
dio toga otpada na stanarinu, 
odnosno nešto manje od 4000 
eura.

SDP-ovka Boška Ban Vla-
hek imala je troškove od 8207 
eura, a i kod nje gotovo isti 
iznos otpada na stanarinu te 
je najveća stavka.

Nadica Dreven Budinski u 
Saboru je radila do 7. lipnja 
2023. i do tada su joj troškovi 
iznosili 2820 eura te je najveći 
dio otpao na stanarinu.

Troškovi Damira Habijana 
lani su bili 4694 eura, a naj-
veća stavka mu je s 1718 eura 
bio auto.

Iznos troškova Siniše Jenka-
ča lani je iznosio 8020 eura, a 
i njemu je s gotovo 4000 eura 
najveća stavka stanarina.

Dodatni troškovi HSS-ovca 
iz Međimurja Stjepana Kova-
ča lani su iznosili 10.638 eura; 
najveća stavka mu je auto, a 
zatim avionska karta. Svaka 
od ove stvari je stajala oko 
2700 eura.

SDP-ovka Marić, naša naj-
aktivnija zastupnica, imala je 
dodatne troškove u iznosu od 
7735 eura, a najskuplja stavka 
je stanarina.

I u proteklom izvješću Hr-
vatskog sabora o troškovima 
za zastupnike sa sjevera naj-
veće je troškove imala Natalija 
Martinčević. Dodatni troš-
kovi Reformistice u 2023. su 
iznosili 12.246 eura, a više od 
polovice, odnosno 6868 eura, 
otpalo je na avionske karte. 
Naime, ona zbog svojih sabor-
skih dužnosti dosta putuje.

Troškovi HDZ-ovca Srpaka 
lani su bili 5261 eura, a najviše 
je stajao auto; 2268 eura.

Za troškove Predraga Štro-
mara potrošeno je 4171 eura, 
od čega najviše na auto, a što 
je stajalo 3514 eura.

Stjepan Kovač 
kada je bio u 
SDP-u nije bio 
baš jako aktivan 
kao saborski 
zastupnik. Sada je 
u HSS-u te je bio 
nešto aktivniji.

Predrag Štromar.
SDP-ova Barbara Antolić 

Vupora ukupno je lani bila 
aktivna 106 puta, a najčešće 
se javljala za repliku, odnosno 
40 puta.

Njezina stranačka kolegica 
iz Međimurja Boška Ban 
Vlahek aktivna je bila 101 put. 
Najčešće je obrazlagala aman-
dmane, a to je radila 48 puta.

Iz Varaždinske županije u 
Saboru se našla i HDZ-ovka 
Nadica Dreven Budinski koja 

je bila aktivna 105 puta. Čak 
82 njezine aktivnosti otpadaju 
na repliku.

Prije nego je postao mi-
nistar Varaždinac Damir 
Habijan (HDZ) također je 
bio zastupnik u Hrvatskom 
saboru. Habijan je bio aktivan 
229, a najčešće je odgovarao 
na repliku.

Njegov stranački kolega i 
gradonačelnik Novog Marofa 
Siniša Jenkač lani je u Saboru 
bio aktivan 50 puta, a od toga 

je najčešće upozoravao na 
povredu poslovnika.

Bivši gradonačelnik Čakov-
ca Stjepan Kovač kada je bio 
u SDP-u nije bio baš jako ak-
tivan kao saborski zastupnik. 
Sada je u HSS-u te je bio nešto 
aktivniji, a lani je bio aktivan 
17 puta. Najčešće se javljao za 
repliku, odnosno osam puta.

SDP-ovka iz Međimurja 
Andreja Marić tijekom 2023. 
u Saboru je bila aktivna 383, 
a najviše kada se javljala za 

U Saboru najaktivnija bila Andreja Marić, a 
najveće troškove imala Natalija Martinčević

PIŠE: SANDRA ŽUPANIĆ
szupanic@regionalni.com

Andreja Marić saborska zastupnica SDP-a iz Međimurja

Martinčević je sudjelovala na Međuparlamentarnoj konferenciji o međuvjerskom dijalogu koja se 
u lipnju 2023. održala u Marakešu

Tragedija se dogodila u poduzeću u Turčinu
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20
godina sa vama

Since 2003

PRIDRUŽI SE NAŠEM 

PROIZVODNOM

TIMU!
Jednostavno je, 

prijavi 

se na 
posao@marlex.hr

Prodaja stanova

Višestambena građevina
GRABANICE

DETALJNIJE INFORMACIJE: 
+385 42 659 988 
zeta.project@gpzagorje.hr
www.gpzagorje.hr/prodaja-stanova/

OSNOVNE INFORMACIJE:

Lokacija

Sobnost

Površina od-do

Useljivo

Parking

Energetski razred

grad Varaždin, Trogirska ulica
2-sobni, 3-sobni i 4-sobni
38,5 m2 – 81,1m2
ljeto / 2024
garaže i vanjska parkirališna mjesta
A+   

STROJARSKA I PROMETNA ŠKOLASTROJARSKA I PROMETNA ŠKOLA

raspisuje
NATJEČAJ

za srednjoškolsko obrazovanje odraslih

raspisuje
NATJEČAJ

za srednjoškolsko obrazovanje odraslih

www.sips.hrwww.sips.hr

1. PROGRAM PREKVALIFIKACIJE
 I.  PROMET I LOGISTIKA
 A) VOZAČ MOTORNOG VOZILA
 B) TEHNIČAR CESTOVNOG PROMETA
 C) TEHNIČAR ZA LOGISTIKU I ŠPEDICIJU
II. STROJARSTVO
 A) STROJOBRAVAR
 B) INSTALATER GRIJANJA I KLIMATIZACIJE
 C) VODOINSTALATER
 D) PLINOINSTALATER
 E) LIMAR
 F) AUTOLIMAR
 G) BRAVAR
 H) AUTOMEHANIČAR
 I) MEHANIČAR POLJOPRIVREDNE MEHANIZACIJE
 J) CNC OPERATER
 K) STROJARSKI TEHNIČAR
 L) STROJARSKI RAČUNALNI TEHNIČAR
 M) TEHNIČAR ZA VOZILA I VOZNA SREDSTVA
 N) TEHNIČAR ZA ENERGETIKU

2. PROGRAM SREDNJE STRUČNE SPREME ZA ZANIMANJA NAVEDENA POD I. i II.
Uvjeti:  završena osnovna škola ili nekoliko razreda odgovarajuće srednje škole 

3. PROGRAM PERIODIČKE IZOBRAZBE VOZAČA   (za upis KODA 95)  za kategorije 
C, C+E, D i D+E  (Natječaj je otvoren tijekom cijele godine)

4. OSPOSOBLJAVANJE VOZAČA VOZILA ZA PRIJEVOZ OPASNIH TVARI U 
CESTOVNOM PROMETU - ADR 

INFORMACIJE: 
Voditelj obrazovanja odraslih: ROBERT VINDIŠ, 091/211 7702
Administratorica: ZRINKA ČEP, 091/211 7701
Voditelj Centra za periodičku izobrazbu vozača: ŽELJKO ANTUNOVIĆ,  091/611 7712
Voditelj osposobljavanja vozača za ADR: SINIŠA HORVAT, 099/611 7715
Zamolbe/prijave se primaju do 02.02.2024. na adresu: Strojarska i prometna škola, 
Hallerova aleja 3/A, 42000 Varaždin, s naznakom: «OBRAZOVANJE ODRASLIH».

KOD 95
CODE 95 ADR

Tražimo iskusnu i odgovornu osobu za radno mjesto: 

RAČUNOVOĐA/RAČUNOVOTKINJA 

Adolfa Wisserta 3/a,

Varaždin

VIS PROMOTEX d.o.o.

Uvjeti:

• Samostalno obavljanje

računovodstveno-knjigovodstvenih 
poslova

•Izvještavanje i izrada analize,
priprema  podataka za reviziju.

 

Potrebna stručna sprema: VŠS/VSS Ostali uvjeti: 

• Fleksibilnost i komunikativnost

• Spremnost na timski rad

• Samoinicijativnost i odgovornost

• Odlično poznavanje osnovnih računalnih

aplikacija (Microsoft Office, e-mail)

Mogućnosti za posloprimce: 

• Mogućnost napredovanja

• Rad u poticajnom timu

• Kontinuirano usavršavanje

• Prilika za osobni i profesionalni razvoj

Molbe sa CV-om šaljite u formatu .doc ili .pdf na e-mail adresu:

prijava@vis-cro.com

ili pisanim putem na adresu:

VIS PROMOTEX d.o.o. Adolfa Wisserta 3/a 42000 Varaždin, Hrvatska

Rok za predaju: 31.1.2024.

Tvrtka VIS vodeća je tvrtka u regiji u svojoj djelatnosti s tradicijom dužom od 90 godina. VIS 

posluje u djelatnostima profesionalnih promotivnih suncobrana i ostalih promotekstilnih 

proizvoda, a svoju široku paletu proizvoda izvozi na preko 50 inozemnih tržišta Europe i 

svijeta. Snaga tvrtke te njena konkurentna prednost očituje se u zaokruženosti poslovnih 

procesa proizvodnje.

Ostali knjigovodstveni poslovi u
skladu s poslovanjem tvrtke.

Radno iskustvo: 2 godine

Potrebno zvanje: Ekonomija

•

Način rada: Smjena-prijepodne

Vrsta zaposlenja: Na neodređeno 

Naknada za prijevoz: U cijelosti
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Nezavisna platforma Sje-
ver (NPS) okuplja sve više 
nezavisnih načelnika i gra-
donačelnika. Platforma može 
računati na troje gradona-
čelnika – Čakovca, Ivanca i 
Ludbrega, te brojne načelnike 
iz tri sjeverne županije – Va-
raždinske, Međimurske i Kra-
pinsko-zagorske.

U ovom trenutku imaju 
dvadesetak načelnika i grado-
načelnika, pridružili su im se i 
županijski, gradski i općinski 
vijećnici.

Nedavno su platformu po-
držali i načelnici Martijanca 
i Jalžabeta. Uz to, NPS ima i 
svoj klub vijećnika u Župa-
nijskoj skupštini Varaždinske 
županije.

- Sve su to ljudi koji su iza-
brani imenom i prezimenom, 
a dobar dio njih obnašaju 
dužnost načelnika više od dva 
mandata. Imamo ljude raznih 
generacija koji imaju velikog 
iskustva da se u političkim 
stavovima ne moraju baviti 

ideologijama ili nekakvim 
nebitnim temama nego oni-
me što rade i svakodnevno 
žive, odnosno onime što je 
bitno našim ljudima ovdje na 
sjeveru – kaže predsjednik 
Nezavisne platforme Sjever 
Matija Posavec.

Dodaje kako svi imaju za-
jednički cilj - ponuditi snažnu 
regionalnu centrističku opciju 
na hrvatskoj političkoj sceni te 
promovirati vrijednosti i ljude 
sjevera Hrvatske.

S međimurskim županom 
Matijom Posavcem razgova-
rali smo aktualnoj političkoj 
situaciji, planovima Nezavisne 
platforme Sjever, a komentirao 
je i nagađanja o mogućim 
koalicijama nakon parlamen-
tarnih izbora te otkrio koga 
vidi u budućoj Vladi.

Ova godia je superizborna 
godina. Kako će se na pred-
stojećim izborima postaviti 
Nezavisna platforma Sjever?

Na predstojeće parlamen-
tarne izbore ići ćemo samo-
stalno, sa kapitalom dosa-
dašnjih rezultata koji su naši 
članovi, dokazani i uspješni 

Treba se odmaknuti od politike kakvu imamo danas, od cirkusa koji gledamo u Saboru. Prolaze godine, mandatna razdoblja, a na kraju se ništa konkretno ne napravi. I zato razumijem sve one kojima je dosta politike, koji su razočarani i osjećaju se da su prepušteni sami sebi. 
Politika se mora promijeniti i vrijeme je da u sljedećem mandatu kormilo Vlade preuzme uljuđeni politički centar, rekao je Matija Posavec

Ovo je kraj vrijednih i kulturnih ljudi, takva mora biti i politika. 
Vrijeme je da takav kulturan i uljuđen centar vodi Vladu

MATIJA POSAVEC, MEĐIMURSKI ŽUPAN I PREDSJEDNIK NEZAVISNE PLATFORME SJEVER

Želim vjerovati 
da odluka 

prema kojoj sve 

bolnice postaju 

državne nije 
toliko prizemna 

da joj je jedini 

cilj kadroviranje 

podobnih u 

županijskim 
bolnicama

načelnici i gradonačelnici, 
učinili za razvoj svojih sre-
dina. Pristojna i konkretna 
politika građanskog centra, 
snažna zaštita interesa Sjevera 
Hrvatske koji je najproduktiv-
niji i najrazvijeniji kraj u našoj 
zemlji, a koji su sve dosadašnje 
Vlade redom zapostavljale u 
odnosu na ostatak Hrvatske. 
To je bila loša politika jer 
smatramo da način djelovanja 
i pozitivni rezultati sjevernih 
regija mogu biti uspješno 
preslikani u nacionalnim 
politikama.

Često puta izjavljujete 
kako je sada došlo vrijeme 
za građanski centar? Što 
mislite pod time?

Ako će biti pameti i zdravog 
razuma, sad je, više nego ikad, 
idealno vrijeme. Zbog svih 
okolnosti i trenutka u kojem 
živimo, po prvi puta rezultati 
izbora mogu na političku 
scenu Hrvatske donijeti svo-
jevrsno osvježenje u kojem će 
stranke centra koje su do sada 
bile mlađi partneri “velikim” 

strankama dovesti do obrnute 
situacije, da će netko od njih 
biti mlađi partner. Jer ako 
pogledate rejtinge tih stra-
naka, broj neodlučnih birača, 
prostor za jedan pristojni, 
građanski centar itekako po-
stoji. Za Hrvatsku politiku, 
demokraciju, izgradnju uređe-
nijeg i boljeg društva, jačanje 
i osnaživanje institucija bi to 
bilo najbolje rješenje, u čemu 
želimo dati svoj doprinos. 
Boriti ću se za politiku u kojoj 
Međimurci najbolje znaju šta 

treba Međimurju, Zagorci 
najbolje znaju što treba Za-
gorju, Podravci Podravini, a 
Dalmatinci najbolje znaju što 
treba Dalmaciji. Kroz takvu 
politiku, posljedično, Hrvati 
će dobiti bolju Hrvatsku.

Nećemo se baviti ideologi-
jama već realnim i opipljivim 
projektima, to je bolji stan-
dard i pristojna primanja. 
To su uređene ceste, bolji 
komunalni standard, bolje 
obrazovanje i zdravstvena 
zaštita.

Mi ne moramo slušati neko-
ga u Zagrebu, nama politički 
put ne određuju iz nekih ure-
da u metropoli, mi ćemo u Sa-
boru biti glas naših vrijednih 
ljudi sa sjevera.

Bili ste u HNS-u i izašli 
ste iz stranke upravo okrup-
njavanje zbog koalicije s 
HDZ-om

Da, jer sam slušao ljude, kao 
što to radim i danas.

Treba se odmaknuti od 
politike kakvu imamo danas, 
od cirkusa koji gledamo u 
Saboru, a koji se odvija baš 
zato jer je politici prirodno da 
bude za ili protiv, da se gala-
mi i vrijeđa ne bi li se dobilo 
malo medijske pažnje. Prolaze 
godine, mandatna razdoblja, a 
na kraju se ništa konkretno ne 
napravi. I zato razumijem sve 
one kojima je dosta politike, 
koji su razočarani i osjeća-
ju se da su prepušteni sami 
sebi. Zato i imamo tako malu 
izlaznost na izborima. Ljudi 
nažalost misle da više nemaju 
za koga glasati, a političari su 

za to krivi sami.
Nedavno ste rekli da će 

Nezavisna platforma Sjever 
biti iznenađenje nadolazećih 
izbora. Zašto mislite da baš 
vi i vaša opcija možete pro-
mijeniti tu situaciju u politici?

Ne mislim da se politika 
može promijeniti preko noći. 
Mi imamo svoj put, nismo tu 
od jučer, kao što sam rekao, 
ne moramo slušati nikog u 
Zagrebu i klimati glavom. Mi 
smo tu, u svojim gradovima i 
općinama, mi živimo s našim 
ljudima i njihovim problemi-
ma i tražimo rješenja dok se 
drugi bave politikanstvom i 
koalicijama.

Opet ponavljam, ovo je kraj 
vrijednih ljudi, kojima nije 
prirodno da galame, to je 
uljuđeni i kulturan tempera-
ment. Upravo takva treba biti i 
politika – normalna, kulturna 
i uljuđena.

Stoga je došlo vrijeme da 
uljuđeni centar u sljedećem 
mandatu vodi Vladu.

U svojim redovima imate 

PIŠE: AMALIJA ŠAŠEK

asasek@regionalni.com

Na predstojeće parlamentarne izbore ići ćemo 
samostalno, s kapitalom dosadašnjih rezultata 

koji su naši članovi, dokazani i uspješni načelnici 
i gradonačelnici, učinili za razvoj svojih sredina. 

Pristojna i konkretna politika građanskog centra, 
snažna zaštita interesa Sjevera Hrvatske koji je 

najproduktivniji i najrazvijeniji kraj u našoj zemlji, a 

koji su sve dosadašnje Vlade redom zapostavljale u 
odnosu na ostatak Hrvatske
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dojam da se u Zagrebu donose 
odluke koje nemaju nikakvog 
doticaja sa stvarnim stanjem.

Županijska bolnica Čakovec 
akreditirana je kao ustanova 
21. stoljeća. Jedina bolnica u 
Hrvatskoj koja ima i potvrdu 
izvrsnosti za djelatnost poro-
diljstva. 

Županijska bolnica Čako-
vec dobila je novu potvrdu 
izvrsnosti i ovo je dokaz da 
se može izgraditi zdravstveni 
sustav ravan onim u najra-
zvijenijim dijelovima svijeta. 
Da je netko drugi upravljao 
Bolnicom proteklih godina 
bismo li imali intervencijsku 
kardiologiju na razini klinika, 
bismo li imali obnovljene i 
adaptirane gotovo sve odjele 
ustanove?

Nažalost, zdravstveni sustav 
u Hrvatskoj pun je problema, 
gomilaju se dugovi, ali i liste 
čekanja. I umjesto da se politi-
ka bavi konkretnim stvarima 
i s ciljem da zdravstvena skrb 
pacijenata bude što kvalitet-
nija, donose se odluke koje bi 
potencijalno mogle narušiti 
ono dobro što u zdravstvu 
imamo. Želim vjerovati da ova 
odluka nije toliko prizemna 
da joj je jedini cilj kadrovira-
nje podobnih u županijskim 
bolnicama.

U izazovima koji su pred 
nama, zdravstveni tim naše 
čakovečke Bolnice imat će i 
dalje naše poštovanje, ohra-
brenje i punu podršku, bez 
obzira kakve okolnosti nam 
budućnost nosi. Zdravstveni 
timovi i pacijenti trebali bi biti 

ispred politike.
Da, ali zar onda nije bolje 

da su sve bolnice pod jednim 
vlasnikom?

Ne. Hrvatska je specifična, 
potrebe lokalnog stanov-
ništva nisu iste svugdje, a 
poanta zdravstvenog sustava 
je prilagođavanje pacijentu 
a ne obrnuto. U Međimur-
ju smo napravili strategiju 
zdravstvenog sustava suklad-
no potrebama stanovništva, 
obnovili smo bolničke odjele 
pedijatrije, abdominalne i 
dječje kirurgije, neurologije, 
razvijamo sustav izvrsnosti 
interventne kardiologije čiji 
rezultati i količina obavljenog 
posla nadilazi rang sekundar-
ne zdravstvene ustanove, ima-
mo spremnu dokumentaciju 
sa građevinskom dozvolom za 
centar palijativne medicine, 
laboratorije za vađenje krvi… 
Uza sve to, nastojimo što 
redovitije podmirivati oba-
veze prema veledrogerijama 
kako ni u jednom trenutku 
ne bismo doveli zdravstvenu 
ustanovu u opasnost neispo-
ruke lijekova. Drugi to ne rade 
tako redovito pa im onda dr-
žava direktnim financijskim 
sredstvima to plaća i dovodi 
u neravnopravan položaj i ne-

pravdu one koji nastoje ured-
no poslovati. Prošle godine je 
na taj način direktnom odlu-
kom Vlade podijeljeno preko 
200 milijuna eura, od čega 
je svim bolnicama na sjeveru 
Hrvatske pripalo manje od 
15% tog iznosa, dok je bolnici 
u Čakovcu dodijeljeno 0,83%. 
I to doista nije korektno.

Iako je Zakon stupio na 
snagu s novom godinom puno 
je nepoznanica, otvorenih pi-
tanja na koje u ovom trenutku 
nemamo odgovore. Stoga bi 
bilo mudro da se što prije 
očituje i Ustavni sud, u stavu 
je li odluka bez suglasnosti 
trenutnih osnivača sukladna 
Ustavu RH i ostalim Zakoni-
ma. Svakako bi trebalo preis-
pitati ovu odluku i fokusirati 
se na druge stvari koje ce puno 
lakše i kvalitetnije donijeti 
uštede i hrvatsko zdravstvo 
učiniti efikasnijim.

Često spominjete da sje-
ver Hrvatske prednjači po 
gospodarskom razvoju, ali i 
po povlačenju iz EU fondova. 
Ipak, tvrdite, dosad je izo-
stala podrška državne vlasti

Sjever Hrvatske bilježi naj-
veći izvoz po glavi stanovnika, 
najveću gospodarsku snagu 
ima velikih potencijal jer 

zbog strateškog geografskog 
položaja gradimo izvrsne 
odnose s europskim zemljama 
i regijama u neposrednom 
okruženju. Dat ću vam samo 
jedan primjer, a takvih je 
puno, o izvozu koji je važna 
komponenta hrvatskog gos-
podarstva. Izvoz po glavi sta-
novnika je u Međimurju 8105 
eura, u Varaždinskoj županiji 
6707 eura, dok je prosjek 
Hrvatske 4731 euro. Samo po 
tom pokazatelju vidite koliko 
sjever Hrvatske prednjači po 
gospodarskoj snazi i kolika je 
lokomotiva gospodarskog ra-
zvoja naše zemlje. Stoga nam 
je cilj pozicioniranje naše regi-
je, njezinog kulturno-povije-
snog nasljeđa, društvenih ka-
rakteristika, te gospodarstva 
i turizma. Politika mnogih 
načelnika i gradonačelnika 
je kapitalne projekte graditi 
iz EU fondova, a izvorne pri-
hode proračuna usmjeravati 
prema građanima kroz brojne 
potpore za učenike, studente, 
umirovljenike, poljoprivred-
nike, poduzetnike i ranjive 
skupine našeg društva. Svi 
ti rezultati koji se postižu na 
sjeveru Hrvatske zahtijevaju 
snažniju podršku središnje 
vlasti, međusobno poveziva-
nje, razmjenu iskustva, stoga 
ćemo naša okupljanja, raz-
govore i analize pretvoriti u 
jedan cjeloviti dokument kako 
bi u narednom vremenu sjever 
Hrvatske svojim rezultatima 
i idejama imao jači utjecaj na 
politike koje se provode od 
strane središnje vlasti.

radimo. Naravno da je otvo-
rena suradnja s drugim regio-
nalnim opcijama i nezavisnim 
listama. Svi oni koji imaju 
za cilj baviti se konkretnim 
stvarima, a ne politikanstvom 
su dobrodošli. Razgovaramo, 
osluškujemo, ali ništa još nije 
konkretno dogovoreno.

Krajem prošle godine vi-
jećnici Županijske skupšti-
ne Međimurske županije 
podržali su prijedlog Neza-
visne platforme Sjever i vaš 
osobno da se Ustavnom sudu 
podnese zahtjev za ocjenom 
ustavnosti odredbi novog 
Zakona o zdravstvenoj za-
štiti. Još uvijek nije došlo 
nikakvo rješenje sa Suda?

Ne, još uvijek čekamo, ali 
sigurno nećemo odustati.

Riječ je o povijesnoj pravdi 
za građane Međimurja, o 
njihovoj volji koju mi mo-
ramo slušati. Kada je svoje-
vremeno Vlada RH inicirala 
sanacijski program bolnice 
preuzimanjem upravljačkih 
prava, Skupština Međimurske 
županije odlučivala je o tome. 
Sada nas nitko ništa ne pita. 
Jedini nam je cilj da bolnicu 
zaštitimo od zapostavljanja 
i da zaustavimo otimačinu. 
Bolnica pripada našim ljudi-
ma, Međimurcima koji su je 
gradili.

Istovremeno, specijalne bol-
nice ostaju u rukama županija, 
a mi specijalne bolnice nema-
mo. Naša jedina sekundar-
na zdravstvena ustanova je 
Županijska bolnica Čakovec. 
Zato smo predlagali Vladi i 
premijeru da odgode odluku 
na godinu dana, naprave ana-
lizu poslovanja svih bolnica u 
Hrvatskoj pa na osnovu toga 
donesu odluku o preuzimanju 
upravljačkih prava kod onih 
koji ne zadovoljavaju kriterije 
uspješnosti. U našoj bolnici to 
nije slučaj. Međutim, stječe se 

Treba se odmaknuti od politike kakvu imamo danas, od cirkusa koji gledamo u Saboru. Prolaze godine, mandatna razdoblja, a na kraju se ništa konkretno ne napravi. I zato razumijem sve one kojima je dosta politike, koji su razočarani i osjećaju se da su prepušteni sami sebi. 
Politika se mora promijeniti i vrijeme je da u sljedećem mandatu kormilo Vlade preuzme uljuđeni politički centar, rekao je Matija Posavec

Ovo je kraj vrijednih i kulturnih ljudi, takva mora biti i politika. 
Vrijeme je da takav kulturan i uljuđen centar vodi Vladu

MATIJA POSAVEC, MEĐIMURSKI ŽUPAN I PREDSJEDNIK NEZAVISNE PLATFORME SJEVER

Zbog svih 

okolnosti i 

trenutka u kojem 

živimo, po prvi 
puta rezultati 

izbora mogu na 

političku scenu 
Hrvatske donijeti 

svojevrsno 

osvježenje u 
kojem će stranke 
centra koje su do 

sada bile mlađi 
partneri “velikim” 

strankama dovesti 

do obrnute 

situacije, da će 
netko od njih biti 

mlađi partner

bivše SDP-ovce, HNS-ovce, 
Reformiste…

Imamo ljude koji su pre-
poznali naš smjer. Nastojiš 
nešto napraviti za svoj kraj i 
svoje ljude, ali nemaš podršku 
stranke ili pak stranka ima 
dijametralno suprotne stavove 
i kad vidiš da ne ide, ideš dalje. 
Ali ne odustaješ. Upravo to su 
napravili članovi naše platfor-
me. Nisu se slagali s politikom 
koja se godinama pretvarala u 
ovo što imamo danas, politiku 
nepovjerenja, obećanja i poli-
tiku koja je zaista sve udaljeni-
ja od stvarnosti. A stvarnost je 
da se nas na sjeveru godinama 
zapostavljalo. Jer možda ni-
smo bili dovoljno glasni, jer 
su naši ljudi pristojni i radišni, 
ne idu glavom kroz zid. I zato 
ćemo mi biti glas tih ljudi.

Okupili ste načelnike i 
gradonačelnike sa sjevera 
Hrvatske. Je li u planu ši-
renje platforme na druge 
dijelove Hrvatske?

Nama je prioritet zaštititi 
interese sjevera i na tome svi 

Mi imamo svoj put, nismo tu od jučer, kao što sam 
rekao, ne moramo slušati nikog u Zagrebu i klimati 

glavom. Mi smo tu, u svojim gradovima i općinama, mi 
živimo s našim ljudima i njihovim problemima i tražimo 
rješenja dok se drugi bave politikanstvom i koalicijama
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biti barem 94 specijalizacije, 
a trenutno je samo 61 osoba 
na specijalizaciji: trećina ma-
nje od potreba, i to je veliki 
problem – govorila je tada dr. 
Kolarek Karakaš.

I dandanas situacija je ostala 
gotovo pa nepromijenjena.

Na području Varaždinske 

županije zdravstvenu zašti-
tu predškolske djece pruža 
ukupno devet pedijatrijskih 
ordinacija.

Dom zdravlja Varaždinske 
županije u svom sastavu ima 
četiri pedijatrijske ordinacije 
na lokacijama Lepoglava, Va-
raždinske Toplice, Ludbreg i 

SESTRAMA POGINULE MEDICINSKE SESTRE IZ POLJANCA 35.000 EURA ODŠTETE
Mladi nogometaš (25) iz Koprivnice koji 

je pijan usmrtio djevojku (25) morat će, 
po svemu sudeći, platiti naknadu za 
duševne boli njezinim sestrama.

Odlučio je tako koprivnički sud na-

loživši tvrtki kod koje je bio osiguran 
njegov automobil u trenutku nesreće 
da dvjema sestrama isplati ukupno blizu 

35.000 eura s troškovima postupka. 

Presuda je neporavomoćna, piše Da-

nica.hr.

Osiguravateljska je kuća na ročištu 
naglasila kako postoji mogućnost 
postavljanja naknadnog regresnog 

zahtjeva prema Ivanu Šanjiću jer je vo-

zilom upravljao pod utjecajem alkohola. 

Drugim riječima, osiguravatelj će isplati 
odštetu, ali će potom tražiti od Šanjića 
povrat novca.

Inače, Šanjić je pravomoćno osuđen na 

3,5 godine zatvora te je dobio zabranu 
upravljanja motornim vozilima na 7,5 
godina. 

Nogometaš iz Koprivnice proglašen 

je krivim za prometnu nesreću koju je 
pijan skrivio 13. kolovoza 2021. godine 

u kojoj je poginula medicinska sestra 

Petra Horvat (25).

Te noći kad se tragedija dogodila vozio 
je s 1,46 promila alkohola prema Ko-

privnici. Par minuta iza ponoći, u Ku-

novec Bregu, mini cooperom je prešao 
na lijevu stranu ceste u blagom desnom 

zavoju, kad je iz suprotnog smjera na-

išla kia sonic kojom je upravljala Petra 

Horvat. Ona se kretala prema naselju 

Poljanec kod Ludbrega, gdje je živjela 
s majkom. U stravičnom izravnom su-

daru Petra je preminula pet sati nakon 

nesreće, a Šanjić je bio teško ozlijeđen.

Četvrta ordinacija s radom je počela 1. siječnja ove godine na lokaciji Zagrebačka 94A, a koja je preuzela male pacijente privatne 
ordinacije dr. med. Vlatke Putar Kranjc nakon odlaska u mirovinu.

Planira se dodatni natječaj za još 
troje liječnika

Prije godinu i pol dana u 
Regionalnom tjedniku pisali 
smo o nedostatku pedijatara 
u Varaždinskoj županiji.

– U Varaždinu su četiri 
privatne pedijatrijske ordi-
nacije i činjenica je da smo 
preopterećene. Sve mi imamo 
veći broj od standardnog broja 
pacijenata, koji iznosi 950 pa-
cijenata u skrbi. Duže se čeka 
na pregled, nije moguće uvijek 
i brzo uspostaviti kontakt te-
lefonom ili mailovima. Naša 
norma je obaviti 33 pacijenta 
dnevno, a mi obavimo svaki 
dan najmanje 50 do 60, pone-
kad 70 do 80 i više pacijenata, 
osobito zimi – pričala nam je 

Mirjana Kolarek Karakaš, dr. 
med., koja stoji ispred jedne 
od četiriju privatnih pedija-
trijskih ordinacija.

Stara priča
No, to nije samo slučaj u 

Varaždinu i Varaždinskoj žu-
paniji, već u cijeloj Hrvatskoj.

Problem je da je prosječna 
dob pedijatara u Hrvatskoj 
54 godine, za nekoliko godina 
situacija će biti još gora.

– Nijedna lokalna sredina 
nije otok u moru, već rezultat 
stanja na državnoj razini. 
Kada je u pitanju pedijatrija na 
razini primarne zdravstvene 
zaštite, moram naglasiti da u 
Hrvatskoj trenutno radi 248 
pedijatara, od kojih su 90 % 
pedijatrice. Prosječna dob je 
54 godine, a iznad 60 godina 
su 94 specijalista pedijatrije. 
Po toj logici, pošto specijali-
zacija iz pedijatrije traje pet 
godina, već sada bi trebale 

STANJE S PEDIJATARIMA U VARAŽDINSKOJ ŽUPANIJI

Na području 
Varaždinske 
županije 
zdravstvenu 
zaštitu 
predškolske 
djece pruža 
ukupno devet 
pedijatrijskih 
ordinacija

NOVA PEDIJATRIJSKA ORDINACIJA 
U VARAŽDINU

U uređenje nove ambulante 
u Zagrebačkoj ulici uloženo 

je gotovo 28.000 eura

U sklopu Doma zdravlja Varaždinske županije u Zagrebačkoj 
94a u Varaždinu je 1. siječnja počela s radom nova pedijatrijska 
ordinacija u kojoj o malim pacijentima skrbe nositeljica tima 

doktorica Sanela Šalig, specijalistica pedijatrije, i medicinska 
sestra Ana Češljaš.

U uređenje nove ambulante u Zagrebačkoj ulici uloženo je 
gotovo 28.000 eura županijskih sredstava i sredstava Doma 
zdravlja, čime su mali pacijenti dobili kvalitetno opremljenu 
i lijepo uređenu ordinaciju. Cjelokupni prostor je rekonstru-

iran, a posebno sanitarni čvorovi uz dogradnju sanitarnih 
prostora za osobe s invaliditetom. Opremanju je pridonijela 

i tvrtka Kaufland donacijom od 5.000 eura.

Mališane očekuje iznenađenje koje im je priredila umjet-
nica Anita Husnjak, poznata upravo po muralima: zidove 
čekaonice i same ordinacije oslikala je motivima šume i 
životinjica, čime je postignuta estetizacija i humanizacija 
cjelokupnog prostora.

Ovo je posljednja u nizu oslikanih ordinacija Doma zdravlja, 
nakon pedijatrijskih ordinacija u Varaždinskim Toplicama, 
Lepoglavi i Ludbregu, medicinsko-biokemijskog laboratorija 
u Kolodvorskoj u Varaždinu, ordinacije obiteljske medicine te 
svih dentalnih ordinacija Doma zdravlja, koje također skrbe 
o malim pacijentima.

PIŠE: IVAN TOMAŠKOVIĆ
ivan@regionalni.com

Natječaj za zapošljavanje specijalista pedijatrije Dom zdravlja 
ima kontinuirano objavljen, a dosad su nam se javljali specijalisti 
pedijatrije u mirovini koji rade na nepuno radno vrijeme, Jurica 
Veronek, ravnatelj Doma zdravlja Varaždinske županije 

Varaždin. Četvrta ordinacija s 
radom je počela 1. siječnja ove 
godine na lokaciji Zagrebačka 
94A, a koja je preuzela male 
pacijente privatne ordinacije 
dr. med. Vlatke Putar Kranjc 
nakon odlaska u mirovinu. 
Nositeljica tima nove pedija-
trijske ordinacije je doktorica 
Sanela Šalig, specijalistica 
pedijatrije uz medicinsku 
sestru Anu Češljaš. Na taj na-
čin osigurana je kontinuirana 
zdravstvena skrb za najmlađe 
pacijente.

Skrb
Ostalih pet pedijatrijskih 

ordinacija na području Varaž-
dinske županije su privatne, a 
nalaze se u Novom Marofu, 
Ivancu te tri u Varaždinu.

– Dom zdravlja na specija-
lizaciji iz područja pedijatrije 
trenutno ima dvije liječnice. 
Povratak jedne liječnice sa 
specijalističkog usavršavanja 
očekuje se već idući mjesec. 
Ujedno planiramo raspisati 
dodatni natječaj za specija-
lističko usavršavanje iz pe-
dijatrije za još troje liječni-
ka. Natječaj za zapošljavanje 
specijalista pedijatrije Dom 
zdravlja ima kontinuirano 
objavljen, a dosad su nam se 
javljali specijalisti pedijatrije u 
mirovini koji rade na nepuno 
radno vrijeme – zaključio je 
Jurica Veronek, doc. dr. sc.
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U Parkovima započela izrada Strategije 
za planiranje i upravljanje stablima

U Parkovima d.o.o. se 10. 
siječnja sastala lokalna radna 
skupina koja radi na Strategiji 
za planiranje i upravljanje sta-
blima u Varaždinu, strateškom 
dokumentu koji će upuhati 
vjetar u leđa svim dosadaš-
njim nastojanjima Parkova za 
očuvanje stabla u Varaždinu. 
Varaždin će i po tome biti prvi 
u zemlji, po uzoru na napredne 
europske gradove.

Strategija za planiranje i 
upravljanje stablima grada 
Varaždina se izrađuje u sklo-
pu međunarodnog projekta 
ArboCroatia (Erasmus+ De-
velopment of Digital Forms 
of Learning and New Certifi-
cation Programs in the Field 
of Arboriculture and Urban 
Forestry at the SE Europe Le-
vel) kojeg vode Urbani šumari 
d.o.o. (Hrvatska), Český svaz 
ochránců přírody Arboristická 
akademie (Češka) i European 
Arboricultural Council (Nje-
mačka).

Izradu Strategije vodi Goran 
Huljenić, magistar inženjer 
urbanog šumarstva, zaštite 
prirode i okoliša s višegodiš-
njim iskustvom rada u vodećim 
poduzećima iz područja arbo-
rikulture u Njemačkoj, radom 
na projektima diljem Hrvatske, 
Njemačke, Bosne i Hercego-
vine, Srbije i Slovenije, te na 
međunarodnom projektu u 
sklopu kojeg su izrađene Europ-
ske smjernice u arborikulturi. 
Huljenić je obrazložio zašto 
je odabrao Parkove: “Grad 
Varaždin i poduzeće Parkovi 
d.o.o. odabrali smo na teme-
lju dugogodišnjeg ulaganja u 
razvoj arborikulture i urba-
nog šumarstva u Hrvatskoj. 
Posljednjih godina posebno je 
vidljiv iskorak u kvaliteti rada 

PO UZORU NA NAPREDNE EUROPSKE GRADOVE, VARAŽDIN PRVI U HRVATSKOJ

te prihvaćanju novih metoda 
i standarda u radu s javnim 
stablima Grada Varaždina. 
Poduzeće Parkovi d.o.o. ulaže u 
edukacije radnika, zapošljava-
nje stručnih kadrova i provedbu 
projekata koji su usklađeni s eu-
ropskim standardima struke.” 
Planira se da će dokument 
biti završen do kraja veljače. 

U radnoj skupini okupljeni 
su urbani šumari, inženjeri, 
urbanisti, stručnjaci iz zaštite 
okoliša i stručni suradnici 
gradskog komunalnog odjela, 
ojačani certificiranim stručnja-
cima iz tvrtke Urbani šumari i 
stručnjacima iz Javne ustanove 
Priroda Varaždinske županije.

U proteklom desetljeću stru-

ka je značajno napredovala po 
pitanju njege i zaštite stabala. 
Studij urbanog šumarstva, za-
štite prirode i okoliša mladi je 
smjer na Fakultetu šumarstva 
i drvne tehnologije i tek prote-
klih godina ova struka jače je 
implementirana u komunalna 
poduzeća i gradske uprave.

”U Parkovima se za stabla od 

2022. godine brine magistra 
inženjerka urbanog šumar-
stva, zaštite prirode i okoliša, 
uz druge zaposlenike s višego-
dišnjim iskustvom educirane za 
rad prema novim arborističkim 
smjernicama. Parkovi zapošlja-
vaju i kadrove s međunarodno 
priznatim certifikatom za Eu-
ropean Tree Workera, kao i 
za Visual tree Assessement”, 
pojasnila je direktorica Jele-
na Sekelj i dodala: “Redovito 
se provode vizualne prosudbe 
zdravstvenog stanja stabala, a 
prema potrebi i analize i ispiti-
vanja uz pomoć dijagnostičkih 
instrumenata. Kod donošenja 
odluka o zahvatima na sta-
blima u Parkovima se vodimo 
točnim i nedvosmislenim in-
formacijama dobivenim kroz 
ispravno provedena ispitivanja 
i analize, a prema potrebi kon-

zultiramo i više certificiranih 
stručnjaka, sve s ciljem zaštite 
stabala u gradu.”

”Pratimo karakteristike i 
promjene na stablima u Varaž-
dinu kako bismo ih na vrijeme 
zaštitili i održali zdravima. Na 
temelju prikupljenih podataka 
možemo donositi bolje odluke 
o budućim sadnjama, jer nam je 
cilj saditi stabla koja će se moći 
nositi s klimatskim promjena-
ma u budućnosti. Više od broja 
novozasađenih stabala, bitno 
nam je da zasadimo ona koja 
će pravilno rasti i razvijati se te 
doživjeti starost”, rekla je Irena 
Prilika, magistra inženjerka 
urbanog šumarstva, zaštite 
prirode i okoliša.

Strategija će pružiti dugogo-
dišnji pregled ciljeva za očuva-
nje postojećeg fonda stabala, 
služiti kao pomoć i vodilja 
prilikom planiranja, razvoja i 
izgradnje novih urbanih pro-
stora, te podloga za edukaciju 
svih dionika u urbanom zele-
nom prostoru. Jedna od glav-
nih vodilja razvoja strategije 
je pogled prema budućnosti i 
čvrsta namjera da se unapri-
jedi područje arborikulture i 
urbanog šumarstva s Gradom 
Varaždinom kao promicateljem 
dobre prakse za čitavo područje 
Republike Hrvatske.

Ovom inicijativom Parkovi 
napreduju u edukaciji i moti-
vaciji različitih dionika, uk-
ljučujući građane, posjetitelje, 
građevinske tvrtke koje djeluju 
u neposrednoj blizini stabala, 
organizatore manifestacija i 
ostale. Cilj je potaknuti sve 
navedene aktere da aktivno 
sudjeluju u očuvanju gradskih 
stabala, jer, kako naglašavaju 
u Parkovima - dok žive stabla, 
diše i grad!

Pratimo karakteristike i promjene na stablima u Varaždinu kako bismo ih 
na vrijeme zaštitili i održali zdravima. Na temelju prikupljenih podataka 

možemo donositi bolje odluke o budućim sadnjama, jer nam je cilj saditi stabla 
koja će se moći nositi s klimatskim promjenama u budućnosti. Više od broja 
novozasađenih stabala, bitno nam je da zasadimo ona koja će pravilno rasti i 
razvijati se te doživjeti starost“, rekla je Irena Prilika, magistra inženjerka urbanog 
šumarstva, zaštite prirode i okoliša.

Varaždin i poduzeće Parkovi d.o.o. za ovaj su projekt odabrani na temelju dugogodišnjeg ulaganja u razvoj arborikulture i urbanog 
šumarstva u Hrvatskoj

Uređenje interijera uvijek 
je podložno trendovima i 
promjenama. Klasika, kva-
liteta, jednostavnost, to su 
tri glavna smjera kojima se 
vraćamo u ovogodišnjim 
trendovima u uređenju in-
terijera. Riječ je o stilu kojeg 
odlikuju neutralnost boja i 
oblika, klasični uzorci i igra 
tekstura.

Tihi luksuz voli kvalitet-
ne i raskošne materijale te 
jednostavnost. Na velika 
vrata vraćaju se kožni tepisi, 
garniture i fotelje sa zani-
mljivim šavovima, luksuzne 
posteljine od svile i satena.

Kreirajte dom po svojoj 
mjeri zajedno s Lesninom i 
iskoristite posebne pogod-
nosti i XXXL popuste na 
namještaj, koji su u tijeku 
sve do 25.1.2024. u svim 
Lesnina trgovinama i na 
webshopu.

Razotkrivamo trendove 
za uređenje i savjete kako 
ih možete uklopiti u svoj 

interijer.

Priroda kao inspiracija
Za prirodan i uravnotežen 

izgled doma odaberite fotelje 
i garniture za sjedenje u neu-
tralnim zemljastim tonovima i 
različitim teksturama. Priroda, 
primjerice, može biti idealna 
inspiracija za to, a dodavanjem 
sitnih detalja, poput jastuka, 
zanimljivih tkanina i slično, 
stvara se dojam novog prosto-
ra te se u njega unosi živost i 
slojevitost.

Neka bude kožno!
Bez obzira na stil koji oda-

berete za uređenje svog doma, 
kožni će detalji napraviti veliku 
razliku. Koža je klasik za ure-
đenje interijera. Boja, tekstura 
i izgled kože prostoru daju luk-
suznu notu. Kožni namještaj i 
detalji oplemenjuju prostor, a u 
kombinaciji s tekstilom i drvom 
prostor ispunjavaju toplinom i 
ugodom.

Do 25.1.2024. u svim Lesnina 

trgovinama i na webshopu u 
tijeku je poseban popust od 15% 
na regale i klub stoliće te 10% 
na sjedeće garniture i trosjede*.

Kombinacija boja je 
dobrodošla!

Kombinacija svijetle kože i 
tamnijih nijansi, poput sive ili 
crne, stvaraju sjajan kontrast! 
Kada kombinirate različite 
stilove prilikom dekoriranja 
interijera, poštujte ključno pra-
vilo - koristite dvije neutralne 
nijanse i dvije akcentne boje. 
Primjerice, neutralne boje, kao 
što su off white, bež ili svjetlija 
antracit siva, mogu vam poslu-
žiti kao prazno platno za doda-
vanje drugih boja i tekstura.

Luksuzni materijali i 
na posteljini!

Kad je riječ o posteljini, deka-
ma, prekrivačima i dekorativ-
nim jastucima, trendovi se jako 
brzo mijenjaju. Nadolazeća 
godina bit će u znaku posteljine 
od luksuznijih materijala poput 

svile i satena. Pamučni saten 
je izvrstan materijal, lako se 
održava, a izgleda otmjeno i 
posebno. Popularan je i baršun, 
materijal koji je vrlo elegantan 
i mekan na dodir, a često se 
koristi za izradu jastučića i 
prekrivača.

Kuhinja neka bude 
savršen spoj lijepog i 

funkcionalnog!
Poznato je da je kuhinja srce 

svakog doma, stoga je bitno da 
svaki detalj u njoj odgovara po-
trebama i navikama ukućana. 
Jednostavne linije naglasit će 
detalje u prostoru i omogućit 
će lakše snalaženje u kuhinji. 
Iako su red i organizacija bitni 
u kuhinji, poželjan je i dašak 
glamura, koji se može postići 
odabirom efektnijih boja i do-
datnih detalja. U svim Lesnina 
trgovinama i na webshopu do 
25.1.2024. kupce očekuje 50% 
popusta za kuhinje po mjeri**.

Lesnina – Kreirajmo dom 
zajedno 

Tihi luksuz novi je trend u uređenju interijera



10 Gradovi i općine Regionalni tjednik || 16. siječnja 2024., br. 1029

ske zajednice da se prostor 
mira i sigurnosti proširi, ne 
samo na europskom konti-
nentu nego i šire – poručio 
je Matušić.

Zamjenica varaždinskog 
župana Silvija Zagorec tako-
đer je naglasila da se prije 32 
godine kod Podruta dogodio 
zločin, bezuman čin, gdje su 
živote izgubila petorica pro-
matrača čiji je jedini cilj bio 
prenositi istinu o događajima, 
o strahotama kojima su svje-
dočili na našem području.

Oni su bili vođeni pleme-
nitošću, hrabrošću i željeli su 
svjedočiti mir, osigurati mir 
i prenositi istinu. Međutim, 
bili su žrtve bezumnog čina 
koji se ovdje dogodio. U tom 
se trenutku dogodila prekret-
nica – oni su postali svjedoci 
istine, trajni zapis. Mnogi 
su svjetski čelnici shvatili 
tko je agresor, a tko žrtva, 
shvatili su da mir, stabilnost 
i sigurnost nemaju nikakvu 
alternativu i cijenu. Nekoliko 
dana nakon tog tragičnog 
događaja naša je domovina 
je međunarodno priznata – 
kazala je Zagorec.

Poštovanje
Istaknula je da upravo zbog 

toga moramo čuvati sjećanje 
na poginule promatrače, 
pokazati im iznimnu zahval-
nost i poštovanje.

– Njihovi životi, kao i životi 
mnogih naših branitelja, ut-
kani su u temelje Republike 
Hrvatske. Drage obitelji po-
ginulih promatrača, vi ste u 
tom trenutku bili zavijeni u 
crno, međutim budite pono-
sne na svoje najmilije jer su 

dali nešto najvrjednije, 
a to je njihov život. 

Sastajmo se ov-
dje svake go-

dine, trajno 
č u v a j m o 
u spome-
nu i pre-
nosimo je 
na mlađe 
naraštaje 

– završi la 
je Zagorec.
Komemo-

raciji su nazočili 
i Nj. E. Fabien Fiesc-

hi, Veleposlanik Republike 
Francuske te Valeria Baistro-
cchi, Chargé d’affaires a. i. 
Veleposlanstva Republike 
Italije, saborska zastupnica 
Barbara Antolić Vupora, 
toplička gradonačelnica Dra-
gica Ratković, predstavnici 
Udruge dragovoljaca i ve-
terana Domovinskog rata 
Republike Hrvatske, Podruž-
nica Varaždinske županije, 
predstavnici Udruge speci-
jalne policije PU varaždinske 
“Roda” i brojni drugi.

Republiku Hrvatsku – rekao 
je Jenkač.

Okupljenima se obratio i 
saborski zastupnik Dražen 
Srpak, izaslanik predsjednika 
Hrvatskog sabora Gordana 
Jandrokovića.

Pravi put
– Hvala vam dragi prijatelji 

iz Europske zajednice što 
ste nas u tim teškim tre-
nucima podupirali i što ste 
nam pomogli da na našem 
putu postanemo slobodna 
država, dio europske 
zajednice, članica 
NATO-a i na 
kraju i u šen-
g e n s k o m 
prostoru, 
što je ve-
l ika do-
brobit za 
s ve  n a s 
koji ovdje 
živ imo – 
naglasio je 
Srpak.

Na komemo-
raciji u Podrutama 
bio je i državni tajnik Fra-
no Matušić, izaslanik pred-
sjednika Vlade RH i ministra 
vanjskih i europskih poslova, 
u čijoj su pratnji bili izaslanik 
ministra obrane, brigadni 
general Zdravko Jakop te 
izaslanica potpredsjednika 
Vlade i ministra hrvatskih 
branitelja Snježane Hunjet.

– Ova žrtva časnika Europ-
ske zajednice koji su sudjelo-
vali u promatračkoj misiji je 
izuzetno bitna jer je pokazala 
solidarnost tadašnje Europ-

Njihov nenaoružani helikopter, koji se iz Mađarske vraćao u Hrvatsku, raketama je srušio MiG 21 tadašnje JNA, a život su izgubila 
četvorica talijanskih časnika – Enzo Venturini, Marco Matta, Silvano Natale i Fiorenzo Ramacci te francuski časnik Jean Loup Eychenne.

“Svjedočimo o onima koji su izgubili 
svoje živote, ali i o onima koji su 

smišljeno učinili zločin”
Prekretnica u borbi Re-

publike Hrvatske za samo-
stalnost i neovisnost bio je 
tragičan događaj koji se prije 
32 godine, 7. siječnja 1992. 
dogodio u Podrutama kod 
Novoga Marofa, a u kojem 
su poginula petorica članova 
Promatračke misije Europske 
zajednice.

Njihov nenaoružani heli-
kopter, koji se iz Mađarske 
vraćao u Hrvatsku, raketama 
je srušio MiG 21 tadašnje 
JNA, a život su izgubila če-
tvorica talijanskih časnika 
– Enzo Venturini, Marco 
Matta, Silvano Natale i Fio-
renzo Ramacci te francuski 
časnik Jean Loup Eychenne. 
Kako se ne bi zaboravila žrtva 
koju su europski promatrači 
podnijeli u uspostavi mira i 
očuvanja demokracije, Grad 
Novi Marof i ove je godine 
komemorativnim skupom 
obilježio obljetnicu ove tra-
gedije.

Zločin
Gradonačelnik Novog Ma-

rofa, zastupnik Siniša Jenkač 
istaknuo je da je zločin koji 
se dogodio bio organiziran, 
namjeran, osmišljen u vrhu 
tadašnje, još uvijek, Jugo-
slavenske narodne armije, 
agresorske vojske koja je 
zajedno sa srbočetinicima že-
ljela okupirati, i u to vrijeme i 
okupirala, trećinu hrvatskog 
područja.

– Bilo je to u vremenu kada 
se Republika Hrvatska borila 
oružjem za svoju samostal-
nost, ali borila se i politički 
za dokaz da su neki drugi 

agresori, a da mi branimo 
svoju opstojnost, povijesnu 
postojnost na ovim krajevima 
i želju za državom. Ovdje nije 
bilo ratnih djelovanja, osim 
u oslobađanju Varaždina, 
Banjščine, ali s ovog pod-
ručja mnogi su sudjelovali u 
ratnim operacijama sve do 
95. kada je velebnim opera-
cijama – Bljeskom i Olujom, 
oslobođena Hrvatska – rekao 
je Jenkač.

Dodao je da Grad Novi 
Marof želi podsjetiti na važ-
nost ovog datuma, odati 
počast svim braniteljima, a 
pogotovo onima koji su kao 
mirotvorci stradali upravo 

PROŠLE SU 32 GODINE OD POGIBIJE EUROPSKIH PROMATRAČA U PODRUTAMA

Petorica
 članova Promatračke 

misije Europske 
zajednice poginula 
su 7. siječnja 1992. 

godine

Jenkač je dodao 
kako mnogi u 
Europi nisu znali 
kakvi su odnosi 
tada vladali u 
Jugoslaviji ili nisu 
željeli priznati

na nebu iznad grada.
– Oni su došli braniti mir, 

došli su donijeti primirje. U 
to vrijeme je Hrvatska na 
političkom planu dokazivala 
i pokušala uvjeriti upravo 
Europu koja je poslala mi-
rotvorce, da mi nikoga ne 
napadamo, da se mi samo 
branimo i da želimo ostva-
riti onu vjekovnu težnju u 
vremenu raspada tadašnje 
Jugoslavije, a to je slobodna 

Republika Hrvatska i kao što 
su nekad govorili – hrvatska 
puška na hrvatskom ramenu, 
hrvatska lisnica u hrvatskom 
džepu – kazao je.

Jenkač je dodao kako mnogi 
u Europi nisu znali kakvi su 
odnosi tada vladali u Jugo-
slaviji ili nisu željeli priznati.

– Mnogi su znali, ali su kal-
kulirali. Igrali su politiku i to 
je činjenica. Nažalost, u stra-
danju pilota i mirotvoraca na 

neki način dokazali smo i taj 
čin, a vjerujem da će i povi-
jest pokazati da je upravo to 
bila jedna od prekretnica da 
je upravo tadašnja Europska 
zajednica i čitava svjetska 
javnost shvatila s kime Hr-
vatska ima posla i sigurno je 
ovo bilo onaj zadnji kamenčić 
ili ona zadnja točka kada su se 
Europska zajednica i mnoge 
europske države na čelu s 
Vatikanom odlučile priznati 
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uređenje pri-
laznog puta.
Rekonstruk-

cijski radovi zavr-
šili su u vrlo kratkom 

roku, a najvažnije i u ovom 
projektu je zadovoljstvo uče-
nika i učitelja znatno boljim 

uvjetima za odvijanje nasta-
ve. Preostaje još opremanje 
prostorija, te uređenje okoliša 
školske zgrade.

Međimurska županija kon-
tinuirano ulaže u svoje škole u 
cilju dosezanja najvišeg stan-
darda za učenike i nastavnike, 

a ravnomjernim ulaganjem i 
u područne odjele dokazuje 
da se podjednako skrbi i o 
razvoju obrazovanja u malim 
sredinama u kojima su upravo 
škole centri društvenih zbiva-
nja i važan pokazatelj kvalitete 
života.

TRNOVEC BARTOLOVEČKI

Još 69 studentskih 

stipendija
Općina Trnovec Bartolo-

večki 2023. godinu završila 
je na najljepši mogući način. 
U petak je, 22. prosinca, 
načelnica Verica Vitko-
vić u prostorijama Općine 
potpisala 69 ugovora o sti-
pendijama sa studentima s 
područja općine.

Načelnica Vitković ista-
knula je kako je Općina ove 
godine u planu imala dodi-
jeliti ukupno 50 stipendija.

– Meni je srce danas puno. 
Kada smo vidjeli tako pre-
krasne rezultate koje ostva-
ruju naši mladi ljudi na 
svojim fakultetima, odlučili 
smo da umjesto da nešto 
sagradimo ili negdje drugdje 
novac potrošimo, uložimo 
taj novac u našu mladost. 
Inače, Općina više od 35 
posto svojeg proračuna iz-
dvaja za socijalna davanja, a 
jedno od tih su i stipendije 
našim studentima – rekla je 
načelnica te dodala kako uz 
stipendije, Općina izdvaja i 
za vrtiće, škole, srednjoškol-
ce i umirovljenike.

– Općina Trnovec Barto-
lovečki je jedna od općina 
u županiji koja daje najveći 
broj stipendija. Mislim da je 
ovo naš hvalevrijedan pro-
jekt. Želim studentima da 
uspješno nastave studirati, 
da uspješno završe studije 
koje su odabrali i naravno, 
da dobiju posao za koji se 

školuju. Želim im puno 
uspjeha, a i vama roditeljima 
da podmetnete leđa, da bu-
dete podrška svojoj djeci, jer 
oni su naša snaga i naša bu-
dućnost – rekla je načelnica 
Vitković i svima poželjela 
sretan Božić i uspješnu novu 
godinu te puno zdravlja, 
veselja i Božjeg blagoslova.

Dodala je kako se nada da 
će nakon studija ostati raditi 
na području općine te da će 
biti djelatnici koji će biti na 
ponos svima u općini.

Tr novč a n i n Z d r avko 
Barjaktarović otac je Petra 
Barjaktarovića, studenta 
druge godine računarstva 
na FERIT-u u Osijeku.

– Troškovi su poprilični, 
tako da stipendija mnogo 
znači, pokrije gotovo cijeli 
džeparac. Imamo još jednog 
sina koji isto studira, tako da 
nam stipendije dosta znače. 
Čim je Petar upisao gimna-
ziju, računalo se da mora 
završiti nekakav fakultet – 
rekao je otac Zdravko.

Jedna od stipendistica je 
i Lucija Roško, studentica 
treće godine građevine u 
Rijeci.

– Puno mi znači stipendi-
ja, za neke moje prohtjeve i 
želje, ali i za svakodnevni 
život, za hranu – rekla je 
Lucija te istaknula kako na-
kon fakulteta planira ostati 
u Trnovcu.

Međimurska županija zavr-
šila je obnovu još jedne svoje 
škole.

Riječ je o područnom škol-
skom odjelu u Gornjem Hra-
šćanu koji pohađa 65 učenika, 
od prvog do šestog razreda.

I ova Područna škola od izni-
mne je važnosti za mjesto, jer 
stvara preduvjete za ostanak 
obitelji u navedenoj sredini, a 
škola nadomak kućnog praga, 
veliko je blago i za učenike.

Građevinskim radovima 
uređen je prostor za tri nove 
učionice, proširena je 
kuhinja te adaptirane 
sanitarne prosto-
rije i podrum, a 
ukupna vrijed-
nost investicije 
iznosi više od 
65.000 eura.

A k t u a l n i m 
radovima zao-
kružena je obno-
va ove školske zgra-
de na kojoj je 2021. 
godine zamijenjeno krovi-
šte, godinu dana nakon toga 
postavljena je nova stolarija 
te izvedena termofasada, uz 

ULAGANJE MEĐIMURSKE ŽUPANIJE

I ova Područna škola od iznimne je važnosti za mjesto, jer stvara preduvjete za 
ostanak obitelji u navedenoj sredini

Završena obnova Područne 
škole Gornji Hrašćan

Prošlog je utorka obilježen 
Dan sjedinjenja Međimurja 
s maticom zemljom Hrvat-
skom, te 105. obljetnica velike 
narodne skupštine održane 9. 
siječnja 1919..

Izaslanstvo Međimurske 
županije na čelu sa županom 
Matijom Posavcem, zamjeni-

kom župana Josipom Grive-
com, gradonačelnica Čakovca 
Ljerka Cividini, te načelnici 
Općine Nedelišće Nikola 
Novak, načelnik Općine 
Vratišinec Mihael Grbavec, 
gradonačelnik Preloga Lju-
bomir Kolarek te predstavnici 
Matice hrvatske Ogranka 

Čakovec, polaganjem vijenaca 
odali su počast prosvjetitelji-
ma iz Međimurja. Vijenci su 
položeni ispred rodne kuće 
dr. Ivana Novaka u Macincu, 
a prosvjetitelju je počast oda-
na i na njegovu posljednjem 
počivalištu na čakovečkom 
gradskom groblju.

Također, počast je oda-
na polaganjem vijenca i pa-
ljenjem svijeća akademiku 
Vinku Žgancu u Vratišincu, 
etnomuzikologu svjetskoga 
glasa, čija znanstvena posti-
gnuća su i danas vrelo znanja 
i nadahnuće novim generaci-
jama znanstvenika.

U turbulentnim događajima 
iz 1918. koji su okrunjeni ne-
oborivom odlukom na velikoj 
skupštini 1919., imao je pisac 
i svećenik Juraj Lajtman, ko-
jemu je počast odana na nje-
govu počivalištu u Prelogu.

Godine 2021.Međimur-
ska županija u suradnji s 

Ogrankom Matice hrvatske 
u Čakovcu i franjevačkim 
samostanom otkriva spomen-
ploča ocu Kapistranu Geciju 
na zidu Katoličnog doma u 
Čakovcu, te je na tom mjestu 
također odana počast, uz 
molitvu koju je poveo fra Filip 
Đurđević.

Odali počast međimurskim prosvjetiteljima
OBILJEŽEN DAN SJEDINJENJA MEĐIMURJA S MATICOM ZEMLJOM HRVATSKOM

65
učenika dobiva 

bolji 
standard
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NA RAVNOJ GORI ODRŽANO MISNO SLAVLJE POVODOM BOGOJAVLJANJA
Vjernici iz Bednje i cijelog bednjanskog i 

lepoglavskog kraja, kao i izletnici te planinari 

iz Varaždinske županije i pograničnih sloven-

skih naselja i ove su godine, unatoč lošem 
vremenu, nastavili dugogodišnju tradiciju i 
uputili se na Ravnu goru.
Riječ je o pohodu koji zajednički organi-
ziraju Općina Bednja i Grad Lepoglava, 
a odredište hodočasnika bila je kapelica 
Sveta tri kralja, prastaro barokno zdanje 

koje je 1619. godine dao sagraditi grof Ivan 
II. Drašković iz obližnjeg Trakošćana, a u 
kojem se tradicionalno održavaju vjerska 
slavlja povodom blagdana Sveta tri kralja.
Među brojnim hodočasnicima bili su i 
varaždinski župan Anđelko Stričak, gra-

donačelnik Lepoglave Marijan Škvarić te 
načelnik Bednje Damir Poljak koji nije krio 
zadovoljstvo što je tradicija druženja na 
Ravnoj gori nastavljena.

– Ravna gora je kroz cijelu godinu omiljeno 
odredište planinara i zaljubljenika u prirodu, 
što i ne čudi zbog njezine ljepote, a lijepa 
prilika za druženje je i ovaj naš pohod koji 
nije izostao ni ove godine, iako vremenske 
prilike nisu idealne. Srećom, vatrogasci 
DVD-a Bednja i ovoga su puta na sebe 
preuzeli zadaću kuhanja vina i čaja kako bi 
zagrijali hodočasnike – rekao je načelnik 
Poljak.

Govoreći o ovom projektu, općinski načelnik Nikola Novak objasnio je kako su neko vrijeme razmišljali kako se najbolje profilirati u 
sferi turizma i rješenje je pronađeno zahvaljujući obilju raznolike kulturne baštine te prirodnim ljepotama

Predstavljena osebujna turistička 
platforma “S bajkom ili na noge”

Na prošlotjednoj konferen-
ciji za medije u prostorima 
Općine Nedelišće predstav-
ljena je nova web stranica 
Turističke zajednice Općine 
Nedelišće “S bajkom ili na 
noge”. Riječ je o osebujnoj 
platformi namijenje-
noj  promo c i j i 
d o g a đ a n j a 
vezanih uz 
bicik l i ra-
nje i pje-
šačenje u 
O p ć i n i 
N e d e -
l i š ć e ,  a 
koja je su-
financira-
na sredstvi-
ma iz Fonda 
za turistički 
nerazvijena pod-
ručja i kontinent u 2024. 
godini.

Komparativne  
prednosti

Govoreći o ovom projektu, 
općinski načelnik Nikola 
Novak objasnio je kako su 
neko vrijeme razmišljali 
kako se najbolje profilirati 
u sferi turizma i rješenje je 
pronađeno zahvaljujući obi-
lju raznolike kulturne bašti-
ne te prirodnim ljepotama. 
- Naše komparativne pred-
nosti se ogledaju i u kvali-

Na sjednici Općinskog vijeća 
Općine Donji Kraljevec održa-
noj 12. prosinca 2023. godine 
usvojena je odluka o Proraču-
nu za 2024. godinu, koji iznosi 
rekordnih 10.600.335 eura.

U ovoj općini za svoje velike 
projekte računaju na pomoć 
s europske i državne razine. 
Najveća planirana investicija 
je izgradnja novog Centra 
dr. Rudolf Steiner, a njegova 
vrijednost bila bi 7 milijuna 
eura. U planu je i izgradnje 
dječjeg vrtića i pristupne ceste 
u Hodošanu, a vrijednost ove 
investicije je 700.000 eura. 
Važan je i projekt “Zaželi” 
od 200.000 eura te uređenje 

vatrogasnih domova u Sve-
tom Jurju u Trnju, Hodošanu 
i Palinovcu.

U proračunu su se, naravno, 

našle i stavke o održavanju 
komunalne infrastrukture, 
zaštiti okoliša, te održavanje, 
rekonstrukcija, sanacija ne-
razvrstanih cesta i poljskih 
putova, kao i javnih površina.

Dječji vrtić “Ftiček” samo-
stalna je javna ustanova za nje-
gu, odgoj i naobrazbu predš-
kolske djece. Sredstva za Dječji 
vrtić planirana su u iznosu od 
478.140 eura što će biti utro-
šeno na rashode za zaposlene, 
materijalne troškove i nabavu 
opreme. Sredstva za redovno 
poslovanje iz općinskog pro-
računa iznose 360.000 eura.

- Ukoliko prijave na natje-
čaje prođu pozitivno te kako 
bismo mogli realizirati pro-
jekte, moramo ih planirati i u 
proračunu. Zbog toga je i on 
ovako visok - rekao je načel-
nik Općine Donji Kraljevec 
Miljenko Horvat.

Usvojen rekordni proračun koji iznosi 10,6 milijuna eura
OPĆINA DONJI KRALJEVEC

SVE TURISTIČKE ATRAKCIJE NEDELIŠĆA OBJEDINJENE NA NOVOJ WEB STRANICI

ska sloga. Za one koji to 
žele (ili smatraju da bi im 
mogao zatrebati), osiguran 
je prijevoz autobusom, a 
prijave su moguće putem 
nove internetske stranice 
– objasnila je predsjednica 
KUD-a Jasna Hajdinjak. 
Dodajmo da tradicionalni 
Nedelski fašnik ove godine 
kreće nešto ranije, već 3. 
veljače. Povorka se okuplja 
u subotu u 15 sati ispred 
zgrade OŠ Nedelišće, te 
organizatori najavljuju goste 
iz cijele Hrvatske i Slovenije. 
Lani je priredba okupila oko 
1400 sudionika, a završno 
druženje bit će u dvorani 
MEASAP-a. Kao što je to 
uobičajeno, nakon spalji-
vanja fašnjaka slijedi vese-
lica uz nastup Tria Global. 
- Hranu i piće osigurat će Tu-
ristička zajednica i proglasit 
ćemo tri najbolje maskirane 
skupine koje očekuju na-
grade sponzora (besplatna 
večera i piće). Premda je 
moguć i pojedinačni posjet 
ili sudjelovanje, ove godine 
očekujemo da ćemo ugostiti 
skupine iz Istre, a dolaze 
nam i lanjski sudionici iz 
Delnica. U idućem razdoblju 
očekuje nas svaki mjesec po 
jedna manifestacija i bit će 
sigurno za svakog ponešto – 
zaključila je Jasna Hajdinjak.

tetnim sportskim objektima 
koji su u javnom ili pak pri-
vatnom posjedu. Ono čemu 
smo trenutno posvećeni je 
daljnji razvoj uz promoci-
ju biciklizma i pješačenja. 
Nakon uspješne prijave na 

natječaj Fonda za tu-
ristički nerazvi-

jena područja 
i kontinent, 

razmatrali 
smo t r i-
d e s e t a k 
i d e j n i h 
r je š enja 
za naziv 
I nt er net 

s t r a n ic e . 
Na kraju je 

odlučeno da 
ona nosi na-

ziv “S bajkom ili na 
noge”. Posjetitelje odmah 

po pristupu dočekuju pano-
rama Nedelišća i detalji o čak 
100-tinjak kilometara uređe-
nih pješačkih i biciklističkih 
staza – naglasio je Novak. 
Među četiri biciklističke 
staze koje već godinama pro-
moviraju, ističe se ona pod 
imenom Hrastov hlad, a već 
letimičan pogled na kartu 
svakom rekreativcu jasno 
daje do znanja da ruta pro-
lazi uz jezero, crkvu, lovište 
i druge zanimljive lokacije. 
- Karta nudi pregršt dodat-

U siječnju i 
veljači očekuju nas 
Vincekov pohod, 
te tradicionalni - 
Nedelski fašnik s 

veselicom

Za svoje velike 
projekte računaju 
na pomoć s 
europske i 
državne razine

nih informacija s vremen-
skim okvirima potrebnim za 
savladavanje trase, a slično je 
napravljeno i sa šetnicama. 
Kad već spominjem šetnice, 
treba znati Slakovec nepre-
kidno održavamo, a uređe-
nje još jedne je u planu… Na 
web stranici koju je po cijeni 
od 3200 eura izradila LE-
GAS Agency, svi znatiželj-
nici mogu pronaći kontaktne 

obrasce TZ-a i sve novosti 
namijenjene turistima – 
rekao je općinski načelnik. 
U sklopu prezentacije pred-
stavljena su i događanja 
TZO Nedelišće koja nas 
očekuju u siječnju i veljači 
(Vincekov pohod, te tradi-
cionalni - Nedelski fašnik). 
Podsjećamo, Vincekov po-
hod pokrenut je prije 10-ak 
godina, a zahvaljujući su-

radnji s budućom TZ Srce 
Međimurja u koju je udru-
ženo više općina, dogovo-
rene su nove – duže rute. 
- Pohod starta u Macincu, 
nastavlja se prema Parku 
mladosti i prva okrepa su-
dionika je u Gornjem Mi-
haljevcu. Bit će tu slanine, 
kuhanog vina, sokova i ge-
mišta. Također, predviđen 
je nastup KUD-a Hrvat-
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U općinama koje su slabije razvijene sufinanciranje od strane Hrvatskih voda je značajno, između 65 i 70 %. Bez tih sredstava same 
jedinice ne bi mogle izvesti te radove.

Sanacija deset klizišta u Općini 
Visoko i dvije susjedne općine

Na inicijativu župana Va-
raždinske županije Anđelka 
Stričaka u Općini Breznica u 
utorak, 9. siječnja, održan je 
radni sastanak s predstavnici-
ma Hrvatskih voda na čelu s di-
rektorom Hrvatskih voda VGO 
za gornju Savu Tomislavom Su-
tonom, direktorom Hrvatskih 
voda VGO za Muru i gornju 
Dravu dr. sc. Milanom Rezom, 
predstavnicima Županijske 
uprave za ceste Varaždinske 
županije, Hrvatskih cesta PJ 
Varaždin, HEP-a Terenska 
jedinica Sv. Ivan Zelina, načel-
nicima Općine Breznice Stjepa-
nom Krobotom, Općine Visoko 
Dragutinom Matekovićem, Op-
ćine Breznički Hum Zoranom 
Hegedićem, kao i županijskim 
pročelnicima, županijskim Za-
vodom za prostorno uređenje, 
te Javne ustanove za regionalni 
razvoj Varaždinske županije.

Župan Stričak objasnio je 
kako je južni dio Varaždinske 
županije pod ingerencijom 
Hrvatskih voda VGO za gornju 
Savu, kao i Terenske jedinice 

HEP-a Sv. Ivan Zelina, čija 
sjedišta se nalaze u Zagrebač-
koj županiji. Stoga je radni 
sastanak organiziran s ciljem 
da se raspravi o investicijama 
tih državnih institucija u tom 
dijelu Varaždinske županije.

– Cilj Varaždinske županije je 
ravnomjerni razvoj komunalne 
infrastrukture na cijelom nje-
nom području. Stoga smo na 
sastanku raspravljali o sanaciji 
klizišta u koje bi se krenulo uz 
sufinanciranje Hrvatskih voda. 
Potom, s direktorom Varkoma 
Brunom Isterom razgovaralo 
se o izradi tj. doradi koncep-
cijskog rješenja Studije zaštite 
voda Varaždinske županije, jer 
je postojeća iz 2007. godine. 
Daljnja izgradnja vodovodne 
mreže kao i uređenje odvodnih 
kanala i potoka teme su koje su 
se također našle na dnevnom 
redu sastanka. Sve te investicije, 
prvenstveno sanacije klizišta, 
bit će potrebno provesti u što 
skorije vrijeme kako bi i žitelji 
tih općina imali razvijenu in-
frastrukturu po uzoru na ostala 

RADNI SASTANAK S PREDSTAVNICIMA HRVATSKIH VODA

mjesta u našoj županiji – rekao 
je župan Stričak.

Direktor Hrvatskih voda 
VGO gornja Sava Tomislav 
Suton pohvalio je ovakav način 
suradnje svih nadležnih insti-

tucija jer se, prema njegovim 
riječima, stvarne potrebe vide 
na terenu i to u komunikaci-
ji s Županijom, načelnicima 
općina i njihovim stručnim 
službama.

– Zbog konfiguracije tla ovog 
dijela Hrvatske, najveće potre-
be su u vidu sanacije klizišta. 
Izmjenom Zakona o vodama iz 
2019. godine stvorila se moguć-
nost sufinanciranja Hrvatskih 

voda zajedno sa županijskim 
upravama za ceste i lokalnim 
zajednicama. U općinama koje 
su slabije razvijene sufinan-
ciranje od strane Hrvatskih 
voda je značajno, između 65 i 
70 %. Bez tih sredstava same 
jedinice ne bi mogle izvesti te 
radove. Na sastanku je tako do-
govorena sanacija deset klizišta 
na području općina Breznica, 
Visoko i Breznički Hum koje 
su pod ingerencijom Hrvatskih 
voda VGO gornja Sava. Ukupni 
iznos sufinanciranja kretat će se 
između 500.000 i 600.000 eura. 
Sredstva su planirana i na vri-
jeme smo krenuli s planovima. 
Početak samih radova ovisit će o 
dinamici općina. Klizišta spada-
ju u jednostavne građevine gdje 
se po Zakonu o jednostavnim 
građevinama tzv. papirnati 
dio posla može relativno brzo 
riješiti tijekom zimskih mjeseci 
kako bi se u proljeće, kada kre-
ne građevinska sezona, moglo 
započeti s radovima – zaključio 
je direktor Hrvatskih voda VGO 
gornja Sava Tomislav Suton.

Ministarstvo regionalnoga 
razvoja i fondova Europske 
unije objavilo je Javni poziv 
za sufinanciranje provedbe 
EU projekata na regionalnoj i 
lokalnoj razini prema Progra-
mu sufinanciranja provedbe 
EU projekata na regionalnoj 
i lokalnoj razini za 2023. go-
dinu. Sredstva Programa su 
bespovratna i namjenska, a 
usmjeravaju se za sufinanci-
ranje provedbe EU projekata 
na regionalnoj i lokalnoj razini 
korisnicima koji imaju sklopljen 
Ugovor o dodjeli bespovratnih 
sredstava iz fondova EU.

Nedavno su završeni i radovi 
na uređenju parkirališta gro-
blja u Petrijancu, jer postojeće 
nije bilo uređeno i asfaltirano. 
Ukupno je izgrađeno 47 oko-
mitih parkirališnih mjesta, od 
kojih su dva za osobe s inva-
liditetom i pet rezerviranih 
mjesta za svećenika i užu obitelj 

prilikom ukopa pokojnika. In-
vesticija vrijednosti 81.963,63 
eura(102.454,54 eura s PDV-
om) sufinancirana je sredstvi-
ma ruralnog razvoja Agencije 
za plaćanje u poljoprivredi i 
ribarstvu s 38.724,15 eura, a 
projekt je odobrila Lokalna 
akcijska grupa Sjeverozapad.

Pozitivno
Dobre vijesti na početku nove 

godine, stižu i iz Ministarstva 
regionalnoga razvoja i fondova 
Europske unije. Tako su prema 
Javnom pozivu za sufinancira-
nje provedbe EU projekata na 
regionalnoj i lokalnoj razini u 
2023. godini prema Programu 
sufinanciranja provedbe EU 
projekata na regionalnoj i lokal-
noj razini, Općini Petrijanec za 
izgradnju rotacijskog parkinga 
odobrena bespovratna sred-
stva u iznosu u 38.762,75 eura, 
što iznosi ukupno 77.486,90 

eura od ukupne investicije 
102.454,54 eura, a to je 75 % 
projekta financirano sredstvi-
ma EU.

- Pomoć države dokaz je do-
bre suradnje Općine Petrijanec 
i Ministarstva regionalnoga ra-
zvoja i fondova Europske unije, 
čiji cilj nije samo obnova, nego 
i revitalizacija našeg područja. 
Bez EU sufinanciranja općine, 
ali i gradovi te županije ne bi bili 
u mogućnosti ostvariti brojne 
infrastrukturne projekte, a 
ovakva dodatna pomoć zaista 
značajno olakšava provođenje 
većih investicija za općine koje 
imaju manje proračune kao što 
je naša. Zaista je zadovoljstvo 
provoditi infrastrukturni pro-
jekt kada imate sufinanciranje 
od 75% iz drugih izvora i time 
proračunski novac možete 
usmjeriti u ulaganje u neke dru-
ge projekte ili namjene – rekao 
je načelnik Željko Posavec.

IZGRADNJA PARKIRALIŠTA

Općini Petrijanec 
odobreno još 38.762 eura

ranja obnove fasada u Općini 
Kotoriba nastavlja se dodjela 
poticaja za uređenje fasada na 
području Općine Kotoriba. 
Datuma 28. prosinca 2023. 
godine sastalo se Povjerenstva 
za provedbu sufinanciranja 
obnove fasada u sastavu Zoran 
Radmanić, Zoran Čižmešija i 
Željko Habuš, koji su proveli 
kontrolu pristigle dokumenta-
cije. Na temelju njihovog prijed-
loga, načelnik je donio Odluku 
o sufinanciranju obnove fasada 
u Općini Kotoriba kojom su 

dodijeljena sredstva u iznosu od 
400 eura po korisniku, a popis 
je objavljen na na internet-
skoj stranici Općine Kotoriba. 
Novi javni poziv za 2024. go-
dinu objavljen je na službenim 
stranicama Općine Kotoriba 
kao i mogućnost online pri-
jave i podnošenja zahtjeva za 
fasade učitavanjem potrebne 
dokumentacije u sustav. Za 
prijave zaprimljene nakon 1. si-
ječnja 2024. godine maksimalni 
iznos potpore je 500 eura po 
korisniku.

Općina Kotoriba objavi la 
je Javni natječaj za financi-
ranje programa i projekata 
koje provode udruge, sred-
stvima iz proračuna Općine 
Kotoriba za 2024. godinu. 
Predmet Javnog natječaja je 
prikupljanje pisanih prijedlo-
ga programa i projekata koje 
provode udruge, za f inan-
ciranje iz proračuna Opći-
ne Kotoriba u 2024. godini. 
Pravo podnošenja prijava na ovaj 
Javni natječaj imaju sve udruge 
koje su osnovane ili djeluju na 
području Općine Kotoriba u 
području obrazovanja, kulture, 
sporta i rekreacije, socijalne 
skrbi i ostalih društvenih po-
treba, a kojima temeljna svrha 
nije stjecanje dobiti. Ovaj Javni 
natječaj ne odnosi se na financi-
ranje udruga koje se financiraju 
po posebnim propisima (DVD, 
Crveni križ i dr.). Ukupno plani-
rana vrijednost Javnog natječaja 
je 110.000 eura. Rok za podno-
šenje prijava po ovom Javnom 
natječaju je 30 dana, a zavr-
šava 14. veljače 2024. godine. 
Sve ostale informacije mogu 
se naći na internetskoj stranici 
Općine Kotoriba.

Obnova fasada
Prema odluci o uvjetima, 

načinu i kriterijima sufinanci-

OPĆINA KOTORIBA

Javni natječaj za financiranje 
programa i projekata koje 

provode udruge
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Nakon osam dana glasanja 
i više od 945 glasova za ad-
vent u Petrijancu, proglašeni 
su pobjednici ovogodišnjeg, 
trećeg po redu izbora za 
“Najljepši advent u Hrvat-
skoj”.

Općina Petrijanec se po 
broju stanovnika nalazila u 
kategoriji općina te je prema 
broju lajkova na Facebook 
stranici Gradonačelnik.hr 
osvojila sjajno treće mjesto!

– U izboru su sudjelovala 
čak 64 adventa iz 48 gra-
dova i 16 općina, a njihove 
slike koje su fanovi podijelili 
4565 puta vidjelo je u osam 
dana 2.111.868 korisnika 

Facebooka – poručuju s 
portala Gradonačelnik.hr 
koji je glavni organizator 
ovog natječaja.

Prvo mjesto u kategorija 

općina zauzela je Općina 
Velika, drugo Općina Jaseni-
ce, a treće Općina Petrijanec 
Adventom u Zelendvoru.

– Kao još jedan hit advent 

ove godine pokazao se Ad-
vent u Zelendvoru koji je 
od prvog dana čvrsto bio 
na drugoj poziciji te su tek 
zadnji dan glasanja s 945 

glasova zauzeli treće mjesto, 
nakon što ih je u nekoliko 
desetaka glasova nadmašila 
Općina Jasenice. Općini Pe-
trijanec i njihovom “Adventu 

u Zelendvoru” tako je pripa-
lo spomenuto treće mjesto 
koji je osvojio 945 lajkova i 
184 dijeljenja te reach od čak 
41.518 Fb korisnika! – piše 
portal Gradonačelnik.hr

Brojke su to i vidljivost 
zbog kojih, bez obzira na 
konačni poredak i plasman 
u ovom izboru svi adventi, 
odnosno gradovi i općine 
koji su sudjelovali u izboru, 
itekako mogu biti zadovoljni.

– Zahvaljujemo svima na 
lajkovima i podršci kao i 
svim udrugama na sudjelo-
vanju u manifestaciji “Ad-
vent u Zelendvoru” – poru-
čili su iz Općine Petrijanec.

“Adventu u Zelendvoru” pripalo treće mjesto u kategoriji općina
VELIKA STVAR ZA OPĆINU PETRIJANEC

Grad Varaždin 
podmiruje troškove 

smještaja pratnje djeci 
u bolnici

Grad Varaždin je u skladu 
s pronatalitetnom politikom 
od nove godine uveo još 
jednu novost, odnosno po-
godnost za roditelje. Naime, 
Grad Varaždin od počet-
ka 2024. godine preuzima 
obavezu plaćanja smještaja 
pratnje djeci na liječenju u 
Općoj bolnici Varaždin.

- Grad Varaždin će na 
mjesečnoj bazi Općoj bol-
nici Varaždin podmirivati 
troškove smještaja roditelja 
ili skrbnika djece, pratnje 
za djecu u Općoj bolnici 
Varaždin, a čiji smještaj 
ne pokriva HZZO putem 
uputnice. Uvjet je također 
da dijete ima prebivalište na 
području grada Varaždina. 
Troškovi smještaja pratnje 
u varaždinskoj bolnici sada 
iznose nešto više od 26 eura 
po danu. Podmirivanjem 
tih troškova Grad Varaždin 
nastoji olakšati situaciju u 
kojoj se nađu roditelji zbog 
hospitalizacije njihove djece 
– stoji u priopćenju Grada 

Varaždina.
Do takve pogodnosti ro-

diteljima u Varaždinu doš-
lo se odlukom Gradskog 
vijeća Grada Varaždina 
nakon inicijative vijećnika 
Filipa Težaka i amandmana 
Kluba vijećnika SDP-a na 
proračun Grada Varaždina 
za 2024. godine koji je pri-
hvatio gradonačelnik Grada 
Varaždina Neven Bosilj.

- U proračunu Grada Va-
raždina za tu je namjenu 
osigurano 22 tisuće eura. 
Dio je to već uvedenih mjera 
kojima se ostvaruje nad-
standard uvjeta za roditelje 
i djecu u Varaždinu. Uz 
osiguranje zdrave prehrane 
u vrtićima i školama, be-
splatni produženi boravak 
i psihološku pomoć Grad 
Varaždin, kako se najavljuje, 
će i nadalje svojim mjera-
ma nastojati voditi aktivnu 
pronatalitetnu politiku te 
uvažavati zahtjeve i potrebe 
roditelja – ističu u Gradu.

cinskom opremom kao što 
su UZV i CTG. Vjerujemo da 
je ovime napravljen značajan 
iskorak prvenstveno za pa-
cijentice s područja Varaž-
dinskih Toplica. Ordinacija 
trenutno radi u nepunom 
radnom vremenu, a u pre-
govorima smo s HZZO-om 
da počne s radom u većem 
vremenskom obimu – naveo 
je dr. sc. Veronek.

Grad Varaždinske Toplice 
je za uređenje ordinacije iz 
svojeg proračuna izdvojio 
20.000 eura.      

– Drago mi je što smo na-
kon niza godina napokon do-
čekali otvaranje ginekološke 
ambulante. Ovo je važna 
stvar za sve Topličanke jer će 
sada i ovu vrstu zdravstvene 

usluge moći dobiti doma, u 
svom gradu. Interes je sva-
kako velik i, s obzirom na to, 
vjerujem da će s vremenom 
radno vrijeme obuhvaćati 
više dana u tjednu. Doktorici 
Štimac želim puno uspjeha 
u radu u novoj ambulanti – 
rekla je gradonačelnica.

Radno vrijeme
Dr. Inga Štimac pojasnila je 

da je radno vrijeme ordinaci-
je u Varaždinskim Toplicama 
prilagođeno radnom vreme-
nu njezine matične ordinacije 
u Ludbregu.

– U Varaždinskim To-
plicama trenutno radimo 
dva dana tjedno, utorkom i 
četvrkom. Interesa za usluga-
ma će sigurno biti. Dosad se 

300-tinjak žena izjasnilo da 
je zainteresirano za otvaranje 
ove ordinacije, a u matičnoj 
ordinaciji u Ludbregu upi-
sano je ukupno 500-tinjak 
žena s ovog područja koje 
će sigurno gravitirati prema 
ovoj ambulanti pa će im se 
olakšati život i neće morati 
putovati – navela je dr. Šti-
mac.

Pacijentice su jako zado-
voljne.

– Jedva sam to čekala, jer 
sam dosad na preglede išla u 
Varaždin. Sada mi je sve jed-
nostavnije, a vjerujem da će 
otvaranje ove ordinacije mo-
tivirati žene s našeg područja 
da češće idu na ginekološke 
preglede – rekla je pacijentica 
Ružica Mičuda.

DOBRA VIJEST ZA RODITELJE U SVETOM ĐURĐU: 
VRTIĆ ĆE SE DOGRADITI, A SMANJILA SE I CIJENA

Općinsko vijeće Općine Sveti Đurđ 
na posljednjoj je sjednici prihvatilo 
prijedlog općinskog načelnika 
Josipa Janya o smanjenju udjela fi-
nanciranja roditelja čija djeca su po-
laznici dječjeg vrtića “Suncokret”.
Udio financiranja je smanjen za 
10% tako da je nova cijena ko-
rištenja jaslica 96 €, a za ostalu 

djecu 86 €.
Budući da su Općini odobrena 
sredstva Ministarstva znanosti i 
obrazovanja ona će biti raspore-
đena na smanjenje cijene vrtića 
roditeljima, dogradnju dječjeg vrti-
ća “Suncokret” za još 20 korisnika, 
koji za sad polazi 101 dijete, kao i za 
stimulaciju odgojiteljicama.

U Domu zdravlja u Varaž-
dinskim Toplicama u utorak 
je, 9. siječnja, s radom počela 
novouređena ginekološka or-
dinacija. O pacijenticama će 
skrbiti Inga Štimac, dr. med., 
specijalistica ginekologije i 
opstetricije, koja je nosite-
ljica ordinacije zdravstvene 
zaštite žena Doma zdrav-
lja Varaždinske županije u 
Ludbregu.

- Uz ginekološke ordina-
cije na području Varaždina, 
Novoga Marofa, Ivanca i 
Ludbrega, sada je otvorena i 
ova u Varaždinskim Toplica-
ma, a ciljem da se ženama s 
ovog područja osigura bolja 
pristupačnost zdravstvenim 
ginekološkim uslugama. U 
uređenje i opremanje ordi-
nacije je Varaždinska žu-
panija zajedno s Gradom 
Varaždinske Toplice uložila 
ukupno 52.970 eura – rekla 
je zamjenica župana Silvija 
Zagorec.

Novouređenu ordinaciju 
obišla je zajedno s grado-
načelnicom Varaždinskih 
Toplica Dragicom Ratković 
i ravnateljem Doma zdravlja 
dr. sc. Juricom Veronekom.

– Na inicijativu gradona-
čelnice Dragice Ratković i u 
dogovoru s Varaždinskom 
županijom krenulo se u sve-
obuhvatno opremanje i ure-
đenje ginekološke ordinacije 
i u Varaždinskim Toplicama. 
Ordinacija je opremljena 
prema najnovijim standar-
dima, suvremenom medi-

VAŽNA STVAR ZA SVE TOPLIČANKE

O pacijenticama će skrbiti Inga Štimac, dr. med., specijalistica ginekologije i opstetricije

S radom počela ginekološka ordinacija 
u Domu zdravlja Varaždinske Toplice

Nova cijena korištenja jaslica je 96 €, a za ostalu djecu 86 €
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OPĆINA BELICA

Pomoć za 
Sklonište za 

životinje Čakovec

Varaždinci po prvi put 
odvojili više od 50 posto 

reciklabilnog otpada

Općina Belica obavijestila je svoje mještane da će se u 
siječnju kod bivšeg veterinarskog punkta u Belici (Lj. Gaja 
bb) održati akcija sakupljanja potrepština za Sklonište za ži-
votinje Čakovec (ZEU Prijatelji životinja i prirode Čakovec), 
na inicijativu Općine Belica i u dogovoru sa skloništem.

Popis potrepština koje se sakupljaju su hrana za odrasle 
pse (suha), zatim stare deke, ručnici te plahte, tekući de-
terdžent za rublje, igračke za pse i ogrjevno drvo za kotlove 
u kojima se kuha hrana za pse.

Potrepštine se mogu donijeti 18. siječnja u vremenu od 
9 do 12 sati. Detaljnije informacije mogu se dobiti na broj 
komunalnog redara: 091/48 45 401.

Prema najnovijim podacima 
varaždinske Čistoće, stanov-
nici Varaždina po prvi put su 
uspjeli postići da je udio pri-
kupljenog reciklabilnog otpa-
da u ukupnom otpadu veći od 
udjela miješanog komunalnog 
otpada (dalje u tekstu: MKO). 
Prijeđena je granica od 50 
posto reciklabilnog otpada.

Količine reciklabilnog ot-
pada koje su tijekom prošle 
godine sakupljene u žutim, 
plavim, smeđim, zelenim 
i sivim spremnicima, koje 
su sakupljene kao glomazni 
otpad i koje su sakupljene u 
reciklažnom dvorištu, pre-
mašuju količine miješanog 
komunalnog otpada saku-
pljenog u crnim i srebrnim 
spremnicima. Točnije, kada 
se sagledaju podaci unatrag 
godinu dana, prikupljeno je 
7.055,743 tona reciklabilnog 
otpada i 6.620,380 tona mije-
šanog komunalnog otpada, što 
znači da je udio reciklabilnog 
otpada 51,59 % u odnosu na 
48,41 % MKO-a. Istovremeno 

tijekom godine dana se sma-
njila i ukupna količina MKO 
za 1,49 %. Tijekom 2022. go-
dine sakupljeno 6.720,32 tona 
MKO, a tijekom 2023. godine 
6.620,38 tona MKO ili gotovo 
sto tona manje.

- Vrijedni su to i optimi-
stični podaci prema kojima 
je Varaždin postao jedan od 
hrvatskih gradova koji ispu-
njavaju ciljeve o sakupljanju 
više od 50 posto reciklabilnog 
otpada. Na taj način Republika 
Hrvatska ispunjava preuzete 
obaveze iz EU direktiva. Riječ 
je o preliminarnim, neslužbe-
nim podacima o količinama 
otpada koji će postati službeni 
nakon što nadležno tijelo 
(Ministarstvo gospodarstva i 
održivog razvoja - MINGOR) 
objavi Izvješće o komunalnom 
otpadu za 2023. godinu. Na 
temelju preliminarnih poda-
taka, Varaždin više neće biti 
u opasnosti od penalizacije, 
odnosno plaćanja poticajne 
naknade – kažu u Gradu 
Varaždinu.

eura, samo što privatni vrtići 
imaju slobodu sami odre-
đivati ekonomsku cijenu, 
pa onda cijena koju plaćaju 
roditelji ovisi o odluci vrtića 
– istaknuo je gradonačelnik 
Dubravko Bilić.

Nova ekonomska cijena za 
boravak u Dječjem vrtiću 
Radost iznosit će 273 eura 

mjesečno po djetetu vrtićke 
dobi te 286 eura mjesečno po 
djetetu jasličke dobi. Razliku 
u financiranju pokrit će 
Grad Ludbreg stoga će cijena 
za roditelje ostati ista.

– Sav teret inflacije, po-
skupljenja i većih plaća 
preuzima Grad na sebe. 
Prošle godine je Ministar-

stvo znanosti i obrazovanja 
radilo statistiku i došlo se do 
prosječne ekonomske cijene 
vrtića od gotovo 300 eura. 
Ona je u Ludbregu puno 
niža. Uvijek smo nastojali 
sačuvati najnižu moguću 
cijenu za roditelje u cijeloj 
toj priči – zaključuje grado-
načelnik Bilić.

PRIJAVITE SE ZA OVOGODIŠNJI “MEĐIMURSKI FAŠNIK” U ČAKOVCU
Pregršt tradicije, mašte, smijeha i vese-

lja sastojci su koji “Međimurski fašnik” 
svrstavaju među jedne od najvećih 
kulturno – tradicijskih događanja sjeve-

rozapadne Hrvatske. Sastojci su to koji 
iz godine u godinu grade fašničku priču, 
spajaju ljude i stvaraju uspomene koje 
prepričavamo još dugo vremena poslije. 
Sastojci su to koji su davne 1964. godine 
odlučili osnovati Turističku zajednicu 

upravo kako bi ono što imamo sačuvali, 
prenosili i njegovali.
Ali, sve to bilo bi nekako pusto bez vašeg 
doprinosa, bez vašeg prisustva.
Stoga, s velikom vas radošću Turistička 
zajednica grada Čakovca poziva da 10. i 
11. veljače 2024. budete dio priče, priče 
koja slavi 60 godina zajedništva, njeguju-

ći tradiciju u skladu s modernim svijetom.
Prijave su otvorene do 2. veljače 2024. 

godine.
Slanje prijavnice putem pošte ili osoban 
dolazak na adresu Turistička zajednica 
grada Čakovca, Kralja Tomislava 1, 40 
000 Čakovec
Slanje prijavnice putem elektroničke 
pošte: izlagaci@cakovec.hr
Prijavnica se može naći na internetske 
stranice Turističke zajednice grada 
Čakovca.

U ludbreškim vrtićima 
uskoro će doći do korekcija 
cijena. Grad Ludbreg tre-
nutno po pojedinom dje-
tetu osigurava sredstva za 
sufinanciranje u iznosu od 
163 eura mjesečno te je kao 
osnivač utvrdio ekonomsku 
cijenu boravka u Dječjem 
vrtiću Radost Ludbreg u 
iznosu od 243 eura po dje-
tetu za djecu vrtićke dobi te 
256 eura mjesečno po djetetu 
jasličke dobi.

S obzirom na povećanje 
troškova vrtića, a prven-
stveno sredstava za plaće 
zaposlenih, zbog povećanja 
minimalne plaće te zakon-
skih izmjena vezano uz po-
reze i doprinose iz i na plaće 
zaposlenih, predloženo je 
povećanje sufinanciranja 

od strane Grada u iznosu 
od 30 eura za koliko raste i 
ekonomska cijena (ukupna 
mjesečna cijena vrtića po 
djetetu). Prijedlog odluke 
naći će se pred gradskim 
vijećnicima na sjednici u 
utorak, 16. siječnja.

– Ono što je važno za rodi-
telje je da cijena njihovog dje-
la financiranja ostaje ista što 
se tiče gradskog vrtića. Pri-
vatni vrtići će biti tretirani 
jednako, dakle sufinancirat 
će se također u iznosu od 193 

SAV TERET INFLACIJE, POSKUPLJENJA I VEĆIH PLAĆA PREUZIMA GRAD LUDBREG

Privatni vrtići će biti tretirani jednako, dakle sufinancirat će se također u iznosu od 
193 eura, samo što privatni vrtići imaju slobodu sami određivati ekonomsku cijenu, 
pa onda cijena koju plaćaju roditelji ovisi o odluci vrtića, pojasnio je gradonačelnik 

Dubravko Bilić

Poskupio ludbreški vrtić, ali 
dobra je vijest da cijena za 

roditelje ostaje ista

Nova ekonomska 
cijena za boravak 
u Dječjem vrtiću 
Radost iznosit 
će 273 eura 
mjesečno po 
djetetu vrtićke 
dobi te 286 eura 
mjesečno po 
djetetu jasličke 
dobi. Razliku u 
financiranju pokrit 
će Grad Ludbreg

Projekt je usmjeren na ulaganje u rekonstrukciju i nadogradnju Dječjeg vrtića “Radost”

Gradonačelnik Dubravko Bilić
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koji se pitanjem sudbine ratnih 
zarobljenika intenzivno po-
čeo baviti ujesen 1943. godine. 
I to u bliskoj suradnji s Juliu-
som Schmidlinom, istoimenim 
sinom švicarskog konzula i 
poduzetnika u Zagrebu. Riječ 
je o izaslaniku Međunarod-
noga crvenog križa u NDH, 
tvorcu vrijedna fotografskog 

izvješća o logorima u Jase-
novcu i Staroj Gradišci, odno-
sno o čovjeku koji je uspješno 
reorganizirao Hrvatski Cr-
veni križ u ratnim uvjetima. 
- U rujnu 1943. održana je 
konferencija o postupanju sa za-
robljenicima, na kojoj sudjeluju 
predstavnici Ministarstva vanj-
skih poslova, MINORS-a, Hr-
vatskog Crvenog križa i među-
narodni izaslanik (Schmidlin). 
Jednoglasno je donesen zaklju-
čak kako se s njima ima postupiti 
sukladno odredbama Ženevske 
konvencije. Odnosno, da NDH 
sama drži zarobljenike, a ne da 
se oni predaju većoj sili, u ovom 
slučaju njemačkim oružanim 
snagama. Ujedno je predloženo 
da se uspostavi ured za ratne za-
robljenike i prvi tabor za njihov 
smještaj. Ovaj zaključak poslan 
je ustrojbenom odjelu Glavnog 
stožera OS NDH, ali nije polu-
čio nikakav rezultat – ukazuje 
Hellenbach koji je naknadno 
doznao da je GS zatražio sta-
novište vrhuške njemačkih OS. 
Odgovoreno je uz prigovor da se 
njemačke OS na administrativ-
nom području NDH smatraju 
eksteritorijalnima.

”Špecijalna” misija
- Stoga su smatrali kako su 

saveznički zarobljenici njihova 
briga. Zarobljenici hrvatskih 
postrojbi pritom uopće nisu 
spomenuti. U proljeće 1944. 
godine posjetio me Schmidlin 
tražeći da se predmet žurno 
riješi uz napomenu kako se cen-
trala MCK u Švicarskoj čudi da 
ne ispunjavamo obveze preuzete 
pristupanjem NDH Ženevskim 
konvencijama. Osobno sam 
pokušao Ministarstvo vanjskih 
poslova i HCK potaknuti da za-
traže i donesu odluke za konač-
no rješenje problema. Pomoć je 
pismeno zatražena i od ustrojbe-
nog odjela, ali se sve pokrenulo 
tek kada se Schmidlin izravno 
pismom obratio ministru OS 
Vokiću (Ante, ustaški krilnik) – 

ven šef Josip Broz Tito je, pri-
mjerice, 5. srpnja 1961. u svome 
govoru u Krčagovu kraj Užica, a 
povodom 20-godišnjice “ustan-
ka naroda Jugoslavije”, izjavio: 
“(…) Zar se mogu 150.000 ustaša 
poginulih u borbi protiv naše 
narodnooslobodilačke vojske, 
koja je u Drugom svjetskom 
ratu bila saveznik Amerikana-
ca, izjednačivati sada s palim 
američkim vojnicima, s onim 
avijatičarima, na primjer, koje 
su ustaše hvatale i ubijale kada 
su bili prisiljeni da se spu-
ste na teritorij koji su 
ustaše kontroli-
rale?” (Borba, 
zagrebačko 
izdanje od 
5.7.1961., 
br.  167., 
s t r.  4 .) . 
No, s ob-
zirom na 
to da ni 
K r i zma n 
n i  b r o j n i 
drugi autori 
nikada nisu oz-
biljnije progovorili 
o tome tko je najzasluž-
niji da su zarobljeni saveznički 
avijatičari u Nezavisnoj Državi 
Hrvatskoj imali iznimno dobar 
tretman, prepisivači su širu 
javnost uskratili za obilje zani-
mljivih podataka. Među njima 
su i oni koji govore o tome kako 
je poglavnik Ante Pavelić za-
branio smještanje savezničkih 
avijatičara u Zagrebu, te da su 
oni zapravo trebali biti zbri-
nuti u logorima u Karlovcu ili 
Varaždinu!

Prkosili Wehrmachtu
To je poslijeratnim Titovim 

isljednicima otkrio Zdenko 
Hellenbach, jedan od posljed-

njih muških članova obitelji 
Hellenbach von Paczolay, kape-
tan duge plovidbe austro-ugar-
ske ratne mornarice i prijeratne 
Jugoslavije. Njegova sestra He-
lena tijekom Drugog svjetskog 
rata bila je partizanska liječ-
nica u Sanitetskom odjeljenju 
Kalničkog područja, te su nove 
vlasti Zdenka poštedjele duže 
robije robije (iz zarobljeničkog 
logora u Bjelovaru pušten je 
siječnja 1946.) ili pak streljač-
kog stroja, a obitelji nije oduzet 
dvorac koji je turistička atrak-

cija Marije Bistrice. 
Zdenko je kapitu-

laciju Kraljevi-
ne Jugoslavije 

nakon krat-
kotrajnog 
t r av a nj-
skog rata 
1 9 4 1 . 
g o d i n e 
do č ek ao 

na mino-
noscu “Ga-

leb” u Boki 
Kotorskoj. Pri-

likom povratka u 
Zagreb prijavio se u 

novoosnovano Zapovjedništvo 
mornarice NDH, ali mu prvo 
dodijeljuju posao u Ministar-
stvu oružanih snaga (MINORS). 
- U vojnom odsjeku Maršalata 
nisam obavljao nikakvu duž-
nost osim povremenih prije-
voda. Kasnije sam raspoređen 
u vanjski odsjek izvještajnog 
odjela MINORS-a gdje radim za 
vezu s hrvatskim izaslanicima. 
Potom mi je dodijeljena zada-
ća da se bavim pitanjem rat-
nih zarobljenika. Nakon dugih 
muka uspijevam s osnivanjem 
Ureda za ratne zarobljenike i 
na tom poslu ostajem do kraja 
rata – izjavio je Hellenbach 

Ustaški krilnik i ministar HOS-a Ante Vokić naložio je Hellenbachu da sastavi zapovijed o uspostavi Ureda za ratne zarobljenike u sklopu MINORS-a i prvi tabor za njihov smještaj pod ingerencijom prvog zbornog područja OS NDH. Tabor je trebao biti smješten u školi na 
zagrebačkom Pantovčaku, ali je 1944. padom Vokića već skoro potpuno uređen prostor zauzet od ustaške obrane i propali su svi pokušaji da se to osujeti. - Potom upućujem predstavku županstvu pri poglavniku, ali je Pavelić odlučio da tabor ne smije biti na području grada Zagreba. 

Preko zapovjednika prvog zbornog područja tražio sam mogućnost smještaja tabora u Karlovcu i Varaždinu. Čak sam radi toga i osobno otišao u Varaždin, prisjeća se Hellenbach.

Umjesto muzejskih zbirki Stari grad je trebao 
udomiti 50-ak zarobljenih savezničkih avijatičara

Nakon desetljeća nebrojenih 
ideološki obojenih ekranizi-
ranih partizanskih epopeja, 
izgleda da ni aktualno razdo-
blje romantiziranog četništva 
i ustaštva mnogima nije po 
volji. Bune se povjesničari, pred-
stavnici različitih udruga ali i 
poznata novinarska pera. Tako 
je 10. siječnja 2024. u Expressu 
objavljen ovelik članak Alena 
Galovića pod naslovom “Film 
o ustaškoj operaciji Halijard 
još je gori agitprop od četničke 
verzije”.

Letači i obmanjivači
U njemu autor (manje) pro-

blematizira film Radoša Bajića 
“Heroji Halijarda” koji je lani 
imao premijeru, te njegov godi-
nu dana ranije snimljen pandan 
Nikole Kneza “Zrakoplovci i 
barunica”. Potonji se bavi pri-
čom o barunici Veri Nikolić 
Podrinskoj na čijem su velikom 
imanju, od kraja 1944. godine 
pa do ulaska partizana u Zagreb 
u svibnju 1945., boravili zaro-
bljeni saveznički zrakoplovci. 
Galović točno piše da su tu bili 
smješteni američki i engleski 
avijatičari, ali propušta navesti 
kako je među njima bilo i Tito-
vih, partizanskih letača. Štoviše, 
između ostalog je počastio 
čitatelje brojnim citatima, pa 
tako i onima iz knjiga povje-
sničara Bogdana Krizmana: 
- O osnivanju tog logora na ima-
nju barunice Nikolić, o odluci da 
se američki i engleski piloti više 
ne predaju Nijemcima, pa čak i 
o Pavelićevu ugodnom ćaskanju 
sa savezničkim zrakoplovcima, 
opširno je u svojim djelima 
pisao povjesničar Bogdan Kriz-
man (Varaždin, 1913. - Zagreb, 
1994.), a sva su objavljena u doba 

SFRJ, dakle nema govora o tezi 
da su komunističke vlasti tvrdile 
kako su ti ljudi pobijeni (riječ je o 
knjigama “Ante Pavelić i ustaše”, 
Globus, Zagreb, 1978., “Ustaše 
i Treći Reich”, Globus, Zagreb, 
1983. i “Pavelić u bjekstvu”, 
Globus, Zagreb, 1986.) – piše 
Galović koji je u zabludi kada 
čitatelje uvjerava da komunistič-
ke vlasti poslije rata nisu tvrdile 
da su pripadnici Pavelićevih 
vojnih postrojbi ubijale zaro-
bljene savezničke avijatičare. 
Naime, čak i njihov neprikosno-

OTKRIVAMO: FILIĆEVI MUZEALCI I VARAŽDINSKI USTAŠKI STOŽERNICI 1945. REKLI “NE” PAVELIĆEVOM EMISARU, BARUNU ZDENKU HELLENBACHU

Članska iskaznica i fotografija koje su pronađene kod dvojice 
zarobljenih zrakoplovaca

Pukovnik Ćiril Ćudina dugogodišnji šef Zagrebačkog zbora bio je 
jedan od onih koji su priskakali u pomoć zarobljenicima 

Američki zrakoplovac Gene Keck zarobljen je nakon misije 
22. ožujka 1945. godine, do svoje smrti u superlativima je 
spominjao barunicu Nikolić i odnos OS NDH prema savezničkim 
avijatičarima 

Među ciljevima koje je bombardirala posada s fotografije 
navedena je i Jugoslavija

Kod barunice Nikolić zarobljenici su imali potpunu slobodu, pili 
čaj, kartali, odlazili na rendes sa zaljubljivim Zagrepčankama… 

Hellenbach 
je pomagao 
zarobljenim 
avijatičarima i 
Židovima, a sestra 
mu je od 1943. 
bila partizanka

Usko je surađivao 
s Juliusom 
Schmidlinom, 
poduzetnim 
izaslanikom 
Međunarodnoga 
crvenog križa u 
NDH

Muzej grada 
Zagreba zaštitno je 
presnimio svih 18 
obiteljskih albuma 
Hellenbachovih, 
odnosno građa 
obuhvaća 3900 

snimaka
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Ustaški krilnik i ministar HOS-a Ante Vokić naložio je Hellenbachu da sastavi zapovijed o uspostavi Ureda za ratne zarobljenike u sklopu MINORS-a i prvi tabor za njihov smještaj pod ingerencijom prvog zbornog područja OS NDH. Tabor je trebao biti smješten u školi na 
zagrebačkom Pantovčaku, ali je 1944. padom Vokića već skoro potpuno uređen prostor zauzet od ustaške obrane i propali su svi pokušaji da se to osujeti. - Potom upućujem predstavku županstvu pri poglavniku, ali je Pavelić odlučio da tabor ne smije biti na području grada Zagreba. 

Preko zapovjednika prvog zbornog područja tražio sam mogućnost smještaja tabora u Karlovcu i Varaždinu. Čak sam radi toga i osobno otišao u Varaždin, prisjeća se Hellenbach.

Umjesto muzejskih zbirki Stari grad je trebao 
udomiti 50-ak zarobljenih savezničkih avijatičara

OTKRIVAMO: FILIĆEVI MUZEALCI I VARAŽDINSKI USTAŠKI STOŽERNICI 1945. REKLI “NE” PAVELIĆEVOM EMISARU, BARUNU ZDENKU HELLENBACHU

Ratne 1945. godine varaždinskim muzealcima nije bilo do zabave jer u okolici zdanja padale su bombe, a jedna eksplozija streljiva 
gotovo je raznijela kulu stražaru 

Zdenko Hellenbach u odori časnika mornarice Kraljevine 
Jugoslavije 

Pripadnici PTS-a u travnju 1944. morali su predati 
Nijemcima šestoricu uhićenih članova posade 
savezničkog bombardera koji je pao kod Zlatara

Ray Appleman i Charles Turrisi zadovoljno poziraju 
nakon što su preživjeli prisilno spuštanje svoje leteće 
tvrđave kod šume Cepidlak (okolica Bjelovara)

Julius Schmidlin (s oznakom Crvenog križa na rukavu) 1944. 
godine tijekom obilaska Stare Gradiške

Domobran čuva ruševinu dvotrupca jer mještani su uvijek bili u 
potrazi za besplatnim aluminijem

ističe Hellenbach kojem je Vokić 
naložio da sastavi zapovijed o 
uspostavi Ureda za ratne zaro-
bljenike u sklopu MINORS-a 
i ustroji prvi tabor za njihov 
smještaj pod ingerencijom prvog 
zbornog područja OS NDH. 

Tabor je trebao biti smješten u 
školi na zagrebačkom Pantovča-
ku, ali je padom ministra Vokića 
(puč Lorković-Vokić) već skoro 
potpuno uređen prostor zauzet 
od ustaške obrane i svi pokušaji 
da se to osujeti – propali su. 

- Potom upućujem predstavku 
županstvu pri poglavniku, ali je 
on odlučio da tabor ne smije biti 
na području grada Zagreba. Pre-
ko zapovjednika prvog zbornog 
područja tražio sam mogućnost 
smještaja tabora u Karlovcu i 

Varaždinu. Čak sam radi toga 
i osobno otišao u Varaždin. Ali 
do uspostave nije došlo jer je 
mjesni zapovjednik u Karlovcu 
to odbio – ističe Hellelnbach 
koji je tada obavljao zadaće u 
činu kapetana bojnog broda. 
Imao je puno razumijevanja za 
savezničke avijatičare koji su 
mjesecima boravili u barakama 
u Maksimiru. To ne čudi jer 
je i sam bio pilot hidroaviona 
u Kraljevini Jugoslaviji, ali je 
tu karijeru morao prekinuti 
1923. godine radi zdravstvenih 
problema nakon pada s morna-
ričkim zrakoplovom kojeg je pri-
tom potpuno uništio kod Tivta. 
- Nakon što ni pražnjenje Grad-
skog muzeja u Varaždinu, kao 
najpodesnijeg prostora u gradu 
za smještaj savezničkih avija-
tičara u gradu nije odobreno 
ni od strane glavara ustaškog 
stožera, inicijativom Zapovjed-

ništva zrakoplovstva stvoren je 
privremeni logor na Prekrižju 
u Zagrebu (u barakama ispod 
Gornjeg Prekrižja na imanju 
barunice Vere Nikolić op.a.) 
Bilo je to početkom travnja 
1945. godine, a ratnim zaro-
bljenicima smatrani su svi pri-
padnici stranih oružanih snaga 
koji su s nama bili u ratnom 
odnosu – ukazuje Hellenbach. 
Pokušao je sazvati i konferenciju 
na kojoj bi se napokon riješilo 
pitanje zarobljenih partizana. 
Međutim, odgovoreno mu je 
kako se oni ne smatraju ratnim 
zarobljenicima te da se mo-
raju predati u logore Glavnog 
ravnateljstva za javni red i si-
gurnost (RAVSIGUR). Isljed-

nicima je tijekom istražnog 
postupka ujedno jasno dao do 
znanja kako je osim zaroblje-
nim avijatičarima pomagao i 
Židovima, te da mu je sestra 
od 1943. godine partizanka... 
- Postupak sa savezničkim za-
robljenicima bio je u svakom 
pogledu ispravan. Bilo ih je 
svega 51 i mislim da su trojica 
iskorišteni za neku “špecijalnu” 
misiju. Koliko mi je poznato ri-
ječ je o uspostavi kontakta s en-
gleskim trupama u Italiji kamo 
su preletjeli avionima NDH. O 
ovom (istinitom, op.a.) događaju 

ne znam nikakve detalje, ali vje-
rojatno ih može dati zrakoplovni 
pukovnik Kulčar (Eugen) iz 
zapovjedništva zrakoplovstva. 
Preostali zarobljenici predani 
su (početkom svibnja 1945.) 
partizanskoj Komandi mjesta 
Zagreb – zaključio je Zdenko 
Hellenbah.

”Myth and Reality”
Dodajmo i to da je (po uvodno 

spomenutom Galoviću – “kon-
troverzni”) pokojni američki 
povjesničar Charles Michael 
McAdams vrlo zadužio hrvatski 
narod svojim knjigama “Allied 
Prisoners of War in Croatia 
1941-1945” (Arcadia, CA, 1980) 
i “Croatia: Myth and Reality” 
(Arcadia, CA, 1992), u kojoj se 
nalazi poglavlje pod naslovom: 
“Mit: Hrvati su na smrt osudili 
desetke američkih pilota.” U 
ovim svojim knjigama, kao i 
u drugim radovima o hrvat-
skoj problematici, McAdams je 
svjedočanstvima pred svjetsku 
javnost iznio povijesne činjenice 
u svezi sa savezničkim ratnim 
zarobljenicima za vrijeme NDH. 
Rezultate njegovih istraživanja 
iznimno je cijenio antifašist i Ti-
tov general dr. Franjo Tuđman, 
te ga je kao prvi hrvatski pred-
sjednik 1995. godine odlikovao 
Redom Danice hrvatske s likom 
Marka Marulića za osobite za-
sluge u kulturi.

Ne čudi da 
je imao puno 
razumijevanja 
za savezničke 
zrakoplovce jer 
je i sam bio pilot 
hidroaviona

Za pripremu i opremanje 
članka korišteni su primar-
ni izvori javno dostupni 
u slijedećim ustanovama: 
National Archives Washi-
ngton, Bundesarchiv Frei-
burg, ICRC archives Geneva 
i Hrvatski državni arhiv.
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Nogometaši Varteksa u 
četvrtak, 11. siječnja započeli 
su s pripremama za proljetni 
dio sezone.

Trener Zoran Vukelić, sa 
svojim pomoćnikom Mar-
kom Trojakom i stručnim 
stožerom odradio je prvu 
prozivku za proljetni dio 
sezone.

– Zima je, ušli smo u neu-
godne minuse, ali moramo se 
dobro pripremiti za razdoblje 
kada ‘ševa zapjeva’. Krećemo 
polako, imamo vremena, pr-

venstvo počinje dosta kasno, 
tek u ožujku. Odrađujemo 
lakše treninge, da smo u 

nekakvom tonusu za prve 
pripremne utakmice – ista-
knuo je trener Zoran Vukelić.

Prvi protivnik bit će im ju-
niori Maribora, lani sloven-
ski prvaci, s kojima igraju već 
iduće subote, 20. siječnja, na 
gostovanju. Nakon toga igrat 
će s Kustošijom (28. siječnja), 
potom gostovanje u Beltin-
cima (3. veljače), a 10. veljače 
u Varaždin dolazi Tondach. 
Igrat će još s Bilogorom (17.
veljače), potom 24. veljače 
jedan niželigaš iz Zagreba 
te ostaje otvorena posljednja 
pripremna utakmica pred 
početak prvenstva. (it)

NK VARAŽDIN

Poraz i remi na 
pripremama

Nogometaši Varaždina tre-
nutno su u Medulinu gdje se 
pripremaju za drugi dio sezo-
ne SuperSport HNL-a. Tamo 
sudjeluju na 10. Arena kupu. U 
prvom susretu u četvrtak, 11. 
siječnja poraženi su od Istre 
1961 s 3:1.

Jedini pogodak za Varaždin-
ce postigao je Poldrugač koji 
je golom nagovijestio da će 
biti pojačanje za varaždinski 
sastav. U nedjelju, 14. siječnja 
uslijedio je susret s Radničkim 
iz Beograda. Završilo je 2:2. 
Varaždinski nogometaši dva 

puta su vodili, no 13. momčad 
srbijanske prve lige stigla je 
do remija. Za momčad Nikole 
Šafarića zabijali su Jelenić i 
Mitrovski.

Posljednji susret Arene kupa 
Varaždinci igraju u srijedu, 
17. siječnja u 14:30 protiv 
Gorice. (it)

SPORT

U posljednjoj utakmici skupine Hrvatska igra protiv Rumunjske u utorak, 16. siječnja, a potom slijede utakmice drugog kruga.

Nema pritiska, no uz malo sreće 
možemo i u polufinale

Hrvatska rukometna re-
prezentacija sjajno je krenula 
u Europsko prvenstvo u 
Njemačkoj. Izabranici Go-
rana Perkovca deklasirali su 
Španjolsku s 39:29.

– To je bila najbolja uta-
kmica hrvatske rukometne 
reprezentacije u posljednjih 
šest godina, a možda među 
najboljih pet utakmica u 
posljednjih desetak godina. 
Sve je funkcioniralo. Odlični 
vratar, fantastična 
obrana i vrhun-
ski napad – 
istaknuo je 
V lad i m i r 
Canjuga, 
t r e n e r 
K o k e , 
bivši iz-
b o r n i k 
ž e n s k e 
rukomet-
ne  repre-
z e n t a c i j e 
i  bivši t rener 
mladih muških ru-
kometnih selekcija.

Nakon izvanserijske izved-
be, u nedjelju, 14. siječnja 
uslijedio je susret protiv 
Austrije i završilo je 28:28.

– Nakon fantastične izved-
be protiv Španjolske dogodio 

VLADIMIR CANJUGA O NASTUPU HRVATSKE RUKOMETNE REPEZENTACIJE NA EURU

hrvatski rukometaši igraju u 
utorak, 16. siječnja u 18 sati 
protiv Rumunjske.

– Siguran sam da će naši 
bez problema riješiti Rumu-
nje. Također, ne vjerujem 
da Austrija može iznenaditi 
Španjolce, tako da ćemo 
u drugi krug prenijeti dva 
boda. Kao što sam rekao 

nema pritiska, no uz malo 
sreće možemo uhvatiti i 
polufinale – zaključio je 
Canjuga.

se remi protiv 
Austr ije .  Na kon 

takve utakmice kad je sve 
bilo savršeno, dogodi se 
pražnjenje. To su ljudi od 
krvi i mesa. Napravljena je 
analiza i dobro je pripre-
mljena utakmica, no to je 
psiha sportaša. Bolje da se 

to dogodilo sada nego u 
drugom krugu. Pa i sami 
vidite da je Švicarska osvojila 
bod protiv jedne Francuske, 
a Farski protiv Norveške 
– ističe Vladimir Canjuga, 
trener Koke koji vjeruje da 
će u drugom krugu igrati 
protiv Njemačke i Francuske 

te Mađarske i Islanda.
– U drugom krugu tre-

bamo izvedbe kao protiv 
Španjolske, no ovoj genera-
ciji ne treba stvarati pritisak. 
Mislim da će ona svoj zenit 
doseći na Svjetskom prven-
stvu iduće godine kada je 
Hrvatska jedan od domaćina 

– dodao je Canjuga.
Sve jako brine ozljeda ra-

mena Ivana Martinovića.
– Izgubili smo najpoten-

tnijeg šutera i mislim da će 
izbornik Perkovac koristiti 
Maraša – rekao je ivanečki 
rukometni stručnjak.

Zadnju utakmicu skupine 

Hrvatska je 
briljatno pobijedila 
Španjolsku s deset 

razlike, a potom 
remizirala s 
Austrijom

ROBERTO PUNČEC NOVI JE IGRAČ ŠIBENIKA
Roberto Punčec (32), varaždinski 
nogometaš novi je igrač Šibenika. Na 
Šubićevac stiže kao slobodan igrač, a 
posljednji angažman imao je u bugar-
skom Botevu.
Inače, Punčec je počeo u Varaždinu 
gdje debitirao za seniore. U kolovozu 
2011. godine otišao je u Beitar iz 
Jeruzalema. U srpnju 2012. bio je na 

posudbi u Union iz Berlina u čije je 
redove prešao 2013. godine. Iz nje-
mačkog kluba u Rijeku je stigao u ljeto 
2017. godine, da bi krajem 2019. go-
dine otišao u redove Sporting Kansas 
Cityja gdje se zadržao do 2021. godine.
Iskusni branič u Botevu je igrao dvije 
sezone. Sa Šibenikom je potpisao 
ugovor do 2025. godine.

Punčec je počeo u Varaždinu gdje je debitirao za seniore

Moramo se pripremiti za 
razdoblje kada ‘ševa zapjeva’

NOGOMETAŠI VARTEKSA KRENULI S PRIPREMAMA ZA DRUGI DIO SEZONE

Teško se ozlijedio 
desni vanjski Ivan 
Martinović

PIŠE: IVAN TOMAŠKOVIĆ
ivan@regionalni.com

Vladimir Canjuga
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Posljednji dani u prošloj godi-
ni Zajednice športskih udruga 
i saveza Međimurske županije 
iskorišteni su za održavanje 
redovne godišnje sjednice Skup-
štine, sumiranje rezultata, ali i 
najave 2024. godine.

Nakon 2022. kada je Međi-
murje nosilo titulu Europske 
regije sporta nastavilo se u 
europskom ritmu.

Ambicije
– Ono što je učinjeno u toj go-

dini drastično je podiglo letvicu 
očekivanja u međimurskom 
sportu, a mi smo čak i to uspjeli 
nadmašiti – rekao je između 
ostalog predsjednik Zajednice 
Mato Kljajić.

Vidjelo se to i po izvršenju 
financijskog plana za 2023. koji 
je nadmašio sva očekivanja.

– S jedne strane tu su bila 
sredstva Međimurske županije 
koja su dolazila u redovitim 
tranšama i na vrijeme što je 
našim klubovima značajno 
olakšalo svakodnevni rad. Tu 
posebno pohvaljujemo suradnju 
sa županom Matijom Posavcem, 
ali i sa županijskim službama za-
duženima za sport. S druge stra-
ne uspješno smo se prijavili na 
natječaje Hrvatskog olimpijskog 
odbora i po prvi put Ministar-
stva turizma i sporta. Osmislili 
smo i proveli nove aktivnosti, a 
osigurana su sredstva za potica-
nje sporta u ruralnim sredinama 
kroz suradnju sa županijskim 
strukovnim sportskim savezima 
– izjavio je Kljajić.

No, razlog za veselje sportskih 

djelatnika je i prihvaćeni finan-
cijski plan za 2024. koji iznosi 
740.000 eura.

– Osim povećanja od 25 posto 
kojeg nam je odobrila Međi-

murska županija, na natječaju 
MINTS-a odlično smo odradili 
prijavu što je rezultiralo i pove-
ćanjem sredstava za naše saveze 
i njihove programe rada s dje-
com – istaknuo je čelni čovjek 

međimurskog sporta.

Plan
U planu rada navedene su 

brojne aktivnosti koje će biti 
odrađene u godini u tijeku: 
tradicionalni izbor najsportaša 
Međimurja i dodjela Priznanja 
Franjo Punčec, Olimpijski festi-
val dječjih vrtića, obilježavanje 
Dana Međimurske županije, 
Međunarodnog olimpijskog 
dana i Hrvatskog olimpijskog 
dana, Europskog tjedna sporta, 
bit će organizirana brojna pre-
davanja za sportske djelatnike 
i sportaše, a Zajednica će još 
jednu godinu za redom provesti 
Javni poziv za dodjelu sredstava 
za sufinanciranje programa 
i projekata u međimurskom 
sportu. I financijski plan i pro-
gram rada za 2024. prihvaćeni 
su jednoglasno.

PLESAČI PK PLAN B PROVELI AKTIVNO ZIMSKE ŠKOLSKE PRAZNIKE
Dok se većina plesnih skupina u vrijeme školskih 
praznika odmarala od treninga, nekolicina plesača 
A i B grupe Plana B aktivno su provela svoje zimske 
praznike plešući. Tako su Bruna, Emma, Franka, 
Gabi, Hana, Isabella i Mia u pratnji trenerice Mije 
Vidaković prvi put sudjelovale na dvodnevnom 
JazzElle Kids Workshop-u koji se održao u Zagrebu 
krajem prosinca prošle godine. Učile su kroz zabavu i 
ples od vrhunske Maje Šivak koja trenutno završava 
studij mjuzikla na prestižnoj akademiji Institute of 
the Arts Barcelona i upoznale Tihanu Strmečki koja 

je sjajan plesni pedagog s prepoznatljivim izričajem 
te bogatim životopisom u svijetu kazališta i plesa 
općenito. U novoj godini klub je u Varaždinu po-
četkom siječnja ugostio voditeljicu plesnih tehnika 
Maju Petrović koja radi u nekoliko plesnih studija u 
Zagrebu te je polaznica brojnih edukacija i radionica 
poznatih plesača i koreografa. Ovim treninzima su 
se pridružila i druga raspoloživa djeca B grupe koja 
su bila voljna trenirati. Treninzi su bili temeljiti s na-
glaskom na plesnu tehniku, a radila se i koreografija 
u lirskom izričaju. – Ovim putem se zahvaljujemo 

trenericama u Zagrebu na pozitivnoj atmosferi, 
strpljenju i predanom znanju. Očekujemo još takvih 
radionica za djecu od 1. do 4. razreda osnovne 
škole! Zahvaljujemo se i Maji koja je gostovala kod 
nas u klubu i predano radila s našim plesačima, te 
roditeljima koji su nas podržali i omogućili djeci da 
uče i rade ono što vole kroz zimske školske prazni-
ke – komentirala je trenerica Plesnog kluba Plan 
B Varaždin, Martina Palošika Čonda. S početkom 
nastave, svi plesači kluba vratili su se u malu dvoranu 
II. OŠ prema ustaljenom rasporedu.

Mladi članovi Baseball kluba 
Vindija od 5. do 7. siječnja na-
stupili su na međunarodnom 
turniru u Beču te osvojili 3. 
mjesto.

Na turniru su nastupile U-13 
momčadi iz Austrije, Mađarske, 
Italije, Slovačke i Hrvatske, a 
1. mjesto osvojila je domaća 
ekipa Vienna Hurricanes, dok 
je 2. mjesto osvojila također 
austrijska ekipa Diving Ducks.

Pod vodstvom trenera Gora-
na Vučetića, Aleksandra Pušca 
i Adamsa Peguera za varaždin-
sku Vindiju nastupili su Tvrtko 

Pintarić, Grga Leon Škvorc, 
Arsen Pušac, Val Mravlinčić, 
Toni Zdunić, Lukas Mikulić, 
Dario Matijašec, Juraj Kudelić, 
Matija Blagović, Dino Dragoje-
vić i Filip Bencetić.

Toni Zdunić je proglašen 
za igrača turnira u kategoriji 
optrčavanja po bazama (base 
running) dok je Tvrtku Pintari-
ću nagrada u kategoriji obrane 
(fielding) izmakla za svega par 
boda. Dino Dragojević je imao 
čak tri home run pogotka, 
Toni Zdunić dva i Arsen Pušac 
jedan. (it)

Bejzbolaši Vindije brončani
MEĐUNARODNI TURNIR U BEČU

ZAJEDNICA ŠPORTSKIH UDRUGA I SAVEZA MEĐIMURSKE 
ŽUPANIJE SUMIRALA REZULTATE OD 2023. GODINE

– Ono što je učinjeno u toj godini drastično je podiglo letvicu očekivanja u 
međimurskom sportu, a mi smo čak i to uspjeli nadmašiti – rekao je između ostalog 

predsjednik Zajednice Mato Kljajić.

Nastavlja se u europskom ritmu

ISTOK RODEŠ 10. U WENGENU

Najbolji rezultat 
sezone

Kraj ovogodišnje 
triatlonske sezone 

uz odlične rezultate

Varaždinski skijaš Istok 
Rodeš u nedjelju, 14. siječnja 
ostvario je najbolji plasman 
u Svjetskom kupu ove se-
zone. U slalomskoj utrci u 
Wengenu osvojio je 10. mje-
sto. U prvoj vožnji zauzimao 
je čak i 9. mjesto i solidnom 
drugom vožnjom plasirao se 
među deset najboljih.

Pobjednik je bio Austri-
janac Manuel Feller. Nor-

vežanin Atle Lie McGrath 
završio je na 2. mjestu s deset 
stotinki zaostatka, a treći 
je bio njegov sunarodnjak 
Henrik Kristoffersen s 21 
stotinkom zaostatka. Rodeš 
je za pobjednikom zaostao 
1.45 sekunde, a od preostalih 
hrvatskih skijaša Samuel 
Kolega bio je 16. (+1.87), dok 
je Filip Zubčić osvojio 21. 
mjesto (+2.25).

Kraj ovogodišnje triatlonske 
sezone obilježen je rezultatima 
i proglašenjima za najuspješnije 
članove kluba. Dvojica licen-
ciranih ispunila su uvjete za 
osvajanje Alpe Adria triatlon-
skog kupa - Zvonimir Tumpić i 
Teodor Pichler.

Tumpić je inače drugi Va-
raždinac osvajač tog kupa triju 
država od njegovog osnivanja 
2008. godine. Hrvatska se pri-
družila 2017 godine zahvaljujući 
lobiranju Pichlera. Za uspješno 
lobiranje bilo je u referenci 
u osvajanju kupa od strane 
Pichlera koji je bio prvi Hrvat 
osvajač od svih kategorija. Bilo 
je hrvatskih nastupa, ali nije bilo 
zapaženih rezultata.

Dodatan utjecaj na lobiranje 
kod osnivača bilo je članstvo od 
2015 godine u austrijskom šam-
pionskom kluba HSV Triathlon 
Kärnten Klagenfurt. Bio je prvi 
stranac u vojnom klubu i sku-
pljao bodove za sebe i za klub. 
Na osnovu članstva u HSV-u, 
dobio je pravo na austrijsku 
licencu.

Od 2012. do 2023. osvojio je 
deset puta AAT kup, bez 2020. 
zbog COVIDA. Od 2016. do 
2023. zaredom osvojio je osam 
puta kup na hrvatsku licencu. 
Austrijski kup KTRV osvojio je 
austrijsku licencu /HSV Klagen-
furt/ od 2016 do 2023, zaredom 

šest puta, bez 2020. i 2021., 
odnosno u vrijeme covida.

Za osvajanje AAT kupa bio 
je blizu i član TK Varaždin, 
Mladen Stecević. Spriječila ga 
je ozljeda.

Dana 10. studenoga uprili-
čena je ceremonija proglašenja 
KTRV kupa. U kategoriji M70 
prvo mjesto bilo je rezervirano 
za Pichlera u St. Kanzianu na 
Klopeiner jezeru. Apsolutno je 
zauzeo 43. mjesto od 761 tria-
tlonaca sa austrijsko licencom. 
Ceremonija je uveličana jubi-
lejem 40. godina od osnivanja 
Austrijskog triatlonskog saveza 
i najstarije službene triatlonske 
trke u Europi na istom jezeru 
1983. godine. Poseban gost na 
ceremoniji dodjele kupa bio je 
Tumpić s naslova nastupa na 
raznim trkama u Austriji pod 
hrvatskom licencom.

Na domaćim natjecanjima, 
državni triatlonski prvaci iz 
Kostrene za 2023 godinu: Zvoni-
mir Tumpić, Zlatko Sir, Teodor 
Pichler.

Razlog za veselje 
sportskih 
djelatnika je 
i prihvaćeni 
financijski plan za 
2024. koji iznosi 
740.000 eura

PIŠE: IVAN TOMAŠKOVIĆ
ivan@regionalni.com
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                   Upravni odjel za gradnju i

                   komunalno gospodarstvo

KLASA: 373-01/23-01/5

URBROJ: 2186-1-05/2-24-2

Varaždin, 16. siječnja 2024. 

Na temelju članka 5. stavka 1. Pravilnika o korištenju sredstava Proračuna Grada Varaždina za 
provođenje Programa sanacije i obnove pročelja i krovova građevina („Službeni vjesnik Grada 
Varaždina“ broj 14/2023. - u daljnjem tekstu: Pravilnik), Upravni odjel za gradnju i komunalno 
gospodarstvo raspisuje

JAVNI POZIV
na dostavu prijava za sufinanciranje Programa sanacije i obnove 

pročelja i krovova građevina u 2024. godini

1. Javni poziv upućen je fizičkim i pravnim osobama – vlasnicima / suvlasnicima građevina:

(a) koje su pojedinačno registrirane kao kulturno dobro, a nalaze se na području grada Va-

raždina,
(b) koje se nalaze na području kulturno povijesne cjeline grada Varaždina prema Rješenju Mi-

nistarstva kulture, Uprave za zaštitu kulturne baštine KLASA: UP/I-612-08/11-06/0076, 
URBROJ: 532-04-01-1/3-11-1 od 01. srpnja 2011. godine.

Prijavu može podnijeti vlasnik, predstavnik suvlasnika ili upravitelj gore navedenih građevina. 
Ukoliko građevina  ima odabranog upravitelja prijavu podnosi upravitelj građevine  na temelju 
Odluke skupa suvlasnika.

2. Na građevinama iz točke 1. ovoga Javnog poziva sufinancirat će se troškovi izvođenja 
radova sanacije i obnove u skladu s Pravilnikom o korištenju sredstava Proračuna Grada za 
provođenje Programa sanacije i obnove pročelja i krovova građevina ("Službeni vjesnik Grada 
Varaždina" broj 14/2023.) i Proračunom Grada Varaždina za 2024. godinu.

3. U slučaju izmjene Proračuna Grada Varaždina za 2024. godinu zbog smanjenja prihoda s 
navedenog osnova izvršiti će se korekcija Liste prioriteta.

4. Program mora biti cjeloviti te obuhvaćati sanaciju i obnovu najmanje uličnog pročelja i krova 
građevine osim u slučaju kada je neki dio već ranije saniran.

5. Ako su na građevini ranije bili izvedeni radovi suprotno propisima kojima se uređuje zaštita 
i očuvanje kulturnih dobara i ako je o tome pokrenut postupak od strane Konzervatorskog 
odjela u Varaždinu, podnositelj prijave dužan je o svom trošku, u okviru izvršenja Programa, 
izvesti sve potrebne radove na građevini u cilju njezina dovođenja u prvobitno stanje sukladno 
posebnim uvjetima utvrđenim od strane Konzervatorskog odjela u Varaždinu.

6. Podnositelj prijave koji je uvršten na Listu prioriteta, a koji je sukladno propisima kojima se 
uređuje javna nabava obvezan provoditi postupak javne nabave radova, dužan je postupak 
nabave u svezi s provedbom Programa provoditi sukladno tim propisima.

Ako podnositelj prijave nije obvezan provoditi postupak javne nabave radova, dužan je Uprav-

nom odjelu za gradnju i komunalno gospodarstvo dostaviti dokaz da je ponudu odabrao u 
skladu s člankom 9. Pravilnika.
 

7. Podnositelj prijave dužan je uz popunjenu Prijavnicu priložiti slijedeću dokumentaciju u 
izvorniku ili preslici:

a. Izvadak iz zemljišne knjige;
b. Projektnu dokumentaciju odnosno izvedbeni troškovnik izrađen i ovjeren od ovlaštenog 

projektanta. Za ovlaštenog projektanta potrebno je dostaviti važeće Dopuštenje za 
obavljanje poslova na zaštiti i očuvanju kulturnih dobara Ministarstva kulture i medija. 
Iznimno za manje složene radove troškovnik može izraditi izvođač  radova uz suglasnost 
Konzervatorskog odjela u Varaždinu. Suglasnost Konzervatorskog odjela daje se upisom 
u prijavnicu na mjesto koje popunjava Konzervatorski odjel u Varaždinu; 

c. Mišljenje Konzervatorskog odjela u Varaždinu;
d. Odluka svih suvlasnika o provođenju Programa sanacije i obnove zgrade;
e. Pisanu Suglasnost ovjerenu od svih suvlasnika kojom se ovlašćuje podnositelj zahtjeva da 

u predmetnom postupku zastupa sve suvlasnike (za objekte koji nemaju upravitelja zgrade 
i imenovanog predstavnika suvlasnika).

8. Vlasnik, predstavnik suvlasnika ili upravitelj građevina iz točke 1. ovog Javnog poziva pri-
javu za sufinanciranje Programa podnosi pisanim putem, popunjavanjem propisanog obrasca 
prijave koji se može preuzeti u Upravnom odjelu za gradnju i komunalno gospodarstvo ili na 
web stranici Grada Varaždina www.varazdin.hr, gdje je objavljen i ovaj Javni poziv.

9. Popunjenu prijavu podnositelj prijave treba dostaviti zajedno sa svom potrebnom doku-

mentacijom određenom u obrascu prijave, na adresu: Grad Varaždin, Upravni odjel za gradnju 
i komunalno gospodarstvo, Trg Slobode 12, 42000 Varaždin sa naznakom "Program sanacije 
i obnove pročelja i krovova građevina". 

10. Javni poziv je otvoren za podnošenje prijava 30 dana od dana objave. Nepravovremene 
i nepotpune prijave kao i prijave koje nisu podnesene u skladu s odredbama Pravilnika, neće 
se uzeti u razmatranje. 

11. Podrobnije informacije mogu se dobiti tijekom uredovnog radnog vremena u Upravnom 
odjelu za gradnju i komunalno gospodarstvo, Trg Slobode 12, telefon 042 / 629-590.

REPUBLIKA HRVATSKA

VARAŽDINSKA ŽUPANIJA
 G R A D  V A R A Ž D I N
www.varazdin.hr . e-mail: varazdin@varazdin.hr

Magnezij je jedan od naj-
obilnijih minerala u tijelu. 
Preporuča se unijeti putem 
hrane kao što je tamno zeleno 
lisnato povrće, orašasti plodo-
vi, cjelovite žitarice, riba, ma-
hunarke i voće. Istraživanja 
pokazuju da 50% svih odraslih 
i 70 do 80% starijih odraslih 
ne unaša dovoljno magnezija. 
Nedostatak magnezija je pri-
sutan sve više i kod djece, a 
posebno kod sportaša.

Nedostatak magnezija je 
tiha epidemija ove generacije. 
Prehrana i hrana koja je dos-
tupna sve je siromašnija ma-
gnezijem u posljednjih neko-
liko desetljeća. Sve to zajedno 
sa stilom života i pogrešnim 
odabirom prehrane dovodi do 
toga da ne unosimo dovoljno 

taj ključni mineral. Dobra 
vijest je da prehrambena do-
puna magnezija može igrati 
ključnu ulogu u popunjavanju 
nedostatka. 

Magnezij pridonosi rav-
noteži elektrolita normalnoj 
funkciji živčanog sustava, nor-
malnoj psihološkoj funkciji i 
održavanju zdravih kostiju i 
zub. Pretežno je prisutan u 
stanicama i kostima te igra 
vrlo važu ulogu u prehrani. 
Magnezij je ključna kompo-
nenta jer pridonosi normalnoj 
sintezi bjelančevina, ima ulo-
gu u diobi stanica te pridonosi 
smanjenju umora i iscrplje-
nosti pomaže u održavanju 
ravnoteže idealnog odnosa 
magnezija/kalcija u tijelu.

Simptomi povezani s ni-

skim statusom magnezija su: 
razdraživost, umor, tjeskoba, 
oslabljeno pamćenje i kogni-
tivne funkcije, grčevi, slabosti, 
tikovi, spazam, oslabljena ko-
ordinacija, drhtavica, vrtogla-
vica, nepravilan ili ubrzan rad 
srca, koronarni grčevi, slabe 
kosti, slaba gustoća kostiju, 
loša kontrola glukoze.

Tvrtka Neolife proizvela 
je novi Magnesium Coplex, 
dopunu s magnezijem koja sa-
drži tri glavna bio raspoloživa 
izvora, upotpunjena fitonutri-
jentima iz cjelovitih namir-
nica: cikele, kelja, brokujle i 
rotkvica. Hravna koja donosi 
fitonutrijente i prirodni su 
izvor magnezija. Proizveden je 
iz visoko bioloških prirodnih 
izvora. 

VAŽNOST MAGNEZIJA ZA ZDRAVLJE

Ključan za više od 700 
reakcija u organizmu

Ekskluzivna mješavina Tri-Mag Blend pruža 300 mg 
magnezija u dvije tablete iz tri glavna izvora. Duplo kelirani 

magnezij, povezan glicinom kako bi se osigurala forma 

visoko bioraspoloživog magnezija koji je lako probavljiv. 
Citrati tri-magnezija je prirodni izvor organskog magnezija, 

koju karakterizira visoka bioraspoloživost.  

Cijena: 150,49 kn/60 tableta                             Više informacija na mobitel 098/206-520.
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OČUVANJE I RAZVOJ TRADICIJSKIH I UMJETNIČKIH OBRTA
Ministarstvo gospodarstva i održivog 
razvoja objavilo je Otvoreni javni poziv 

za program “Očuvanje i razvoj tradicijskih 
i umjetničkih obrta” za 2023. godinu. 
Predmet Programa je dodjela bespovrat-

nih sredstava namijenjenih očuvanju i 
razvoju tradicijskih obrta koji se pretežito 
obavljaju ručnim radom i baštine posebne 
zanatske vještine i umijeća oslanjajući se 
na obrasce tradicijske kulture te umjet-

ničkih obrta koji se odlikuju proizvodima 
i uslugama visoke estetske vrijednosti.
Korisnici bespovratnih sredstava teme-

ljem ovog Programa mogu biti mikro, 
mala i srednja poduzeća (isključivo obrti, 
trgovačka društva i zadruge) sa statusom 
tradicijskog odnosno umjetničkog obrta. 
Najniži iznos potpore koji se može 
d o d i j e l i t i  j e  3 0 0 0 e u r a ,  a  n a j -
viši 7000 eura, dok ukupna vrijed-

nost Programa iznosi 470.700 eura. 
Prijava (Prijavni obrazac s traženom do-

kumentacijom) se podnosi Ministarstvu 
neposredno ili putem pošte od 2. siječnja 
do 16. veljače 2024. godine. na adresu: 
Ministarstvo gospodarstva i održivog 
razvoja, Prijava na Otvoreni javni poziv za 
Program “Očuvanje i razvoj tradicijskih i 
umjetničkih obrta” za 2023. godinu, Ulica 
grada Vukovara 78, 10000 Zagreb.

PD “Bundek” Mursko Središće na ovaj način planinarima predstavlja okolicu Murskog Središća i dio gornjeg Međimurja

Za 26. Vincekov pohod 
rezervirajte 21. siječnja

PD “Bundek” Mursko Sre-
dišće poziva sve zainteresi-
rane da im se pridruže na 26. 
Vincekov pohod koji će se 
održati u nedjelju, 21. siječnja. 
Ovo je vrlo popularna te jedna 
od najposjećenijih planinar-
skih manifestacija u Hrvatskoj 
s dugogodišnjom tradicijom. 
Vincekov pohod održava se u 
povodu dana svetog Vinka, za-
štitnika vinogradara. 
V i n c e k o v i m 
p o h o d o m 
predstavlja 
s e  p l a n i-
n a r i m a 
o k o l i c a 
Murskog 
S r e d i -
šća i dio 
g o r n j e g 
Međimur-
j a .  M n o g i 
smatraju da 
je upravo na Vin-
cekovo, odnosno 22. 
siječnja, “službeni” početak 
vegetativnog ciklusa vino-
ve loze i obično si tog dana 
vinogradari zažele sretnu 
novu vinogradarsku godinu. 
Hodanje po vinorodnim me-
đimurskim brežuljcima upot-
punjeno je susretima s doma-

JEDNA OD NAJPOZNATIJIH PLANINARSKIH MANIFESTACIJA

su nam još oko tri kilome-
tra do sportske dvorane gdje 
završavamo s hodanjem, a 
počinjemo planinarskom ve-
selicom uz glazbu, jelo i piće 
(grah, hrenovke, kobasice). 
Hrana i piće nisu uključeni 
u startninu pa molimo da 
to objasnite svojim člano-
vima koji dolaze na pohod 
- pojasnili su organizatori. 
Start je između 8 i 9 sati u 
Toplicama sv. Martin, na 
parkiralištu Toplica. Iz Mur-
skog Središća će ujutro od 
7.10 do 8.45 sati voziti be-
splatni autobusi u Toplice. 
Svaki sudionik za 10., 15. 
20.  i l i  25.  Vincekov po-
h o d  d o b i v a  n a g r a d u . 
- Na dan sv. Vinka vinogradar 
ide v gorice po sakomu vreme-
nu, pa i po dežđu i po snegu 
pa je tako i naš pohod pred-
viđen bez obzira na vrijeme. 
Nadajmo se dobrom vremenu 
jer poslovica kaže: Če Vinka 
sunce peče, v lagve vino teče 
- istaknuli su iz PD Bundek. 
Službene brojke govore da 
je kroz start Vincekovog 
pohoda održanog 2023. go-
dine prošlo 2400 sudioni-
ka, od toga oko 180 djece. 
Povodom Vincekova i u dru-
gim mjestima u Međimurskoj 
i Varaždinskoj županiji održat 
će se vinska ili planinarska 
druženja.

ćim vinogradarima i raznim 
kulturnim manifestacijama. 
Startnina za odrasle iznosi 
tri eura, a za djecu se ne na-
plaćuje. Ona podrazumijeva 
kontrolni kartončić za žigove, 
prigodni poklon i topli napitak 
u tijeku pohoda. U bregovi-
tom dijelu održat će se obred 
simboličnog obrezivanja trsa 
uz prigodnu okrjepu. U Mur-
skom Središću u organizirano 
je planinarsko druženje uz 
prigodni program, glazbu, 
ples i ugostiteljsku ponu-

du po pristupačnim 
c i jena ma (n ije 

uračunato u 
s ta r tn i nu). 

O r g a n i -
zator i  i z 
Bundeka 
pojasni l i 
su da se 
p o h o d 
odvija po 

v i n o r o d -
n i m  b r e -

ž u l j c i m a ,  a 
nijedan nije viši 

od 300 metara. Pet-
naestak kilometara lako se 
prijeđe za četiri do pet sati, uz 
brojne stajanke i odmorišta. 
- Put započinjemo u Toplica-
ma sv. Martin i nastavljamo 
preko vinorodnih brežuljaka 
Grkaveščaka i Venca do Gra-
diščaka, Kapelščaka, Kon-

Petnaestak 
kilometara lako se 
prijeđe za četiri do 
pet sati, uz brojne 

stajanke i  
odmorišta

sudionika bilo 
je na jubilarnom 
25. Vincekovom 

pohodu

2400

Nadaleko je znana i cije-
njena Izložba malih životinja 
u Nedelišću, na Mesapu, 
koja već 47 godina okuplja 
uzgajivače, ali i velik broj po-
sjetitelja te svake godine biva 
mjesto razmjene iskustava i 
učionica za najmlađe kroz 
njihove susrete s malim živo-
tinjama. U petak, 12. siječnja 
2024. godine, otvoreno je još 
jedno izdanje ove popularne 
manifestacije, koja je okupila 
140 uzgajivača iz Hrvatske, 
Slovenije i Mađarske. Na 
njemu je bilo izloženo 1210 
malih životinja, koje su zna-
tiželjnici mogli razgledati 
do nedjelje, 14. siječnja u 

dvorani Mesapa. Župan 
Međimurske županije Ma-
tija Posavec na prigodnoj 
svečanosti je pohvalio en-
tuzijazam i trud organiza-
tora iz Udruge uzgajivača 
malih životinja Nedelišća. 
- Iz godine u godinu podiže 
se kvaliteta izložbe i ra-
ste njena popularnost kako 
među uzgajivačima, tako i 
među posjetiteljima. Važna 
je i edukativna strana mani-
festacije koju redovito prate 
sadržaji za najmlađe, a jed-
nako tako razmjenom isku-
stava uzgajivači obogaćuju 
svoja iskustava - istaknuo je 
župan, a aktivnost Udruge 

uzgajivača malih životinja 
pohvalio je i načelnik Opći-
ne Nedelišće Nikola Novak. 
- Iznimna povezanost na-
ših udruga s Općinom, te 
školom, stvara ovakve re-
zultate. Izložba malih ži-
votinja odavno je postala 
više od izložbe, zbog čega 
joj raste popularnost - re-
kao je načelnik Novak. 
Da je i na međunarodnoj 
sceni, kada je riječ o uzgo-
ju malih životinja, riječ o 
važnoj manifestaciji potvr-
dio je Ivica Kralj, potpred-
sjednik Saveza uzgajivača 
golubova, peradi, kunića, 
ptica i zamoraca Hrvatske 

te Ivan Škvorc, predsjed-
nik Udruge uzgajivača ma-
lih životinja iz Nedelišća. 
Na svečanosti otvorenja 47. 
Izložbe malih životinja, koju 
je vodio Ljudevit Boščak, 
nastupila su djeca iz Dječjeg 
vrtića Zvončić Nedelišće i 
Pjevački zbor Udruge umi-
rovljenika Nedelišća. Među 
više od 1200 eksponata na 
ovogodišnjoj izložbi, najvi-
še je bilo golubova, zatim 
peradi, kunića, zamorca te 
ptica, a tradicionalni pro-
dajni sajam malih životinja 
održan je se u nedjelju, na 
otvorenom prostoru ispred 
dvorane Mesapa.

Iz godine u godinu podiže se kvaliteta i popularnost izložbe
IZLOŽBA MALIH ŽIVOTINJA U NEDELIŠĆU OKUPILA VIŠE OD 140 IZLAGAČA

PIŠE: SANDRA ŽUPANIĆ
FOTO: PD BUNDEK

covčaka, Baloga i Bundeka. 
Nakon nekoliko usputnih 
stajanki u bregovitom dijelu, 

na nekima do njih bit će tra-
dicionalan Vincekov obred, 
krećemo prema Murskom 

Središću, najsjevernijem hr-
vatskom gradu. Spuštamo se 
u ravničarski dio i potrebna 
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ujedinjuje, kako govori i sam 
naziv našeg projekta – ističe 
ravnatelj GŠV Davor Matačić. 
Tijekom boravka u Barceloni, 
uz redovno pohađanje nastave 
u školi, učenici su imali priliku 
posjetiti više različitih kul-
turnih događanja, sudjelovati 
na koncertima, ali i upoznati 
kulturne znamenitosti Barce-
lone. Glavni grad Katalonije, 
prepun života i nepresušne, 

pozitivne energije poznat 
pod nazivom “Sjevernjački 
grad na jugu”, grad predivnih 
četvrti, čuvene La Ramble i 
bogate Gaudijeve ostavštine 
oduševio je učenike Glazbene 
škole u Varaždinu, te je veći-
na njih odmah po povratku 
izrazila svoju želju za skorim 
povratkom. Posljednjeg dana 
mobilnost, učenici su imali 
priliku sudjelovati na tradici-
onalnom koncertu, El Concert 
Participatiu, na kojem svake 
godine uz učenike i nastavnike 
glazbene škole IEA Oriol Mar-
torell sudjeluju i alumni škole, 
ali i roditelji učenika, doprino-
seći tako posebnom ugođaju. 
Iako se još nisu ni slegli svi 
dojmovi nakon dvotjednog 
boravka na mobilnosti u kojoj 
su sudjelovali učenici srednje 
Glazbene škole u Varaždinu, 
s velikim nestrpljenjem do-
čekali su i video prilog kojeg 
je u Španjolskoj snimio Siniša 
Sović.

PREDSTAVA ČRNE NOĆI ODUŠEVILA PUBLIKU U TRAKOŠĆANU
Viteška dvorana Dvora Trakošćan je 
u utorak, 2. siječnja, bila premala za 
sve zainteresirane za predstavu “Črne 
noći” u izvedbi Boss Teatra. Publika 
je ovaj put imala priliku doživjeti novi 
aspekt legende o Veroniki Desinićkoj, 
jer predstava tematizira dijalog između 
Veronike i njezinog krvnika – kovača, 
a atmosfera jeze i cinizma, humora 
te horora, oduševila je sve prisutne. 

U predstavi su glumili Denis Bosak 
kao krvnik i Vini Jurčić kao Veronika, 
dok dramski tekst potpisuje Kristina 
Štebih, a režiju glumica varaždinskog 
HNK, Barbara Rocco. Dodajmo da je 
u ovoj prigodi je s ravnateljicom Dvora 
Trakošćan dr. sc. Gorankom Horjan 
te glumcima Denisom Bosakom i Vini 
Jurčić snimljen intervju za HRT i Drugi 
program Hrvatskog radija. (jn) 

Glazbena škola u Varaždi-
nu od svog osnutka ima vrlo 
važnu ulogu ne samo kao 
obrazovna ustanova speci-
jalizirana za podučavanje, 
proučavanje, usavršavanje i 
istraživanje glazbe, već i kao 
kulturno središte Varaždina i 
Varaždinske županije, a prava 
kultura bez glazbe ne može se 
zamisliti.

Razvoj umjetničkih i 
intelektualnih  

kapaciteta
Stoga je lani u prosincu 12 

učenika viših razreda srednje 
glazbene škole (Lucija Čehok, 
Pavao Mrazek, Fran Keretić, 
Klara Sokač, Edita Strnad, 
Mia Galić, Lucija Pavlović, 
Nela Grđan, Paula Jovan, 
Gabrijel Barajaktarević, Pa-
tricija Percl i David Golenja) 
u pratnji dvije nastavnice 
boravilo na mobilnosti u Bar-
celoni u okviru realizacije 
Erasmus+ projekta. Učenici 
su tijekom svog boravka u 
Španjolskoj bili u mogućnosti 
upoznati i sudjelovati u radu 
glazbene škole IEA Oriol 
Martorell. Učenici Glazbene 
škole u Varaždinu boravkom 
u Barceloni dobili su priliku 
upoznati kulturu, običaje i 
radnu etiku ove države za-
padne Europe, koja je kroz 
svoju bogatu povijest iznje-
drila mnoge slavne umjetnike. 
– Smatram kako su učenici u 
okviru ove mobilnosti stekli 
mogućnost ostvariti i proširiti 
svoje znanje i kompetencije. 
Ovog puta, želja nam je bila 
da projektom stavimo pose-
ban naglasak na izvedbenu 
aktivnost učenika. Stoga su 

Tijekom boravka u Španjolskoj, uz redovno pohađanje nastave u školi, učenici su imali priliku posjetiti više različitih kulturnih 
događanja, sudjelovati na koncertima, ali i upoznati kulturne znamenitosti Barcelone

Učenici varaždinske Glazbene 
škole štošta doznali u Barceloni

PRAVA KULTURA BEZ GLAZBE JE NEZAMISLIVA

Zajednički 
koncert dviju 
škola uključenih u 
Erasmus+ projekt 
održat će se 
početkom svibnja

aktivnosti učenika, uz redovi-
to pohađanje nastave, uključi-
vale i aktivnosti koje uključuju 

pripreme za koncert, odlazak 
na komornu nastavu, produk-
cije, sekcijske probe, generalne 

probe i u konačnici sudjelo-
vanje na koncertu. A upravo 
je njihovo sudjelovanje na 

završnom, božićnom koncertu 
– El Concert Participatiu, po-
kazalo da nas glazba doista sve 

KULTURNI

     OBZOR

PIŠE: JOSIP NOVAK

jnovak@regionalni.com
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ENERGETSKA OBNOVA 

OBITELJSKIH KUĆA                  
ENERGETSKI  

CERTIFIKAT

ISPITIVANJE  

ZRAKOPROPUSNOSTI 

(BLOWER DOOR)

Planum j.d.o.o.

mob: 091/720-0212  

planum@planum.hr

KUĆE

HITNO POTRAŽUJEMO 
kuće i vikendice u Varaž-

dinu i okolici te stanove 
svih kvadratura, poslov-

ne prostore, zemljišta i 
apartmane, kuće na moru. 
Lucerna nekretnine, Pa-

vlinska 5, Varaždin, www.
lucerna-nekretnine.com, 
tel.: 042/321-635, mob.: 
091/784-4868, 098/162-
1432 ozn.62c 

MEN-ARS NEKRETNINE 
kupnja, prodaja, najam, 
najveći izbor nekretnina u 
gradu, ured agencije; Zagre-

bačka 31, Varaždin, www.
men-ars.hr, 042/200-117, 
098/333-363 ozn.141c

EUROEstate –  potražuje-

mo kuće, stanove i apar-
tmane za kupoprodaju;  
www.euroestate-nekret-
nine.hr  ;  Zagrebačka 30, 
Varaždin;  mob.: 098/652-
059 ozn.556c 

NAJAM

IZN A JMLUJEM DVO -

SOBNI namješteni stan 
u Kozarčevoj ulici. Mob.: 
092/297-7123 ozn.152

IZNA JML JUJEM DVO-

SOBNI stan, centar Va-

raždina, 60 m², uređen 
luksuzno, en.r. B, mob.: 
099/266-2380 ozn. 151

IZNAJMLJUJEM KUĆU 
(dvosobni stan) u Varaždinu 
s velikom okućnicom, na-

mješteno. Upitati na mob.: 
098/268-315 ozn.63c

POSAO

TRAŽIM SAMOSTALNE 
soboslikare, prijava obave-

zna, mob.: 091/250-1040 
ozn.586c

TRAŽI SE inovativno oso-

blje za rad u restoranu 
(kuhari/konobari). Nudimo 
stimulativna primanja i slo-

bodne dane. Informacije na: 
091/927-3286 ozn.469c

RADNIKE – rad na OPG-u 
(zatvoreni prostor) Čako-

vec, mob.: 098/267-897 
ozn.370

TRAŽIM VRSNU domaćicu 
na pola radnog vreme-

na, uvjeti odlični. Upita-

ti na mob.: 098/268-315 
ozn.63c

VOZILA 

KUPUJEM automobi l , 
traktor, kamion, strojeve 
i motocikl, ispravne i nei-
spravne, mob.: 092/287-
5661 ozn.2251

KUPUJEM automobil ili 
skuter i sve od Tomosa, 
može i odjavljeno (ošteće-

no). Može i novije. Povolj-
no. Isplata odmah. Mob.: 
098/9656-624 ozn.2418

EURO-KUKE za vozila, pri-
jevoz vozila, najam priko-

lice, rabljene gume, mob.: 
098/983-3910 ozn. 38c 

KUPUJEM traktor do 50 
KS, motokultivatore, freze, 
priključke, može neisprav-

ne. Mobitel: 099/888-7501.

OTKUP SVIH vrsta vo-

zila, dolazak isplata od-

mah najbolje cijene, mob.: 
098/133-0083 ozn.312b

USLUGE

SOBOSLIKARSKI i KNAUF 
radovi, gletanje, bojanje, 
impregniranje, lakiranje, 
špahtlanje, suha grad-

nja, mob.: 098/1969-437 
ozn.219b

IZRADA I MONTAŽA ogra-

da, nadstrešnica i raznih 
čeličnih konstrukcija. Mob.: 
098/227-024 ozn.48c

BESPLATAN ODVOZ me-

talnog otpada (škrinje, boj-
leri, vešmašine i dr.) osim 
tv-a. Ivan, mob.: 098/267-
733 ozn.2036

ISKOPI MINI bagerom, ka-

nalizacija. Mob.: 099/597-
0501 ozn.720c

PRIJEVOZ: šljunak, sipina, 
drenaža, drva, odvoz šute 
do 3m³. Mob.: 098/284-
922, 091/601-4351, tel.: 
042/240-663 ozn.205c

IZRADA KROVIŠTA, nad-

strešnica, sjenica, građ. 
limarije, stubišta, nazvati 
na : 098/417-373 ozn.3471

MALI OGLASI

7Plus Regionalni tjednik
Prijamni ured Varaždin
Augusta Šenoe 12,  
(Gradska tržnica, prolaz iz 
Kukuljevićeve ulice)
Tel.: 042/290-774
Radno vrijeme:

pon: 7,30 - 12,00 h, 
uto: 7,30 - 14,00 h, 

sri, čet: 7,30 - 15,00 h,
pet: 7,30 - 14,30 h

Ostala prijamna mjesta:

NOVI MAROF
BENJAK
Remetinec 290
Radno vrijeme:
pon - pet: 7.30 - 15 h
subotom: 7.30 - 12 h

LUDBREG
CVJEĆARNICA 
“RUŽA“ 
P. Krešimira 19
Radno vrijeme: 
pon - pet: 8 - 16 h
subotom: 8 - 14 h

IVANEC
POLJODOM 
Gospodarska 2,

VOĆARNA 
“BAGREM“
Trg hrvatskih  
ivanovaca 9a

LEPOGLAVA
CVJEĆARNICA 
„BAGREM“
Hrvatskih pavlina 3a

CESTICA
Realize IT
Varaždinska 27
Tel.: 042/353-555

GIT D.O.O.
V. Lisinskog 6
42000 Varaždin 
Tel.: 042/211-877

radno vrijeme:
pon - pet: 7-20 sati
subotom:  7 – 14 sati

ZA SADRŽAJ OGLASA NE ODGOVARAMO!  Primjedbe za distribuciju na mobitel: 095/700-7005

MALI OGLASI, ZAHVALE , POSLJEDNJI POZDRAVI I SJEĆANJA NA  TELEFON: 042/290-774

ODČEPLJIVANJE odvoda 
strojem (wc,kuhinje...), 
garancija, iskustvo.”ERIK 
ODVODI” 098/1389-232 
ozn.446c  

ODČEPLJIVANJE I SNI-
MANJE KANALIZACIJE 
kamerom odvodnih cijevi; 
adaptacije kupaona sa 
svim radovima; postavlja-

nje keramičkih pločica, vo-

dovoda…Mob.098/783-
060 ozn.107c  

KROVIŠTA ROKY: po-

krivanje svim vrstama 
pokrova, adaptacija krova; 
tesarski i limarski rado-

vi. Mob. 099/639-9932 
ozn.1c    

KUĆNI MAJSTOR – izra-

da i montaža metalnih 
nadstrešnica i ograda, 
usluga obavljanja manjih 
građevinskih radova, skla-

panje namještaja i ostali 
poslovi u vašem domu. 
Mob.:  099/442-0 020  
ozn. 37c

ZA SADRŽAJ OGLASA NE ODGOVARAMO

Mogućnost kupnje 100 % čistog soka 
na mobitel: 098/455-313

POMOĆ KOD:
Slabokrvnosti, jačanja imuniteta, 
regulacije šećera u krvi, 
regulacije krvnog tlaka 

� štiti zdravlje urinarnog sustava 
� povoljno djeluje na probavni sustav
� sprječava bolesti srca i krvnih žila 
� zaštita od virusa i bakterija

6 + 1 

GRATISARONIJA
superljekovito voće

8,50€
Cijena 1 litre 1oo % 

čistog soka aronije  

STROJNO PRANJE tepiha, 
besplatan prijevoz, kemij-
sko čišćenje automobila, 
garniture, stolica, čišćenje 
privatnog poslovnog pro-

stora, održavanje okućnice. 
Mob.: 095/871-9115 Eliza-

beta Trglačnik ozn.917c

IZRADA ELEKTROINSTA-

LACIJA, vodoinstalacija, 
klimatizacije te popratnih 
radova. EVB d.o.o., mob.: 
097/790-4867 ozn.930c

KUČNI MAJSTOR – razni 
bravarski popravci, buše-

nja, brušenja, montaže, el. 
popravci, mob.: 098/950-
9012 ozn.374b

IZ VODIMO KOMPLET 
adaptaciju kuća, stano-

va – soboslikarski, knauf 
radovi, postava laminata, 
pločica, pjeskarenje. Mob.: 
098/911-7151 ozn.179

OBAVLJAMO SVE vrste 
popravaka, mob.: 098/911-
7151 ozn.467

RUŠENJE I OREZIVANJE 
opasnih stabala u urbanim 
sredinama, mob.: 097/768-
5313 ozn.896c

BU-JAN TIM j.d.o.o. – izvo-

dimo: novogradnja, kom-

pletna adaptacija kuća, 
izrada te prekrivanje kro-

višta,  knauf radovi te izra-

da stiropor fasade, mob.: 
098/974-5950 ozn.650c   

STROJNA ŽBUKA, strojne 
glazure, skela, termofasa-

de, soboslikarski radovi, 
mob.: 098/267-065, tel. 
042/612-774, granom@
granom.hr ozn.203c

SELIDBE – dostava namje-

štaja, bijele tehnike, odvoz 
šute u vrećama i granja, 
čistimo tavane, podrume, 
praznimo kuće, stanove, 
odvozimo dotrajali namje-

štaj, bijelu tehniku, mob.: 
098/906-0658 ozn.352c

STABLA RUŠIMO – orahe 
borove, trešnje, odvoz gra-

nja osiguran. Vrtove freza-

mo,, živice šišamo, mob.: 
099/661-8353 ozn.352c  

ODČEPLJIVANJE svih vr-
sta odvodnih cijevi - struč-

no i povoljno. “Tino”, mob.: 
098/931-7570 ozn.184c   

SOBOSLIKARSKO – FA-

SADERSKI obrt : sve vr-
ste soboslikarskih radova, 
bojanja fasade, toplinske 
fasade (stiropor, kame-

na vuna), knauf sistemi. 
M o b . 0 9 1 / 5 8 8 - 5 74 0 
ozn.151c

PARKETI SJAJ - ogledalo 
Vašeg doma! Sve vrste 
parketa, podova, te obnova 
starih parketa i stepeništa. 
Nazovite s povjerenjem! 
Tel.: 040/682-988, mob.: 
098/242-190 ozn.564c

MIŠAK – iskopi, navozi, ru-

šenje objekata, odvoz šute, 
postava tlakavaca, rubnika, 
kanalizacija, ograde, dovoz 
zemlje, kamena, uređenje 
zelenih površina, malčira-

nje. Mob.: 091/572-3895 
ozn.445c

SOBOSLIKARSKI – fasa-

derski obrt: bojanje unutar-
njih i vanjskih zidova, izrada 
toplinske fasade (stiropor,  
kamena vuna), knauf si-
stem, spušteni stropovi, 
pregradni zidovi. Mob.: 
098/ 9254 – 731 ozn.570c
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POSLJEDNJI POZDRAV

umirovljenoj kolegici

LJILJANI PLAČKO, dr. med.
specijalist epidemiologije

Djelatnici Zavoda za javno zdravstvo

Varaždinske županije

ZAHVALA

povodom smrti našeg dragog  
supruga, oca i djeda

ANTONA LEVATIĆA
preminulog 10. 1. 2024.  

u 73. godini života.

Najiskrenije zahvaljujemo rodbini, prijateljima, susjedima i svima 

ostalima koji su bili uz nas u najtežim trenucima te dostojanstveno 
ispratili voljenog pokojnika na vječni počinak. Zahvaljujemo 
liječnicima i medicinskom osoblju nefrologije OB Varaždin, 
liječnicima i osoblju hemodijalize bolnice Novi Marof te sestri Silviji 
Horvat na brizi i pruženoj pomoći dugi niz godina. Hvala velečasnom 

Siniši Dudašeku na dostojanstvenom ispraćaju.

Ožalošćeni: 
supruga Ružica, sin Zlatko, kći Zvjezdana, zet Mihael, snaha Biljana, 

unuk Dorian, Đorđe i Dragan

*****

POSLJEDNJI POZDRAV

voljenom suprugu

ANTONU LEVATIĆU
Anđeli nek´ čuvaju Tvoj tihi dom,

a ja ću Tebe u srcu svom.

Tvoja supruga Ružica

*****

POSLJEDNJI POZDRAV

dragom tati, svekru i djedu

Od smrti Te nismo mogli oteti,
od zaborava ćemo Te sačuvati,

po dobroti pamtiti, a s ljubavlju spominjati.
Spavaj mirno u Kraljevstvu nebeskom.

Počivaj u miru Božjem.

Sin Zlatko, snaha Biljana, unuci Đorđe i Dragan

*****

POSLJEDNJI POZDRAV

Voljenom tati, tastu i dedi

ANTONU LEVATIĆU
Kad sreću zamijeni tuga

osmijeh ugasi tama,

ostaje samo ljubav i sjećanje
na Tebe duboko u nama.

Tvoji: 
Zvjezdana, Mihael i Dorian

ZAHVALA

povodom smrti naše drage supruge, 
majke, bake, sestre i tete

LJILJANE PLAČKO
preminule 10. 1. 2024. u 68. godini života.

„Pobjedniku ću dati… bijeli kamen i na 
kamenu napisano „novo ime“

Koje nitko ne poznaje osim onoga koji 
ga prima“

            (otkr. 2,17)

Hvala svima koji su našu Ljiljanu ispratili na vječni počinak.

Suprug Mladen, sin Ivan s Dijanom, unuk Michel i brat Hrvoje s obitelji

ZAHVALA

povodom smrti našeg dragog  
supruga, oca i djeda

FRANJE MILOVCA
koji je preminuo 11. 1. 2024.  

u 81. godini života.

Najiskrenije zahvaljujemo svim rođacima, prijateljima, susjedima, 
znancima i svima ostalima koji su bili uz nas u ovim teškim 
trenucima, uputili nam izraze sućuti, okitili odar cvijećem i svijećama 
te zajedno s nama ispratili dragog nam pokojnika na vječni počinak. 
Zahvaljujemo vlč. Ivici Horvatu na lijepim riječima ispraćaja i 
molitve. Veliko hvala šogorici i ujni Veri Martinez na nesebičnoj 
pomoći. Hvala pogrebnom poduzeću Kaselj na dostojanstvenom 

ispraćaju.

Počivao u miru Božjem.

Ožalošćeni: 
supruga Ana, kćeri Smiljana i Nadica, zetovi Bernard i Dražen te unuci 

Marko, Jurica, Martina, Filip i Lucija

VODOVOD, CENTRALNO 
grijanje, kanalizacija, kli-
matizacija i servis plinskih 
trošila. Kvalitetno i povoljno! 
Kontakt: ZT - Zgradarska 
tehnika d.o.o., Nedelišće 
095/112-34-70, 098/213-
739, 040/341-004 ozn.659c

KREDITI

OSTALO

SOK OD ARONIJE, 100% 
matični sok, vrhunske kvali-
tete. Pomoć kod dijabetesa, 
jačanja imuniteta, bolesti 
srca i krvnih žila, štiti od 
bakterija i virusa, povoljno 
djeluje na probavni sustav, 
ima protuupalna svojstva, 
štiti zdravlje urinarnog su-
stava, stimulira rad štitnjače. 
Mob.: 098/455-313 ozn.3a   

BETONSKI STUPOVI za vi-
nograd ili ogradu u odličnom 
stanju, visine 270 cm, cca 40 
komada, izrada Tehnobeton. 
Cijena: 7,5 €/komad. Mobi-
tel: 098/764-650 ozn.3b

PRODAJEM BIBER crijep 
star 25 godina, cca 3000 
kom, lokacija Varaždin. Kon-
takt i informacije: 091/111-
8568 Damir ozn.373b

PRODAJU SE industrijska 
drva, kratko piljena, kvalitet-
na. Brza i besplatna dostava. 
5 m³ = 135,00 € i 10 m³ = 
250,00 €. Mob.: 092/333-
3545 ozn.2882

POZNANSTVA

VRUĆE SEXY teme  za Tebe 
i mene, javi se neka akcija 
krene. Od 0-24 na 064/533-
333 . Tel./mob.: 0,46 €/min, 
0,63 €/min ozn.166c 

AKO STE usamljeni m/ž, 
naći ćemo vam društvo. Na-
zovite s povjerenjem. Mob.: 
098/248-672 ozn.140

MUŠKARAC 50-ih godina 
želi upoznati žensku oso-
bu za ozbiljnu vezu. Mob.: 
092/421-8691 ozn.148

POZAJMICE I KREDITI

Zaposleni i umirovljenici

Preko 1/4 primanja

Zatvaramo ovrhe

Bez HROK-a

Isplata u 24 sata

098/9162109

ZAPOSLENICI I UMIROV-

LJENICI do 300.000,00 kn, 

MOGUĆNOST OTPL ATE 
TRAJNIM NALOGOM, zatva-

ranje blokada i neurednosti.  

Putni troškovi , dnevnice i 

terenski dodaci u kreditnu 

sposobnost, radni odnos na 

određeno. Male mirovine, 
umirovljenici iznad 75 g sta-

rosti. Mob.: 091/203-4666, 

tel.: 042/561-192 ozn.568c
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ZAHVALA

povodom smrti voljenog supruga,  

oca, djeda, brata, tasta i strica

IVANA KLASTE – NUNAČA
koji je preminuo u subotu 30. prosinca 2023. 

godine u 81. godini života.

Iskreno zahvaljujemo rodbini, kumovima, prijateljima, susjedima 

i poznanicima na riječima sućuti i utjehe te ga ispratili na vječni 
počinak.

Ožalošćena obitelj

*****

POSLJEDNJI POZDRAV
dragom djedu

Uvijek ćeš biti u našim mislima i srcima.

Tvoji unuci:  
Noa, Neo, Noel, Roko i Rina

ZAHVALA

povodom tužnog rastanka od naše drage 
mame, bake, punice i sestre

JULIKE ŠME
preminule 3. 12. 2023.  

u 88. godini.

Najiskrenije zahvaljujemo svoj rodbini, susjedima, prijateljima i svim 

dragim ljudima na izrazima sućuti, položenom cvijeću i svijećama 
te prisustvu na posljednjem ispraćaju. Također zahvaljujemo 
velečasnom Zorislavu Šafranu na dostojanstvenom oproštaju te 

vatrogascima.

*****

Zauvijek ćeš ostati u našim srcima i mislima.

Ožalošćeni: 
kći Mirjana, zet Franjo, unuci Kristijan s Jasminom, Ivica i sestra 

Ljubica

ZAHVALA

povodom smrti našeg dragog oca, djeda, 
pradjeda, tasta, brata, šogora i strica

BRANKA NOVOSELA
preminulog 7. 1. 2024.  

u 76. godini života.

Najiskrenije zahvaljujemo svim rođacima, susjedima i prijateljima 
koji su nam izrazili sućut, okitili odar cvijećem i svijećama te 
zajedno s nama ispratili našeg dragog pokojnika. Zahvaljujemo vlč. 
Hrvoju Damišu na dirljivim riječima ispraćaja. Veliko hvala odjelu 
infektologije OB Varaždin, obitelji Uskoković i Odvjetničkom društvu 
Uskoković te MUP-u Varaždin na počasnom i dostojanstvenom 

ispraćaju.

Tugujuća obitelj

*****

POSLJEDNJI POZDRAV
dragom tati, tastu, djedu i pradjedu

Neka Te mir prati na Tvojem vječnom putu
i anđeli neka Te vode u nebo.

Počivao u miru Božjem.

Tvoje kćeri s obiteljima

POSLJEDNJI POZDRAV
dragoj mami, baki i punici

NADI DOMITROVIĆ
preminuloj 7. 1. 2024.  

u 85. godini.

Bila si naš anđeo čuvar, naše sve.
Voljela si sve i uvijek bila nasmiješena.

Otišla si u Kraljevstvo nebesko,
 gdje nema patnje, boli i tuge.

Anđele, počivaj u miru Božjem.

Gordana, Toni, Matija i Jurica

ZAHVALA

povodom smrti našeg dragog  
supruga, oca, djeda, tasta i brata

DARKA ČMIGOVIĆA
31. 5. 1960. – 7. 1. 2024.

Hvala na dostojanstvenom ispraćaju, položenim svijećama i cvijeću. 
U nemogućnosti da se svima osobno zahvalimo, ovim putem još 

jedno

VELIKO HVALA!
Zahvala kolegicama i kolegama iz Koke d.o.o., Vindije d.d., a 
osobito hvala dvjema ženama: gospođi Nadi Gradiški, susjedi koja 
je svaki tren bila spremna pomoći i gospođi Dragici iz Crvenog križa 
Varaždin. Hvala osoblju ORL-a Varaždin i dr. Butiganu, osoblju 
Doma za starije i nemoćne Kancijan, kao i timu Palijative Varaždin 
i timu Palijative Novi Marof. Župniku Stjepanu Najmanu još jedno 

hvala od srca na dirljivom oproštaju.

*****

Dragi Darko,
neka Ti je laka zemlja!

Počivao u miru Božjem.

Supruga, kći, unučad, zet, brat i ostala tugujuća rodbina

*****

Ti si sada gore, na nebu,
ne mogu Te vidjeti,
ne mogu Te zagrliti,

čuti Tvoj glas,
ali u mislima sam uvijek s Tobom.

Kći Helena, Kiki, Jan i Lota

ZAHVALA

povodom smrti supruga i svekra

VALENTA BOGOVIĆA
preminulog 4. 1. 2024. u 85. godini.

Najiskrenije zahvaljujemo susjedima, rodbini i svim dragim ljudima 
na izrazima sućuti, položenom cvijeću i svijećama na njegov odar 
te prisustvu na posljednjem ispraćaju. Zahvaljujemo O.B. Varaždin 
i Novi Marof na brizi i njezi te djelatnicima Doma Sveta Rozalija. 
Zahvala velečasnom Zoranu Gložiniću na dirljivim riječima i 

molitvama.

Tvoje:  
supruga Katarina Nada i snaha Slađana

*****

POSLJEDNJI POZDRAV
Tiho si oči sklopio,

 umorno tijelo Bogu predao.
Nek´ Te molitve prate, kad bol i suze,

ne mogu da Te vrate.

Supruga Katarina Nada

*****

POSLJEDNJI POZDRAV
svekru

VALENTU BOGOVIĆU
Snaha Slađana

ZAHVALA

povodom iznenadne smrti našeg voljenog

JOSIPA JEZL
koji nas je napustio u 58. godini života.

Najiskrenije se zahvaljujemo rodbini, posebno obiteljima Slunjski te 
Kaniški, kumovima Biškup, susjedima i prijateljima te svim dragim 
ljudima koji su nam u trenucima naše neizrecive boli, tuge i žalosti 
izrazili riječi utjehe, okitili mu odar cvijećem te ispratili voljenog 
pokojnika na vječni počinak. Veliko hvala djelatnicima tvrtke Colas 
Hrvatska, kolegicama i kolegama iz Varteksa, koronarne jedinice 
KBC-a Zagreb i Nastavnog zavoda za hitnu medicinu Varaždinske 
županije. Hvala velečasnom Šmintiću na utješnim riječima ispraćaja 
i molitve, a Hrvatskoj vojsci na počasnom i dostojanstvenom 

ispraćaju.

Supruga Danica, kćeri Valentina, Lidija i Patricija, zetovi Dominik, 
Nikola i Goran te unuci Jana i Teo

*****

Postoje trenuci kada me obuzme tišina,
kada pomislim da si zauvijek otišao,
ali Ti si se samo sakrio u mom srcu.
Dragi Joco, počivaj u miru Božjem.

Tvoja Danči

*****

Mirno spavaj tata, nek´ anđeli Te prate,
kad već ne mogu da nam Te vrate.

Tatik, volimo Te.

Tvoja Tinika, Lida i Tica te zetovi Domi, Nino i Gogo

*****

Voljeni naš deda,
 hvala Ti za svu ljubav i pažnju

koju si nam pružio.
Fališ nam i falit ćeš!

Tvoji anđeleki Jana i Teo

ZAHVALA

povodom prerane smrti moje majke, 
svekrve i bake

SNJEŽANE MAKOVEC
preminule 6. 1. 2024.  

u 65. godini života.

Zahvaljujem svim rođacima i prijateljima 
na iskrenoj sućuti, cvijeću i svijećama te 
ispraćaju drage mi majke na vječni počinak.

*****

Zauvijek ćeš živjeti u mojim mislima.

Tvoj sin Tomislav i snaha Sussane

POSLJEDNJI POZDRAV
dragoj prijateljici

SNJEŽANI MAKOVEC

Na nebu sad je Tvoj dom,
a ja ću Te čuvati u srcu svom.

Jadranka

POSLJEDNJI POZDRAV
dragom šogoru i stričeku

SLAVEKU VIDECU
od obitelji Videc i Hohšteter

POSLJEDNJI POZDRAV
dragoj 

MARIJI KEŽMAN, 
teti MICIKI

koja nas je napustila u 93. godini života.

Draga tete Mima, kako Vas je od milja zvao moj mali Dadek,
želim Vam zahvaliti na svoj ljubavi i pažnji s kojom ste ga čuvali

 do kraja njegovog prekratkog života.
Meni ste pružili veliku i nesebičnu podršku  

u najtežim trenucima života,
vratili ste mi vjeru u život, a sve ste to činili s puno pažnje i ljubavi.
Bez te Vaše nesebične podrške i pomoći ne bi mogla podnijeti taj 

preteški teret gubitka.
Zahvalna sam Vam na trideset pet godina odanosti  

meni i mojoj obitelji 

čiji ste bili član i postali ste dio te obitelji.
Uvijek ćemo se rado prisjećati trenutaka provedenih s Vama.
Počivali u miru Božjem i neka Vas na putu prema nebeskim 

visinama prate anđeli.

Jelena Baldauf Đunđek
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ZAHVALA

povodom smrti našeg dragog

ANTUNA MARČECA
preminulog 11. siječnja 2024.  

u 85. godini života.

Najiskrenije zahvaljujemo svim rođacima, susjedima, prijateljima i 
znancima na upućenim izrazima sućuti, cvijeću i svijećama. Hvala 
medicinskim djelatnicima bolnice u Klenovniku i velečasnom Ivanu 

Sakaču na dostojanstvenom ispraćaju i svetoj misi.

*****

Zauvijek ćeš biti u našim srcima.

Ožalošćeni: 
supruga Nada, sin Vladimir, snaha Ružica, kći Mirjana, zet Pavao,  

unuci Nataša, Nikola, Marija, Jurica i Jelena s obiteljima

ZAHVALA

Dirnuti pažnjom i suosjećanjem u trenucima 
tuge i rastanka od naše drage i voljene 

 majke, punice i bake

BOŽENE MLINARIĆ
preminule 8. siječnja 2024. u 90. godini.

Od srca zahvaljujemo rodbini, kumovima, prijateljima, susjedima 
i kolegama na izrazima sućuti, vijencima i svijećama te ispraćaju 
drage nam pokojnice na vječni počinak. Hvala vlč. Mirku Kemivešu 

na molitvi i riječima utjehe.

Tugujuća obitelj: 
kći Jasenka, zet Marko, unuci Nenad i Zoran

*****

POSLJEDNJI POZDRAV
dragoj mami, punici i baki

Hvala Ti na Tvojoj dobroti, požrtvovnosti i beskrajnoj ljubavi
koju si nam pružala.

Hvala za sve tople riječi i lijepe trenutke
koje smo zajedno proživjeli.

Bila si naš oslonac i najbolji prijatelj.
Srest ćemo se opet negdje među zvijezdama.

Neka Te čuvaju anđeli i dragi Bog.
Počivaj mirno.

Tvoji najmiliji:

Jasenka, Marko, Nenad i ZoranZAHVALA

povodom smrti naše drage  

mame, bake i svekrve

KATARINE KANIŠKI
koja je preminula 10. 1. 2024. 

 u 83. godini života.

Zahvaljujemo svim rođacima, kumovima, prijateljima i susjedima 
koji su nam izrazili sućut i bili uz nas u najtežim trenucima i ispratili 

našu dragu pokojnicu na vječni počinak.

Sin Danijel, snaha Danijela te unuke Lucija i Patricija

POSLJEDNJI POZDRAV
U dubokoj boli javljamo da nas je 10. siječnja 2024. 

u 65. godini života, iznenada napustila naša  
sestra, teta, nećakinja i šogorica

JERKA HULJEV
Počivala u miru.

Tugujuća obitelj

POSLJEDNJI POZDRAV
dragom bratu

ZDRAVKU TRTINJAKU
Neće Te izbrisati vrijeme,

niti sakriti tama.
Anđeo si koji nas prati

i vječno ćeš živjeti s nama.

Tvoj brat Darko s obitelji

ZAHVALA

povodom smrti našeg dragog i voljenog supruga, oca, brata 
zeta i svekra

ZDRAVKA TRTINJAKA
preminulog u 55. godini života.

Veliko hvala svim rođacima, prijateljima i svim dobrim ljudima
 na izrazima sućuti te riječima utjehe u ovim teškim trenucima.

Ožalošćeni: 
supruga Marjanca, sinovi Dejan i Leon, brat Darko s obitelji,  

punica Ljubica i snahe Danijela i Tanja

*****

TATA,
Hvala Ti što si nas tješio kad smo plakali,
pokazao nam pravi put kad smo griješili,

što si bio ponosan kad smo uspjeli.
Hvala Ti za svaki osmijeh i zagrljaj.

Hvala Ti što si vjerovao u nas.
Naučio si nas mnogo čemu, 

ali najtežu si lekciju ostavio da naučio sami,
a to je… kako da živimo bez Tebe…

Tvoji sinovi: Dejan i Leon

*****

POSLJEDNJI POZDRAV
voljenom suprugu

ZDRAVKU
Postoje trenuci u našim životima

kojih ćemo se uvijek sjećati,
ne zato što su bili važni

nego zato što si Ti u njima.

Tvoja supruga Marjanca

ZAHVALA

povodom iznenadne smrti našeg 
voljenog

DEJANA DETIĆA
koji nas je napustio u svojoj 48. godini.

Dirnuti pažnjom koja nam je iskazana u trenucima naše tuge, 
zahvaljujemo rodbini, kumovima, susjedima, prijateljima i svim 
dragim ljudima koji su bili uz nas i izrazili usmene ili pismene 
riječi utjehe i dostojanstveno ispratili našeg dragog pokojnika. 
Veliko hvala djelatnicima Tehnobetona i samoj firmi Tehnobeton, 
kolegama i kolegicama iz Konzuma, učenicima i razrednici 4.G 
razreda Gospodarske škole Varaždin te generaciji 89./90. i 

pjevačkom zboru.
Zahvaljujemo velečasnome Najmanu na lijepim riječima ispraćaja 

i molitve.

Ožalošćene obitelji Detić i Terstenjak

*****

POSLJEDNJI POZDRAV
voljenom suprugu i ocu

DEJANU
U tišini vječnog mira,
prate Te naše misli.

Ostaju uspomene, a Tvoj lik je
zauvijek u našim srcima.

Od supruge Andreje i kćeri Sofije

*****

POSLJEDNJI POZDRAV
zetu i šogoru

DEJANU
S poštovanjem i tugom

čuvamo uspomene na Tebe.

Od punice Jagode, tasta Marijana i šogora Tomeka

POSLJEDNJI POZDRAV
voljenom sinu

DEJANU
Hvala Ti za sve lijepe trenutke

provedene s Tobom.

Od oca Josipa i pomajke Spomenke

POSLJEDNJI POZDRAV
voljenom bratu

DEJANU
Zauvijek ćeš biti u mom srcu i mislima.

Od brata Roberta

POSLJEDNJI POZDRAV
dragom prijatelju

DEJANU DETIĆU
Pričamo o Tebi, tad uspomene naviru

i opet smo zajedno bar u jednom trenu.

Tvoji prijatelji iz osnovne škole

ZAHVALA

povodom smrti našeg dragog oca, svekra, 
djeda i pradjeda

STJEPANA ŠAMARIJE
preminulog 5. 1. 2024. godine  

u 102. godini života.

Iskreno zahvaljujemo svim djelatnicima JIL kirurgije O.B. Varaždin 
kao i djelatnicima Jedinice za liječenje moždanih udara neurologije 
O.B. Varaždin na trudu i pomoći u zadnjim danima pokojnikovog 
ovozemaljskog života. Veliko hvala i svoj rodbini, prijateljima, 
susjedima i djelatnicima Ghetaldusa Varaždin na izrazima sućuti, 
položenim vijencima i svijećama kao i svim dobrim ljudima koji su 
ispratili našeg dragog pokojnika na vječni počinak. Zahvaljujemo i 

našem župniku Petru Golubu na toplim riječima i molitvama.

Ožalošćena obitelj Šamarija

POSLJEDNJI POZDRAV
dragom šogoru i tetku

STJEPANU ŠAMARIJA
preminulom 5. 1. 2024. u 102. godini.

Čuvat ćemo s ljubavlju sve lijepe uspomene
na Tebe i moliti Gospodina

neka Ti podari blaženi mir u vječnosti.

Šogorica Gabrica s obitelji

SJEĆANJE
na

STANISLAVA KLASIĆA
19. 1. 2023. – 19. 1. 2024.

Zauvijek u našim srcima i mislima.

Kći Ljubica, zet Ivan, unuka Petra s obitelji
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TUŽNO SJEĆANJE
na voljenu mamu

MIRJANU LACKOVIĆ
20. 1. 2022. – 20. 1. 2024.

Prošle su dvije godine otkako nisi sa nama.

S ljubavlju i poštovanjem

čuvamo uspomenu na Tebe.

Tvoje Sanja i Marina s obitelji

TUŽNO SJEĆANJE
na voljenu majku

IVANKU ORAK
13. 1. 2017. – 13. 1. 2024.

S ljubavlju i poštovanjem

čuvamo uspomenu na Tebe.

Tvoji najmiliji

TUŽNO SJEĆANJE
na našeg dragog

JURAJA ŽLIBARA
30. 12. 2022. – 30. 12. 2023.

Zauvijek si u našim srcima i mislima.

Supruga Katarina, kćeri Irena i Jasna, 
zetovi Luigi i Branko, unuci i praunuci

SJEĆANJE
na

FRANJU BORAKA
15. 1. 2023. – 15. 1. 2024.

Prošla je već godina dana,
sjećanje na Tebe bolno je,

vrijeme što prolazi tužno je, 
ali zauvijek ćeš biti u našim mislima.

Supruga Marija, sin Vlado, snaha Tamara, 
unuci Sanja, Sandra i Kristijan

*****

SJEĆANJE
FRANJO BORAK

15. 1. 2023. – 15. 1. 2024.

Ti i dalje živiš s nama,
u svakoj našoj radosti i tuzi,

u svakom osmijehu i suzi.

Kći Marijana, zet Vlado, unuci Vlatka, Zdravko i Kruno s obitelji

SJEĆANJE

SREĆKO DRAGIŠIĆ
† 2021. – 2024.

Tea, Matija i Vesna

SJEĆANJE
na drage roditelje

MIKULČIĆ

Kći s obitelji

STJEPANA           i      DOROTEJU

SJEĆANJE
na

NAĐ

Zauvijek u našim srcima,
mislima i molitvama.

Vaša obitelj

 ZORANA            i           ZDRAVKA
13. 1. 2015. – 13. 1. 2024.          21. 1. 2016. – 21. 1. 2024.

SJEĆANJE
na

LABAŠ

„Sve baš sve je mrtvo: oči, dah i ruke,
sve što očajanjem htjedoh da oživim…“

                   ( A.G.M.)

Vaša obitelj
Hvala svima koji posjećuju njihov tihi dom.

ZLATKA               i         SANJU
26. 5. 1957. – 2. 12. 2020.      26. 10. 1988. – 15. 1. 2021.

SJEĆANJE

MAGIĆ

Uvijek u našim mislima.

Sin Branko s obitelji

DRAGUTIN         i     FRANJICA
† 19. 1. 2021.          † 11. 6. 2012.

SJEĆANJE

VJEKOSLAV BREŠKI
14. 1. 2016. – 14. 1. 2024.

Dragi tata,
ne postoji dan kada nisi u našim mislima.

Neka živiš barem tu.
Nedostaješ nam.

Supruga Božena i kćeri Ivana, Kristina i Nikolina  
s obitelji

SJEĆANJE

STJEPAN MAGIĆ
18. 1. 2008. – 18. 1. 2024.

Godine prolaze, sjećanja ostaju.
Živiš u našim srcima i molitvama.

Supruga Marija s obitelji

SJEĆANJE

SLAVKO VINCEKOVIĆ
16. 1. 2018. – 16. 1. 2024.

Godine polaze, uspomene i sjećanja ostaju.

Tvoja obitelj

NA SPOMEN

MARIJA KANIŽAJ
† 2019. – 2024.

Blanka, Boris i Martina s obitelji

SJEĆANJE

MIRKA ŠANTIĆ
15. 1. 2022. – 15. 1. 2024.

Tvoji najmiliji

TUŽNO SJEĆANJE
na voljenog supruga, oca i djeda

DRAGUTINA BARTOLIĆA – DRAGECA
14. 1. 2023. – 14. 1. 2024.

Prošla je prva najteža godina u mom životu.
Godina puna tuge, boli i suza, ali ljubav je jača, 

jer sve moje misli su s Tobom, a Ti tako često u mojim snovima.
Hvala Ti na tome. Ljubav i molitva mi daju snage za dalje

 i nada da ćemo se ponovno sresti.

Voli Te Tvoja Branka

*****

Sem sanjal o soncu, o morju o tebi.
Iskal sem Te v gmajni, v gozdu, v temi.

Te ni, Te ni.
Tata fališ, fališ puno.

Željka i Nenad s obiteljima

SJEĆANJE
na familiju

VUKOVIĆ

Vrijeme liječi tugu i bol,
dok uspomene i sjećanja zauvijek ostaju.

Hvala vam na svemu.

Familije Horvat i Višnjić

VJEKOSLAVA        IGNACA          SLAVICU
† 2019. – 2024.       † 2017. – 2024.     † 2015. – 2024.

TUŽNO SJEĆANJE

VINKO ŠESTAK
20. 1. 2023. – 20. 1. 2024.

U oku suza, u srcu bol,
a stručak cvijeća na grobu Tvom.

Tvoja obitelj

SJEĆANJE
na drage roditelje

SERINI

Zauvijek ćete ostati u 
našim srcima i mislima.

Sin i snaha s obitelji

MARIJU               i           IVANA
17. 1. 2013. – 17. 1. 2024.       7. 3. 2022. – 7. 3. 2024.

SJEĆANJE

POLANŠČAK

Čuvamo uspomenu na vas.

Vaši najmiliji

 STJEPAN             i         NADA
† 24. 4. 2018.                    † 18. 1. 2022.
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TUŽNO SJEĆANJE
na

MARIJU MODRIĆ
17. 1. 2023. – 17. 1. 2024.

Premalo je riječi, a previše tuge,
da Ti kažemo koliko Te volimo

i koliko nam nedostaješ!

Suprug Ivan, kćeri Snježana i Ivana s obiteljima

***** 

SJEĆANJE
MARIJA MODRIĆ
Zauvijek u našim srcima.

Nedostaješ …

Tvoji unuci i praunuci: 
Dejan, Ana-Marija, Anamarija, Zoran, Filip, Teo i 

Anelli

SJEĆANJE
na

IVANA BRODARA

Obitelj

TUŽNO SJEĆANJE
na voljenog

MLADENA STRELECA
15. 1. 2022. – 15. 1. 2024.

I nebo ponekad zaplače
za onima koji su otišli prerano,

kako ne bi čovjek.
Bez obzira što neka srca ne kucaju više,
mi koji smo ostali vječno ćemo ih voljeti

i čuvati kao najdražu uspomenu života svoga!

Tvoja Sandra i Vedran

*****

DRAGOM SINU
U mome si oku suza, rana na srcu

i duboka bol u duši.

Tvoja mama Katarina

*****

VOLJENOM BRATU
I uvijek idu oni

koje najviše želiš zadržati…

Sestra Marina, šogor Damir i nećak Fran

*****

Uvijek u mislima.

Šogori i punica

SJEĆANJE

FRANCISKA MALUNAC – BEBA

Uvijek u našim mislima i duboko u srcima.

Tvoji: 
Tomica, Tamara i Ian

TUŽNO SJEĆANJE
na drage roditelje

SKUPNJAK

AGNEZU I ADAMA

te na braću

PETRA, MIJU, PAVLA, DRAGUTINA
TEREZIKU, AGATU, MILKU, KATICU, ANU, 

IVKICU I ANĐELKU
Od Gabrice

SJEĆANJE
na roditelje

GREGORIĆ

Godine prolaze, tuga ostaje.

Vaša djeca s obiteljima

IVANA                         i                     TREZU
†  5. 12. 2022.                                  †  20. 1. 2017.

SJEĆANJE
na naše voljene

PETROŠANEC

Vaši najmiliji

JOSIPA                           i                  LJUBICU
†  13. 4. 1995.                                      †  14. 1. 2022.

SJEĆANJE
na

KOPREK

Uvijek ste s nama u našim
srcima, mislima i molitvama.

Vaša djeca: 
Mira, Mirko, Smiljka i Miljenko s obiteljima

MIHALJA                i              BRANKU
†  15. 1. 2017.                        †  11. 10. 2017.

SJEĆANJE

JELENA PLANTAK
17. 1. 2013. – 17. 1. 2024.

Draga Majko!
već je prošlo jedanaest tužnih godina

otkada nisi s nama.
U mislima i molitvi s Tobom.

Tvoja kći Jasna i obitelj

SJEĆANJE

PAVAO DOMITER
19. 1. 2016. – 19. 1. 2024.

Uvijek u našim mislima i molitvama.

Tvoji najmiliji

SJEĆANJE

BORIS OZIMEC
17. 1. 2013. – 17. 1. 2024.

U našim si mislima.

Tvoja obitelj

SJEĆANJE

JADRANKA VUKUŠIĆ
18. 1. 2015. – 18. 1. 2024.

Zauvijek ćeš živjeti
u našim mislima i srcima.

Obitelj

SJEĆANJE

ŠTEFANIJA DROŽĐEK
12. 1. 2023. – 12. 1. 2024.

U našim srcima uvijek voljena
I nikad zaboravljena.

Tvoja kći Spomenka i sin Damir s obiteljima

SJEĆANJE

DRAŽEN ŠILOBODEC
14. 1. 2013. – 14. 1. 2024.

Zauvijek u našim mislima i srcima.

Tvoja obitelj

TUŽNO SJEĆANJE

ANKA PARAMINSKI
17. 1. 2023. – 17. 1. 2024.

Zauvijek u našim srcima i mislima.

Kći Štefanija s obitelj

SJEĆANJE

ANA BANIĆ
16. 1. 2013. – 16. 1. 2024.

Zauvijek u našim srcima i mislima.

Obitelji Banić i Novak

SJEĆANJE

IVAN JAKOPOVIĆ
14. 1. 2021. – 14. 1. 2024.

Živiš u našim mislima.

Obitelj

SJEĆANJE

NENAD ČRNILA
19. 1. 2022. – 19. 1. 2024.

Uvijek u srcima, mislima i molitvama.

Obitelj

Tko zna, možda na me
čeka neki drugi svijet

tko zna, i u mraku
katkad nikne divan cvijet…

Tvoji najmiliji

Hvala svima koji Te pamte.

BISERKI KLEPAČ
19. 1. 2013. – 19. 1. 2024.

IN MEMORIAM
našoj voljenoj

SJEĆANJE
na našeg voljenog

IVANA KOPREKA
18. 1. 2013. – 18. 1. 2024.

U svakom si danu, suzi i osmijehu.

Tvoji najmiliji

SJEĆANJE

SMODEK

Uvijek ćete ostati u našim
mislima, srcima i molitvama.

Vaši: 
Mirjana, Katica, Ivana, Krešo, Ana i Nikolina

ZVONKO                                              IVAN
†  17. 1. 2020.                                   †  3. 1. 2021.
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SJEĆANJE
na voljenog supruga, oca i djeda

VLADU HRGA
20. 1. 2014. – 20. 1. 2024.

U tišini vječnog mira
prate Te naše misli, ljubav i molitve.

Tvoji najmiliji

SJEĆANJE

ANTUN CRNČEC
19. 1. 2011. – 19. 1. 2024.

Postoji nešto što nikad ne umire,
to su uspomene i sjećanja na Tebe.

Supruga Marta i sin Mladen s obitelji

SJEĆANJE

JASMINKA ZUBČIĆ
16. 1. 2023. – 16. 1. 2024.

Premalo riječi, a previše tuge
da Ti kažemo koliko nam nedostaješ.

Neven, Vesna, Borno, Višnja, otac Franjo

SJEĆANJE

ALOJZ MAĐAR
12. 1. 2022. – 12. 1. 2024.

Zauvijek si u našim srcima i mislima.

Tvoji Hrvoje i Marija

SJEĆANJE

BARBARA HRGAR
25. 1. 2019. – 25. 1. 2024.

Živjet ćeš u našim srcima i mislima.

Obitelj

SJEĆANJE

AMALIJA BOSILJ
14. 1. 2018. – 14. 1. 2024.

Draga naša mama i baka,
hvala Ti za sve!

Djeca i unuci s obiteljima

SJEĆANJE

LOVRO KRANJC
12. 1. 2018. – 12. 1. 2024.

Uvijek i stalno si u našim mislima.

Mama, tata i sestra

SJEĆANJE

KORELIĆ

Vaša obitelj

 ELIO                                              JALŽA 
†  18. 1. 2004.                               †  7. 4. 2017. 

SJEĆANJE

PTIČEK

Stalno ste u našim mislima i molitvama.
Falite nam!

Vaši najmiliji

STJEPAN                                 AMALIJA
†  3. 4. 2007.                            †  18. 1. 2021.

SJEĆANJE

TRGLAČNIK

Stalno ste u mislima i našim molitvama.

Sin Stjepan s obitelji

KATARINA              i           KARLO-DRAGUTIN
†  23. 1. 2015.                           †  27. 1. 2003.

IN MEMORIAM

JOSIP ANDERLIĆ
†  2000. – 2024.

Zauvijek živiš u našim sjećanjima.

Obitelj

SJEĆANJE
na dragu baku i mamu

MARIJU VERTUŠ – MICIKU
16. 1. 2003. – 16. 1. 2024.

Hvala svima koji se je rado sjećaju
i zapale joj svijeću.

„Najljepše su oči, oči moje majke
da Te brižno prate…“

Tvoji: 

Vida, Marko, Sandra i Čedek

SJEĆANJE
na sina i brata

STANKA URANIĆA
13. 1. 2018. – 13. 1. 2024.

Prolaze godine boli, suza i tuge.

Tvoji roditelje i braća

Čuvali Te anđeli.

SJEĆANJE
na voljenu

TATJANU MELNJAK
20. 1. 2019. – 20. 1. 2024.

Ne postoje riječi koje mogu opisati prazninu,
ne postoji vrijeme koje može olakšati bol…

Fališ za sve što je bilo
i sve što dolazi, falit ćeš.

Zauvijek Tvoji: 
suprug Zoran i sin Leo

SJEĆANJE
na dragu snahu, šogoricu i ujnu

TATJANU MELNJAK
20. 1. 2019. – 20. 1. 2024.

Postoji nešto što nikad umrijeti neće,
a to su uspomene na Tebe.

Svekrva Biserka, Maja i Mateja s obitelji

TUŽNO SJEĆANJE
na voljenu

TATJANU MELNJAK rođ. JEŽOVITA
20. 1. 2019. – 20. 1. 2024.

Neka Te molitve naše prate,
kad suze i bol ne mogu da Te vrate.

Roditelji Jasna i Vladimir

SJEĆANJE
na naše drage

PEHARDA

Kći Ružica i sin Marijan s obiteljima

MARIJU                              i                     TOMU
†  18. 1. 2015.                                   †  13. 11. 2016.

SJEĆANJE
na

VJEKOSLAVA IVANČIĆA
23. 1. 2023. – 23. 1. 2024.

Sjećanje na Tebe bolno je,
vrijeme što prolazi tužno je,

ali ljubav prema Tebi vječna je.

Tvoja obitelj

SJEĆANJE
na

TATJANU MELNJAK
20. 1. 2019. – 20. 1. 2024.

Uvijek zaboli jače,
uvijek u ove dane.

Uzalud ostaje nada 
da vrijeme liječi rane.

Teta s obitelji

SVAKE 

SRIJEDE
10 % 

POPUSTA

na zahvale, posljednje pozdrave 

i sjećanja. Isključivo na uplate u 
prijamnom uredu 

na Gradskoj tržnici u Varaždinu.
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S RAZNIH   

   STRANA

Tko je doista vjernik? Ljudi se često raz-
meću ovim terminom. Kod nas se više 
od 80% ljudi izjašnjava vjernikom neke 
od vjerskih skupina – većina kao kršća-
ni. No, jesu li ti vjernici doista vjernici? 
Biti vjernik u kršćanstvu znači slijediti 
Krista. U praksi to znači čitati Božju 
riječ, proučavati Riječ, biti dio Crkve, 
biti redovit na crkvenim sastancima, 
biti u zajedništvu s drugim kršćanima, 
redovito prisustvovati euharistiji ili 
pričesti, moliti u imenu Isusa Krista za 
sebe i druge, biti blagoslov bližnjima. 
No, većina takozvanih vjernika ne mari 
za Isusa, ne mari za Crkvu, ne mari za 

svoje bližnje. U crkvu se ide kad se 
mora, kad je zgodno, kad se želi nešto 
dobiti. To je sebičan način prakticiranja 
vjere. Isus to naziva licemjerjem. 
No, biblijska slika vjernika nije da se 
nešto mora, već ako si doista vjernik 
ti i ja puno toga dobivamo. Ako si dio 
žive Crkve onda imaš zajedništvo sa 
svetima, ljudima koji su tvoji sumještani 
i koji žive vjeru, čitajući i slušajući Božju 
riječ dobivaš upute kako živjeti, a u 
molitvama svemogući Bog postaje dio 
tvojih i mojih radosti i izazova. 
“Zašto da trošite novac na ono što 
kruh nije
i nadnicu svoju na ono što ne siti?
Mene poslušajte, i dobro ćete jesti

i sočna ćete uživati jela.
Priklonite uho i k meni dođite, 
poslušajte, i duša će vam živjeti.” Izaija 
55:2-3
Ako ste doista vjernik, onda se možete 
doista poistovjetiti s ovim riječima 
proroka Izaije. 
Čitajući Sveto pismo učimo kako 
živjeti s Bogom. Zato Vam nudimo 
BESPLATAN primjerak Biblije, tiskane 
u suradnji s Kršćanskom sadašnjosti (ri-
mokatolička izdavačka kuća). Nazovite 
nas na 042 311 202. Posjetite nas na 
našem redovitom proučavanju Biblije 
srijedom u 19 sati.

Mladen Dominić, pastor Kristove Crkve 
u Varaždinu, Ul. braće Krajanski 14.

DOISTA VJERNIK

I dok je brojne aktivnosti na sportskom kampu pohađalo 60-ak djevojčica i dječaka 
gradskih osnovnih škola, u obilazak najvećeg i najstarijeg nacionalnog parka u Hrvatskoj 

otišlo je njih 40-ak.

Završni izlet i druženje 
na Plitvičkim jezerima

Završnim druženjem i od-
laskom na izlet na Plitvička 
jezera, završilo je 8. izdanje 
Zimskog sportskog višeboja 
u organizaciji Zajednice 
sportskih udruga Grada 
Varaždina, a pod pokrovi-
teljstvom Grada Varaždina.

I dok je brojne aktivnosti 
na sportskom kampu po-
hađalo 60-ak djevojčica i 
dječaka gradskih osnovnih 
škola, u obilazak najvećeg 
i najstarijeg nacionalnog 
parka u Hrvatskoj otišlo je 
njih 40-ak.

Bajkovito okruženje
Po dolasku u bajkovito 

okruženje Plitvičkih jezera, 
razgledali su Donja i Gornja 
jezera, vozili se elektrobro-
dom po Kozjaku, najvećem i 
najdubljem jezeru u sastavu 
Nacionalnog parka, ali i 
vlakom koji omogućuje pre-
krasan panoramski pogled 
na ovaj jedinstveni prirodni 
fenomen. Nakon povratka 
uslijedila je okrjepa uz pizzu 
u još jednom prekrasnom 

OKONČANO OVOGODIŠNJE 8. IZDANJE ZIMSKOG SPORTSKOG VIŠEBOJA

prirodnom okruženju kojeg 
nude Rastoke.

Mladim spor-
tašima i nji-
hovim tre-
n e r i m a 
d r u š t v o 
je radila 
D a n i j e -
la Vusić, 
pročelni-
ca Uprav-
nog odjela 
za društve-
ne djelatnosti 
Grada Varaždi-
na.

– Grad Varaždin redovito 

sudjeluje u financiranju 
ovakvih i sličnih 

sportskih pro-
jekata. Osim 

Z i m s k o g 
sportskog 
višeboja, 
f i n a n -
c i r a mo 
i ljetno 
i z d a -
nje ovog 

p r o g r a -
m a ,  a l i 

i  p r o j e k t 
Zdrav pokret i 

brojne druge. Svi 
su ti programi za sve su-

U organizaciji 
Zajednice sportskih 

udruga Grada 

Varaždina, a pod 
pokroviteljstvom 
Grada Varaždina

Izlaganje niskim temperatu-
rama u hladno zimsko vrijeme 
može uzrokovati štetne poslje-
dice na zdravlje te dovesti do 
nastanka ozljeda (ozeblina, 
promrzlina, smrzotina) i opće 
pothlađenosti tijela (hipoter-
mija), što može imati i smrtni 
ishod, istaknuli su iz HZJZ-a.

Da bi se zaštitili, pridržavaj-
te se sljedećih preporuka:

– Pratite vremensku pro-
gnozu i upozorenja o niskim 
temperaturama i nepovoljnim 
vremenskim pri l ikama te 
izbjegavajte izlazak, ako to nije 
prijeko potrebno.

– Odjenite više slojeva tople 
odjeće, po mogućnosti od ma-
terijala koji zadržavaju toplinu 
(vuna, polipropilen, svila). 
Vanjski dio odjeće (kaput, ja-

kna) treba biti nepropustan za 
vjetar i vlagu. Glavu zaštitite 
kapom koja prekriva oba uha, a 
ruke zaštite rukavicama. Usta 
je dobro prekriti šalom zbog 
sprečavanja direktnog udisa-
nja hladnog zraka (posebno 
važno za bolesnike s bolestima 
srca i dišnih puteva). Izuzetno 
je važna topla, udobna zimska 
obuća otporna na vlagu.

– Osobama koje boluju od 
kroničnih bolesti, posebno 
kardiovaskularnog i respira-
tornog sustava, preporučuje 
se izbjegavanje izlaganju ni-
skim temperaturama u ranim 
jutarnjim i kasnim večernjim 
satima.

– U slučaju ledene kiše, 
smrzavanja ili snijega na tlu, 
budite oprezni radi klizavih 

pločnika i kolnika te povećane 
mogućnosti padova i prijeloma 
kostiju.

– Kod niskih temperatura 
treba izbjegavati teže fizičke 
poslove na otvorenom, kao i 

sve aktivnosti koje uzrokuju 
ubrzano disanje.

– Pomozite obitelji, prijate-
ljima i susjedima koji većinu 
vremena provode sami.

– Nemojte zanemarivati 
osjećaj hladnoće i drhtavicu 
koji upozoravaju na potrebu 

utopljavanja i prekid boravka 
na hladnoći.

– U slučaju da se kod onih 
osoba koje duže borave na 
otvorenom (izletnici, planina-
ri, alpinisti, vojnici) pojave po-
četni simptomi pothlađivanja 
ili ozeblina (trnjenje i gubitak 
osjeta prstiju uz blijedu kožu, 
ponekad i bol), treba odmah 
potražiti zagrijani prostor, 
skinuti vlažnu odjeću, pothla-
đenu osobu postepeno utoplja-
vati zamatanjem u deke, ali 
nikako ne izlagati direktnom 
izvoru topline. Preporučuje 
se dati tople bezalkoholne 
napitke (čaj, juha) te potražiti 
stručnu medicinsku pomoć 
i nazvati: Hitnu medicinsku 
službu – 194 ili Centar za 
žurne službe – 112.

Kod niskih temperatura izbjegavati teže fizičke poslove na otvorenom
POTREBNO SE ZAŠTITITI ZA VEĆIH HLADNOĆA

Nemojte 

zanemarivati 
osjećaj hladnoće i 
drhtavicu

PIŠE: IVAN TOMAŠKOVIĆ
ivan@regionalni.com

dionike besplatni, a na taj 
način želimo zahvaliti našim 
građanima, poreznim obve-
znicima, što putem poreznih 
davanja dio svojih primanja 
uplaćuju u gradski prora-
čun – poručila je pročelnica 
Vusić.

Uspješno
Riječi zahvale svima uklju-

čenima u projekt uputila je 
i Anica Sitar, voditeljica za 
sport i razvojne programe 
ZSUGV.

– Za još jedno uspješno 
izdanje zimskog višeboja 
prije svih moram zahvali-
ti djevojčicama i dječaci-
ma, polaznicima sportskih 
aktivnosti, kao i njihovim 
roditeljima te trenerima i 
kineziolozima Maji Čop An-
desilić, Emeriku Večeriću, 
Marku Črljencu, Valentinu 
Florjaniću, Marku Žgancu i 
trenericama Sportskog ple-
snog kluba “Valcer” na trudu 
i angažmanu. Zahvaljujem i 
Gradu Varaždinu na konti-
nuiranoj potpori. Također, 
već sada najavljujem novo 
okupljanje i druženje na 5. 
Ljetnom sportskom višeboju 
– rekla je Sitar.
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PROGNOZA VREMENA ZA SLJEDEĆIH 7 DANA - ČESTE PROMJENE
U utorak suho i prohladno vrijeme. Trebalo bi biti 

i dužih sunčanih razdoblja, iako će tijekom jutra 
i prijepodneva mjestimice biti magle. Tijekom 

srijede postupno dolazi sve više oblaka. Veći 
dio dana bi trebalo biti suho, vjerojatno uz kraća 
sunčana razdoblja. Zapuhat će slab do umjeren, 
krajem dana mjestimice i jak jugozapadni vjetar. 
Temperatura će ujutro biti u minusu, a tijekom 
dana će polako popustiti pa bi do večeri trebalo 
značajnije zajužiti. Četvrtak nam donosi južinu 
uz umjeren i jak jugozapadni vjetar. Bit će dosta 
oblaka, mjestimice može pasti i malo kiše, osobito 
krajem dana. U petak hladnije, a kiša bi mogla 

prijeći u susnježicu i snijeg. Čini se da će oborine 
tijekom dana postupno prestati pa zasad nije u 
planu neka veća količina. I u subotu se nastavlja 
hladno vrijeme. Dan bi trebao proći suho uz 
kombinaciju oblaka i sunčanih razdoblja. Slično 
vrijeme bi se trebalo nastaviti i u nedjelju. Neke 

veće promjene nema u najavi ni za ponedjeljak. 
I dalje većinom suho i prohladno vrijeme, ali će 
hladnoća ipak malo popustiti pa bi moglo biti 
stupanj-dva toplije. Podsjećamo da je dobro 
redovito pratiti prognozu na Twitteru i našoj Fa-

cebook stranici „Kad će Kiša“. (Prognozu napisao: 
Kristijan Božarov 15.1.2024.)

Telefonski sex uživo! Svaki dan 0-24

064/688-691
Tel0,93€/min;Mob1,12€/min
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Nazovi napaljene
Varaždinke i Međimurke!
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Varaždinska županija
Djevojčice: Stela Boltek, Patricia Maleković, Franka Vindiš, Lara Pintarić i Valentina Žlibar.
Dječaci: Luka Tarandek, Rajko Barukčić, Noel Radić, Mak Matučec, Neo Hrupek, Adrian Gužvinec, Oliver Marjanović, 
Oliver Blažin, Mihael Petric, Lukas Strahija i Pablo Bognar.
Međimurska županija
Djevojčice: Zara Paler, Franka Verteš, Marla Ivelić, Laura Sokol, Maša Čižmešija, Tonka Pianec i Runa Bujanec.
Dječaci: Toma Dvanajščak, Jan Pec, Bruno Balent, Toma Novak i Vito Kozar.

Međimurska županija:
Lejna Bratko i Boris Pongrac.

UMRLI: 
Varaždinska županija: Nada Domitrović (84), Snježana Makovec (64), Darko Čmigović (63), Božena mlinarić (89), 
Matilda Sklepić (91), Maja Vragović (36), Jerka Huljev (64), Dragica Cepanec (98), Ljiljana Plačko (67) i Tanja Sertić (57).
Međimurska županija: Mladen Krušić, Ivan Dobranić, Mario Zadravec, Stjepan Borković, Marija Rihtarec r. Vugrinec, 
Marija Horvat r. Trupković, Augustin Bistrović, Franjo Jug, Ana Zadravec r. Majerić, Amalija Zorković r. Špicar, Ivan 
Gosarić, Ružica Plevnjak r. Tompoš, Zoran Zamuda, Antun Domjanić, Marija Golub r. Hosni, Olga Vojković r. Kraljić, 
Zlatko Radiković, Mijo Bohnec, Cecilija Koren, Vladimir Pergar, Franjo Srša i Barbara Kanoti r. Matjačić.

TJEDNI HOROSKOP
OVAN 

(21. 3. – 19. 4.)

Opseg poslova će se malo smanjiti i 
sve će biti usporeno pa je najbolje da 
ne započinjete ništa novo. Važno je 
da se držite dogovorenih rokova. Vi 
ste puni dobrih emocija i nedajte da 

vam tu sreću netko pokvari. Doduše, 
moglo bi biti i malo ljubomore, no sve 
se to može riješiti jednim otvorenim 
razgovorom. Slobodni će imati puno 
prilika za lijepa druženja. Bilo bi do-

bro da posjetite liječnika, i riješite se 
nekih tegoba.

BIK
(20. 4. – 20. 5.)

U ovom periodu dobro promislite 

prije ulaska u neke nove poslovne 

veze. Postoje ljudi koji bi mogli 
pokušati utjecati na vas, a to bi vas 
moglo odvesti na krivi put. Uglav-

nom, dosta je izazova ali i prepreka 
pred vama, pogotovo financijske 
naravi. Strpite se još malo i sve će 
vam se to uskoro činiti kao ružan san. 
Pronađite sebe u krugu obitelji, jer 
oni su vam jako važni kao podrška. 
Zdravlje - jako ste nervozni .

BLIZANCI
(21. 5. – 20. 6.)

Bitno je da u ovom periodu postignete 
dobar odnos s ljudima koji su vam važni. 
Na taj ćete se naćin lakše pripremiti za 
nove poslovne izazove. Bilo bi dobro 
sve važnije stvari malo odložiti.Priče-

kajte da se sve slegne i razjasni pa tek 
tada djelujte. U ljubavi vam predostoji 

donošenje jedne važne odluke. Možda 
osjećate da se neke stvari u vašoj vezi 
trebaju korjenito promijeniti. Nemirni 

ste i nezadovoljni.

RAK
(21. 6. – 22. 7.)

U poslu vam se preporuća strpljenje 
i spremnost na kompromise. Dobre 

vijesti dobiti ćete u vezi s financija-

ma. Svakako posvetite punu pažnju 
finacijskim transakcijama i papirolo-

giji - isplatiti će vam se. Sjajna vam je 
komunikacija sa suprotnim spolom a 

mogli bi i upoznati nekog novog i to 
će vam pomoći da se riješite prošlosti. 
Bolji dani dolaze vam kako u ljubavi 
tako i u drugim područjima vašeg 
života. Zdravlje - zadovoljavajuće.

LAV
(23. 7. – 22. 8.)

Pred vama je veliki posao, a orgniza-

cija vam baš nije sjajna. Financijska 
situaacija može biti povoljna ako 
shvatite da brzih rješenja nema. Isko-

ristite svoj potencijal koji posjedujete, 
pa ćete izbjeći nepotrebne probleme. 
Ako želite zadržati sklad u partner-
skom odnosu, pokažite razumijevanje 
za partnera. Na taj ćete naćin i sebi 
i partneru priuštiti lijepo i opušteno 
razdoblje. Zdravlje vas dobro služi.

DJEVICA
(23. 8. – 22. 9.)

Vi čekate da se nešto na poslovnom 
planu pokrene i čini vam se da to i 
predugo traje. Nažalost, strpljenje je 
i dalje potrebno jer ništa novog nema 
na vidiku. Vaša najveća prednost je 
sposobnost za dobro procjenjivanje 
stvari, pa je i sada upotrijebite. U 
ljubavi vam ide dobro. Ovo je pravo 
vrijeme za ljubav pa ga iskoristite. I 
slobodnima se smješi sreća u ljubavi. 
Zdravlje - ne pretjerujte u nićemu.

VAGA
(23. 9. – 22. 10.) 

 

Nije povoljan trenutak za započinja-

nje nekih novih poslova, jer vam je 
koncentracija slabija a to bi moglo 

ugroziti vaše planove. Puno posla 
biti će i oko završavanja svega već 
započetoga. U ljubavi nemojte propu-

stiti priliku za zbližavanje s voljenom 
osobom. Nije lijepo biti sam, ali nije ni 
rješenje ulazak u lošu vezu. Slobodni 
će ipak biti bolje sreće i mogli bi upo-

znati nekog zanimljivog. Zdravlje -za 
sada dobro!

ŠKORPION
(23. 10. – 21. 11.)

Ako ikako možete sve planirane poslo-

ve pokušajte odgoditi. Bilo bi sjajno da 
malo odahnete i posvetite se stvarima 

koje vas vesele. Uz to vjerojatno će!e 
morati rješavati i neka obiteljska 
pitanja, jer nije sve onakvo kako bi 
vi željeli. Osim toga predstoji vam i 
mogučnost širenja posla. A u svemu 
tome bilo bi bitno da imate podršku 
voljene osobe. Zdravlje vam je dobro.

STRIJELAC
(22. 11. – 21. 12.)

U poslovnim projektima moglo bi doći 
do nepredviđenih okolnosti, koje će 
malo usporiti vašu želju za brzom 
realizacijom. Bitno je da saćuvate 
smirenost i sve će se riješiti. Pred 
vama je vrijeme poslovnog napredka. 

U ljubavi zbog vaše nepopustljivosti 
dolazi do manjih problema, no vi 
ste naućili kroz život ići onako kako 
vama odgovara. Zdravlje dobro, osim 
povremenog osjećaja nezadovoljstva.

JARAC
(22. 12. – 19. 1.)

Vaš naćin rada neće ostati neprimje-

čen od strane nadređenih. Na putu 
do cilja spremni ste se riješiti svih 
prepreka. Ipak nemojte si tako stvoriti 
krug ljudi koji će biti protiv vas. Neki 
od vas će odlučiti svciju ljubavnu vezu 
pretvoriti u brak. Drugi i dalje priželj-
kuju susret s nekim iz prošlosti. I jedni 
i drugi imaju puno šanse za uspjeh. 
Zdravlje - prijete vam stare boljke, te 
bi bilo dobro da napravite pretrage i 

posavjetujete se s liječnikom.

VODENJAK
(20. 1. – 18. 2.)

Smatrate da vas na poslu ne cijene 
dovoljno i da vaše sposobnosti ne 
dolaze do pravog izražaja. No, vas 
ionako ne zanima tuđe mišljenje. Tre-

nutno ste fokusirani na novac i kako 
ga zaraditi. Ovo je dobra prilika da 
provjerite koliko vrijedi partnerstvo 

u koje ste ušii i koliko će vas partner 
podržati. U savakom slućaju ne ginu 
vam određeni ustupci, ali i otvoreni 
razgovor s partnerom. Zdravlje -ne-

zadovoljni ste i nervozni.

RIBE
(19. 2. – 20. 3.)

Vi želite da se nešto u sadašnjoj po-

slovnoj situaciji promijeni. Vjerujte 
svojoj intuiciji i nemojte se iznenaditi 
ako uđete u neki novi projekt koji 
će se pokazati jako važan. Moglo 
bi se raditi o zaista velikom poslu! 
Nastojte što više vremena provo-

diti s partnerom, jer veza vam je 
na klimavim nogama. Pred vama 

je vrijeme odluke i ako želite stvari 
riješiti, jedan iskreni razgovor možda 
bi pomogao. Zdravlje vam je dobro.
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ZDRAVKO ČOLIĆ U VARAŽDINSKOJ ARENI NASTUPIT ĆE DVA DANA ZAREDOM
Svega pet dana od najavljenog 

koncerta Zdravka Čolića povodom 
Dana žena u Varaždinu, bilo je do-

voljno da Varaždinke, ali i njihove 
pratnje za tu večer, kao i brojni 
gosti iz drugih gradova, pokažu s 
kolikim nestrpljenjem očekuju Čo-

lićev povratak u varaždinsku Arenu, 
nakon više od četiri godine. Naime, 
najavljeni koncert za 8. ožujak je 

rasprodan, a zbog velikog interesa 
publike, još jedan koncert najavljen 
je i za dan poslije - 9. ožujka.
Povratak ovog glazbenog velikana 
u barokni grad ovaj je put dodatno 
uveličan i posebnom prigodom. 
Naime, miljenik cijele regije i svih 
generacija, a posebno žena, baš na 
njihov praznik zapjevat će neke od 
najljepših ljubavnih pjesama s ovih 

prostora, poput ‘Ti si mi u krvi’, 
‘Kao moja mati’, ‘Jedina’, ‘Noć mi 
te duguje’, ‘Moja draga’, ‘Jedna zima 
sa Kristinom’, ‘Krasiva’, ‘Ti možeš 
sve,’ ali i mnoge druge, svojevrsne 
‘’ode ženama’’. Svi oni koji nisu 
uspjeli doći do svojih ulaznica za 
prvi koncert, ulaznice za drugi kon-

cert mogu pronaći putem sustava 
Eventim.

ARENA VARAŽDIN

Urban&4 uz gudački orkestar
Urban&4 uz gudački orkestar u travnju 
2024. dolaze u Arenu Varaždin.

Nakon niza višestruko rasprodanih 
klupskih koncerata (Zagreb, Rijeka) kra-

jem 2023. godine i koncerta u zagrebač-

koj Areni uz Simfonijski orkestar HRT-a u 
lipnju, Damir Urban je sa svojom Četvor-
kom najavio veliki koncertni spektakl u 
Varaždinu uz vrhunske gudače koji će se 
održati 13. travnja 2024.

Najava koncerta dolazi nakon objave 
sjajnog singla “Blijeda u proljeće” kojim 
riječki glazbenik kreće u stvaranje nove 
glazbene epohe, odnosno novog albuma. 
Nakon dvostruko Porinom nagrađivanog 
albuma “Lipanj, Srpanj, Kolovoz” publika 
je navikla na Urbanova vrhunska izdanja, 

a upravo je to razlog više da zbog velikog 
interesa na vrijeme kupite svoje ulaznice 

za varaždinsku Arenu.
Ulaznice se mogu kupiti na entrio.hr.

Cosmos čije su boje branili Beckenbauer i Pele te Kolonićev Rochester Lancer susreli su se 1977. godine u polufinalu profesionalne 
američke nogometne lige.

Đuro Kolonić oči u oči susreo 
se s legendarnim Kaiserom

Zauvijek nas je napustio 
legendarni Nijemac Franz 
Beckenbauer (78). Kao igrač 
i trener, rijetko tko je toliko 
oblikovao njemački nogomet 
kao Franz Beckenbauer. Kao 
igrač bio je europski (1972.) i 
svjetski prvak (1974.), a zatim 
svjetski prvak i kao izbornik 

1990. godine. Na klupskoj ra-
zini osvojio je čak 13 igračkih 
trofeja s Bayernom, pri čemu 
četiri njemačka prvenstva, te 
tri Kupa prvaka. Kao trener 
vodio je Bayern do naslova 
njemačkog prvaka 1994. te 
Kupa UEFA 1996.

Malotko se može pohvaliti 
da je igrao protiv legendar-
nog modernog libera.

Pošlo je to za rukom Đuri 
Koloniću (68) iz Trnovca koji 

je igrao u SAD-u, odnosno 
za klub Rochester Lancer. 
Cosmos čije su boje branili 
Beckenbauer i Pele i Koloni-
ćev klub 1977. godine susreli 
su se u polufinalu profesio-
nalne američke nogometne 
lige.

– Priznajem, imao sam tre-
mu, ali odigrao samo dobro. 
No, u tom trenutku ispunili 
su mi se dječački snovi – pri-
čao nam je Đuro Kolonić ko-

jeg su Amerikancu prekrstili 
u George.

Kolonićevi nogometni po-
čeci vezani su za Varteks. 
Otkrio ga je prije 46 godina 
Varteksov skaut za Međi-
murje, Aleksandar Krleža u 
Sv. Juraju.

Mladi plavokosi mladić 
ubrzo je postao nezamjenjiva 
karika Varteksovog sastava. 
Igrao je na poziciji desnog 
krila, a bio je izuzetno hitar 

tako da je uvijek stvarao 
probleme protivničkim bra-
ničima. Kad je Varteks 1973. 
godine ispao iz Druge jugo-
slavenske lige Zapad, imao je 
kratku epizodu u slovenskoj 
Muri, no ubrzo se vratio.

Igrao je i za amatersku 
reprezentaciju Jugoslavije, a 
nosio je godine 1984. olim-
pijski plamen. Profesionalnu 
karijeru prekinuo je 1985. 
godine i to zbog neugodne 

ozljede prepona.
Nakon igračke karijere, 

započeo je trenersku kari-
jeru. Prvo je vodio juniore 
Trnja, a kasnije Nedelja-
nec, Podravinu, Bojovnik iz 
Golubovca, pa Mladost iz 
Šemovca, Trnje, Plitvicu iz 
Gojanca, Zelengaj, Hrašćicu, 
Novi Marof, Spartak iz Male 
Subotice te Jalžabet s kojim 
je prošle sezone osvojio Žu-
panijski kup. 

PLAVOKOSI VIHOR IGRAO JE PROTIV FRANZA BECKENBAUERA

KARIKATURA

PIŠE: IVAN TOMAŠKOVIĆ
ivan@regionalni.com

Igrao je i za 
amatersku 

reprezentaciju 
Jugoslavije, a nosio 

je 1984. godine 
olimpijski plamen

crta: Željko Pilipović


